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Интерпретация Инциденти Футбол

Стр. 30

Балет „Тодес” представя
у нас Бородинската битка

Стр. 4

Дупките по пътищата
причинили над 1100 катастрофи

Стр. 31

Само „Лудогорец” и  „Левски”
в световната клубна ранглиста

Стр. 11

Лъчезар Николов: Защо
учените напускат България

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Без майтап

Албания ни изпревари по
икономическа свобода

Стр. 7

Социалисти:

 Всяко „да” на референдума
е „не” на кабинета

Стр. 5
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Стр. 6
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Няколко
ÄÓÌÈ

Юрий
БОРИСОВ

Да си държавник и да
откажеш да почетеш
паметта на хиляди не-
винни твои сънародни-
ци, избити по най-вар-
варски начин, говори за
тежка морална осака-
теност. Може да си
опериран от всякаква
историческа памет,
може да ти е абсолют-
но безразлично дали си
българин или тангана-
ец, може да си заслепен
от жалко раболепие
пред някакъв господар.
Длъжен си обаче, ако зад
теб стоят избирате-
ли, поне да наденеш ли-
цемерна маска, за да не
се подиграваш с болка-
та на стотици хиляди
потомци.

Народното събрание
не било “ритуална орга-
низация”!  И това го
казва вторият човек в
парламентарната ни
република! Точно така.
Няма защо Народното
събрание да си спомня
за тоновете бомби, из-
сипани върху цивилни
обекти, за разкъсаните
тела, за осакатените
деца. Тези бомбардиров-
ки по всички определе-
ния са терористичен
акт, но Събранието
няма свободна минута,
за да склони глава и да
помълчи. Защо? Защо-
то извършителите са
американци и англича-
ни? Защото можем да
подразним някого, на
който непременно иска-
ме да се слагаме посто-
янно, всеотдайно, без
резерви, без собствена
памет и собствено до-
стойнство? Толкова е
обидно, че обяснението
не може да бъде толко-
ва просто.

Трябва най-после да
се появи новият Иван
Хаджийски. В народоп-
сихологията ни нещо е
твърде сбъркано. По-
точно в полит-психоло-
гията ни. Разкъсани ис-
торически връзки. Раз-
късана памет. Свръх-
егоизъм. Наглост.

Наглост

ЕК: ДЯНКОВ ЛЪЖЕ ЗА
КОЛЕДНИТЕ НАДБАВКИ

Стр. 2

Привърженици на “Атака” и ВМРО се събраха вчера пред американското посолство,
за да изразят несъгласието си в София да има паметник на американските военни пилоти,
участвали в атаките над България през Втората световна война

На молбата за едноминут-
но мълчание в знак на почит
към загиналите от американ-
ските бомбардировки над
столицата председателката
на парламента Цецка Цаче-
ва отказа с мотива, че “На-
родното събрание не е риту-
ална организация, която би
могла ежедневно съгласно

ГЕРБ отказа да почете
над 4000 жертви
Народното събрание не е ритуална
организация, отсече Цачева

сводките в медиите да отбе-
лязваме годишнини от дати”.
За пореден път Цачева де-
монстрира неуважение към
паметта на невинни жертви.
И вчера тя се измъкна от на-
стояването на “Атака” с “бо-
гатството” от исторически
поводи, поради което не мо-
жело всеки ден да се става

на крака и да се мълчи в
пленарната зала.

С плакати “САЩ, дължите
ни 24 млн. лв. за щетите” и
“Обама, дължите ни обезще-
тение за жертвите на вашите
бомби” стотици протестиращи
от “Атака” и ВМРО отбеляза-
ха пред посолството на САЩ
в София 69-годишнината от

бомбардировките над Бълга-
рия. В декларация лидерите
на двете партии протестира-
ха, че в столицата ни има па-
метник на американски пило-
ти от времето на Втората све-
товна война, който полицаи
прикриваха с два микробуса
на жандармерията.

Стр. 3

Снимка БГНЕС
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

По-малко скандали бе пожеланието на Борис Велчев към новия главен прокурор

Цацаров щял да се опита
да бъде гарант за сигурност
Новият главен прокурор се закле и обеща диалог,
динамика, уважение и справедлива оценка на колегите си

етирима заместници
предвижда за Висша-
та касационна прокура-
тура Сотир Цацаров.Ч

Той изтъкна, че противниците
му в надпреварата за поста
са показали необходимите
качества и заслужават да
бъдат негови помощници, и
предлага Галина Тонева и Бо-
рислав Сарафов. Цацаров
подчерта, че Тонева е
изпълнила заканата си да по-
даде оставка в случай, че не
спечели гласовете на ВСС за
главен прокурор. След разго-
вор с него тя е приела да
продължи да изпълнява функ-
циите на заместник.

Пенка Богданова, проку-
рор в Пловдивската апелатив-
на прокуратура, също е пред-
ложена от Цацаров за негов
заместник.

Четвъртото име е на
окръжния прокурор на Шу-
мен Ася Петрова. Многоброй-
ните похвали, които тя получи
от Цветан Цветанов, и фактът,
че тя прекара близо три сед-
мици в САЩ заедно с вът-
решния министър, предизви-
каха въпроси с какво е спе-
челила доверието на Цаца-
ров. “Не съм предложил нито
един от заместниците си след
разговор с Цветан Цветанов.
Ася Петрова е мое лично
предложение и смятам, че тя
има потенциал да работи като
заместник на главния проку-
рор”, оправда се той. Цаца-
ров изтъкна като плюс за кан-
дидатурата й, че има само 2
оправдателни присъди.

Валери Първанов, досега-
шен заместник на Борис Вел-
чев, ще бъде предложен за
освобождаване. За замест-
ник във Върховната админис-
тративна прокуратура е пред-
виден Камен Михов, който ог-
лавява Международния от-
дел за правна помощ към
ВКП. Цацаров ще продължи
да работи с Бойко Найденов
като шеф на Националното
следствие и зам. главен про-
курор по разследването.

Павлета ДАВИДОВА

Ще се опитам да бъда
гарант за сигурност,
дали ще успея - вие
ще прецените. Така-

ва уговорка направи при
встъпването си в длъжност но-
вият главен прокурор Сотир
Цацаров. Бившият шеф на
Пловдивската окръжна проку-
ратура заяви, че подходът му
на работа ще се основава на
диалог, динамика и уважение,
както и на справедлива оцен-
ка към работата на колеги,
прокурори и следователи.

Бившият главен прокурор
Борис Велчев, който вече е
конституционен съдия от кво-
тата на президента, отправи
няколко съвета към наследни-
ка си на поста. Той му пожела
колкото се може по-малко
скандали, макар да направи
уговорката, че не е оптимист
това да се сбъдне. “Второто
нещо, което пожелавам на г-
н Цацаров и аз успях за тези
7 години, е да се опита да
обясни на българското обще-
ство какво всъщност прави
главният прокурор. Много е
важно да се нормализира
представата за неговата дей-
ност”, добави Велчев. Той от-
ново повтори тезата си, че в
обществото се е създало впе-
чатлението, че главният про-
курор се занимава с всичко,
знае всичко и всичко става с
негово знание. Велчев призо-
ва наследника си да се опита
да преодолее и едно грешно
разбиране за ВСС - че е мя-
сто, където главният прокурор
дава пресконференции. Вел-
чев призова всички да про-
явят същото търпение, под-
крепа и щедрост към Цаца-
ров, които са проявили и към
него, докато е изпълнявал
длъжността.

“Некоректно ще е да ви
обещая всички чудеса. Ако ви
кажа, че ще бъда гарант за
справедливост, ще издигна

лозунг” - така Цацаров про-
дължи да заобикаля поемане-
то на конкретни ангажименти
и след като положи клетва като
главен прокурор. Без да дава
подробности, той се ангажира
с цялостна реформа в структу-
рата на прокуратурата и
вътрешни процедури, което
беше изискване на Брюксел.
Една от първите му задачи
щяло да бъде да изпълни пре-
поръките на ЕК от последния
мониторингов доклад. Цацаров
се закани, че ще настоява и за
реформиране на досъдебното
производство, за да не се случ-

ват действия, ограничаващи
човешки права, без съдебно
разрешително, които сега се
узаконяват постфактум.

“Имаме голям процент осъ-
дителни присъди - 96-97%, и
в годишните доклади на про-
куратурата отразяваме, че
това е атестат за отлично
свършена работа. Но в рам-
ките на оставащите 3% е това,
което ЕК нарича “провалени-
те дела”, коментира Цацаров.
Той не пожела да коментира
конкретни дела с мотива, че
още не е прочел “папките на
бюрото си”, но обеща да по-

иска информация за акцията
на Софийската градска про-
куратура в офис на ТВ +. Той
посочи, че медиите трябва да
са гарант “в обществото да се
случва нещо нормално, като
не е нормално, поне да наме-
рят начин да го кажат”.

Новият главен прокурор
призна,  че дължимите от
България обезщетения след
постановления на съда в
Страсбург са проблем. Спо-
ред него скоро лихвите от
неплащането им ще надми-
нат размера на самите обез-
щетения.

рекратена общест-
вена поръчка за
карта на Черно-
морското крайбре-

Не съществува връзка
между коледните надбав-
ки и Кохезионния или
структурните фондове, се
казва в становище на
Европейската комисия,
предизвикано от изявле-
ния на финансовия ни
министър Симеон Дянков.
Българският вицепреми-
ер и министър на финан-
сите наскоро направи
редица публични изявле-
ния за решението да не

ППППП

ГЕОДЕЗИСТИ: НЕУРЕДИЦИТЕ С
ДЮНИТЕ СА ЗАРАДИ ПРЕКРАТЕНА
ОБЩЕСТВЕНА ПОРЪЧКА

жие е причината за не-
уредиците с дюните. Това
е становището на двете
професионални геодези-
чески организации - Ка-
марата на инженерите по
геодезия и Асоциацията

на геодезическите фир-
ми, съобщиха геодезис-
тите. През 2009 г. е про-
ведена обществена по-
ръчка за създаване на
специализирани карти и
ортофотопланове по Чер-
номорието, заявиха екс-
пертите. Процедурата
била проведена от Аген-
цията по геодезия, но не

се стига да подписване
на договори, въпреки че
са избрани изпълнители-
те, заради липса на пари.

Геодезистите при-
помнят, че от 2009 г. до
днес държавата не е от-
делила нито лев за гео-
дезия и кадастър, което
води до редица финан-
сови загуби.

Европейската комисия ще запознае
устно европейските министри с отчита-
ния напредък в наблюдаваните облас-
ти в България във втората половина на
януари, съобщи говорителят на ЕК
Марк Грей. Това ще стане при предста-
вянето на доклад за Румъния в Съвета
на ЕС по механизма за сътрудничество
и проверка. Попитан за оценка около
избора и полагането на клетва от но-
вия главен прокурор у нас, Грей отново
отбеляза, че ЕК няма да коментира
неговата личност, както и че няма как-
во ново да добави в светлината на вече
изразените позиции. Той допълни, че
прокуратурата е една от главните ин-
ституции в процеса на съдебната ре-
форма. Според него затова реформата
в прокуратурата е така важна.

“Сега сме там, където сме. Важното
е да гледаме напред, към пътя, по кой-

ЕК ЩЕ ИЗЛЕЗЕ С УСТЕН ДОКЛАД
ЗА БЪЛГАРИЯ ТОЗИ МЕСЕЦ

то ще поеме главният прокурор”, посо-
чи говорителят. ЕК ще наблюдава този
процес изключително отблизо и ще
докладва “по нормалния начин”. В по-
следвал въпрос какво се разбира под
“нормален начин” говорителят уточни,
че следващият доклад за България е
насрочен за края на настоящата годи-
на. “Подчертавали сме досега в докла-
дите, че е необходима основна рефор-
ма на съдебната система. В интереса
на всекиго е ключовите правораздава-
телни институции да разполагат с об-
ществено доверие”, заяви още Грей.
Според него това ясно означава, че ако
съществуват противоречия и ако дове-
рието е под въпрос, отговорът следва
да бъде тези институции да заработят
двойно повече, за да постигнат довери-
ето на обществото по предприеманите
от тях действия.

ЕК УЛИЧИ ДЯНКОВ В ЛЪЖА
ЗА КОЛЕДНИТЕ НАДБАВКИ

се изплащат коледни
надбавки на пенсионери-
те в края на 2012 г. По
този повод той направи
връзка със забавените
плащания по линия на
европейските структурни
фондове, се казва в текс-
та, разпространен от
Брюксел. В него е посо-
чено още, че решенията
във връзка със социални-
те плащания на пенсио-
нерите са изключителна

компетенция на съответ-
ната държава членка и
не зависят от сумите, ко-
ито Европейската коми-
сия възстановява в рам-
ките на Кохезионния или
структурните фондове.
Тези суми се изплащат
въз основа на представе-
ни от държавата членка
заявления за междинно
плащане за сертифици-
рани допустими разходи,
уточняват от комисията.

Скандалната зам.-министърка Светлана Бояно-
ва не вижда никакъв конфликт на интереси във
факта, че нейният съпруг е директор на правната
дирекция на Държавен фонд “Земеделие”.

“Аз бях проверена “от-до” от Комисията за кон-
фликт на интереси. Решението е, че няма конфликт
на интереси. Не всяко познаване с някого, не всяка
връзка семейна означава конфликт на интереси”.
Така Светлана Боянова опита да оправдае факта,
че съпругът й е директор в подчинена на нея струк-
тура. Боянова бе категорична, че основания за
такова твърдение няма. “На мен ми е извършена
проверка, този въпрос беше повдигнат още когато
заех поста. Междувременно ми беше извършена
отново проверка по сигнала, който нашумя вчера,
защото в края на сигнала имаше точно такова об-
винение”, заяви зам.-министърът.

БОЯНОВА СМЯТА,
ЧЕ НЕ ВСЯКА СЕМЕЙНА
ВРЪЗКА БИЛА КОНФЛИКТ
НА ИНТЕРЕСИ

МАГДАЛИНА
ИВАНОВА ОГЛАВИ
ПЛОВДИВСКИЯ
ОКРЪЖЕН СЪД

Встъпването в длъжност на
Сотир Цацаров като главен про-
курор стана възможно, след като
на заседанието си вчера сутрин
Висшият съдебен съвет го осво-
боди от поста му председател
на Пловдивския окръжен съд. С
18 гласа “за”, един въздържал
се и 5 отсъстващи Цацаров по-
лучи възможността да положи
клетва. Пловдивският окръжен
съд бе оглавен от досегашния
зам.- председател Магдалина
Иванова. Гласуването премина
без дебати. Иванова бе предло-
жена за поста от шефа на Апе-
лативния съд Георги Чамбов.
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Цитат на деняЦитат на деня

Ïðåäñòîè íè ðàáîòà, çàùîòî çà íèêîé
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äî òàçè ñ áèòîâàòà ïðåñòúïíîñò‘ЗА ВИСОКИТЕ ЕТАЖИ НА ВЛАСТТА ЦАЦАРОВ НЕ СМЕЕ И ДА СИ ПОМИСЛИ

Яне Янев поиска отмяна
на референдума
Синята коалиция ще трябва да реши дали е патерица на
управляващите или опозиция наистина, съветва Румен Овчаров

Снимка Мариета ТОМОВА

Независимият депутат Яне Янев внесе
в деловодството на парламента вчера
проекторешение за отмяна на референ-
дума, насрочен за 27 януари. Освен иска-
нето за отмяна на допитването, Янев има
и искане към президента Росен Плевне-
лиев да сезира все още непопълнения
изцяло Конституционен съд за противо-
речие между въпроса и основния закон.

Референдум ще има въпреки паника-
та на управляващите, реагира моментал-
но в кулоарите на парламента Румен
Овчаров. 770 000 подписа не могат да
бъдат игнорирани от нито едно правител-
ство, включително и от това на ГЕРБ,
допълни той.

“Референдум ще има и той вече няма
да е експертен - за атомната енергетика,
а политически - за управлението на ГЕРБ.
Защото това управление вече струва пре-
калено скъпо на българските граждани.
То ни струва милиард и половина, изхар-
чени по проект, който те с лека ръка уни-
щожават, струва още толкова като поети
ангажименти по същия проект и заплаха-
та за още един милиард, но вече евро,
неустойки в арбитража”, каза Овчаров. С
унищожаването на проекта “Белене” уп-

Веселка ВЕНКОВА

ГЕРБ няма да подкрепи искането
на РЗС за отмяна на референдума,
твърдяха депутати от управляваща-
та партия в кулоарите вчера. Стано-
вището на ГЕРБ според Димитър
Лазаров е, че с така коригиран и
зададен въпрос референдумът не е
противоконституционен и правилно
е насрочен за провеждане от
президента. Първоначалният въпрос
обаче действително бил противокон-
ституционен, доколкото се отнасял
за конкретна ядрена електроцентра-
ла на площадката “Белене”, твърди
Лазаров. Под така зададения
“наистина конституционносъобразен
въпрос” партийната заръка на БСП
целяла отговор на въпроса за
изграждане на АЕЦ “Белене”,
заобяснява депутатът. В отговор на
репортерски въпрос Димитър
Лазаров каза, че политическата
позиция на ГЕРБ е да се гласува
“против” на референдума, но всеки,
включително и народните предста-
вители от групата, има право на
собствено мнение.

ГЕРБ са против
отмяна на
допитването

равляващите са пропуснали идеалната
възможност страната да получи огромни
суми чуждестранни инвестиции за изграж-
дането на втора атомна централа. Гово-
рим за над 5 млрд. евро, които щяха да
помогнат на България да излезе от кри-
зата, в която точно правителството на
ГЕРБ ни вкара, възмути се Овчаров.

Депутатът коментира и опита на депу-
тати от ДСБ да противопоставят АЕЦ “Коз-
лодуй” на АЕЦ “Белене”. Овчаров разка-
за, че в сряда те се опитали да пропаган-

а 24 октомври 2012 г. независимият народен представител Яне
Георгиев Янев при гласуване номер 14 за деня, проведено в
15,17 ч., е гласувал с “да” по решение за провеждане на нацио-
нален референдум. Сигурно затова въпросът, зададен му вчера
от репортер на вестника, кога е получил поръчката за отмяна на
допитването, “снощи или тази сутрин”, го свари неподготвен.
След кратко объркване Янев погледна часовника си и се опита
да иронизира: “Преди минута!”

Реплика дират тези идеи и в Козлодуй, но там “ги
поизгонили и доста сериозно поосвирка-
ли”. Той припомни стратегията на прави-
телството на Костов от 1999 г., предвиж-
дала изграждане на нова ядрена мощ-
ност в годините 2006-2010 на площадка,
“която започва с “Б” и завършва с “не”.
Казвам това, защото колегите от т.нар.
Синя коалиция ще трябва да решат дали
са патерица на ГЕРБ, или са наистина
опозиция, коментира Овчаров.

ННННН

Това е кощунствен акт:
14 000 сгради са разру-
шени, между които 14
православни храма, над
4000 души са загинали,
включително деца,
подлъгвани с детски
играчки бомби, заяви
Сидеров пред множест-
вото. “Атака” настоява
за отговор от американ-
ското посолство, иначе
регулярно ще протести-
раме пред сградата,
посочи националистът.
Волен Сидеров обяви,
че са внесли искане до
СОС за изграждането
на мемориален памет-
ник пред Американското
посолство, почитащ
хилядите невинни
българи, убити от бомби-
те на САЩ и Англия,
както и за паметник на
кап. Димитър Списарев-
ски, загинал, отбраня-
вайки България.
В декларацията на
“Атака” и ВМРО се
припомня, че в периода
1941-1944 г. американ-
ски пилоти са бомбарди-
рали целенасочено
и умишлено цивилни
сгради, при което
са загинали поне
4170 българи.
По официални данни
при бомбардировките
загиват 1243-ма жители
на столицата, a 1355 са

ГЕРБ отказа да
почете 4000 жертви
От стр. 1 ранени. Според истори-

ческите данни са
пострадали 12 000
сгради, от които 10 000
в София, сред тях 14
църкви, 1400 магазина и
264 държавни учрежде-
ния. Данните сочат, че
американските бомбар-
дировки са нанесли
щети за над 24 млрд.
лева, резюмира Сиде-
ров. Красимир Карака-
чанов припомни, че
освен над София амери-
канците са изсипали
бомбите си и над
Кюстендил, Враца,
Скопие и Крива палан-
ка, които тогава са били
български.
Същите пилоти, на които
през 2010 г. по искане
на Джеймс Уорлик и с
помощта на Столичния
общински съвет под
контрола на ГЕРБ бе
издигнат паметник, са
хвърляли детски играч-
ки с взрив, като по този
начин за осакатили и
убили стотици българ-
ски деца. По всички
международни конвен-
ции това е военно
престъпление, обяви
Сидеров пред протести-
ращите. Лидерът на
“Атака” настоя САЩ да
се извинят за агресията
и да обезщетят наслед-
ниците на избитите ни
сънародници.

ай-вероятно отново
тройна коалиция ще
управлява България
след парламентарни-
те избори. Това про-
гнозира пред Дарик
експрезидентът Геор-
ги Първанов. Според
него е невъзможен
нов мандат на ГЕРБ
под формата на едно-
партиен кабинет.
Бившият държавен
глава обясни нужда-
та от по-широка коа-
лиция с тезата, че
всяко ново правител-
ство, след управлени-
ето на ГЕРБ, ще има
нужда от сериозна
подкрепа, за да
извърши нужните ре-
форми - тези, които не
са се случили през
последните четири
години.

“Ние сме обрече-
ни на коалиция. Въп-
росът е дали ГЕРБ е в
състояние да консо-
лидира някаква коа-
лиционна подкрепа.
Впрочем възможно е
и обяснение по пози-
цията му за “Белене” -
да търси създаването
на коалиция “Анти-Бе-

Прессекретарката на президента Мария Ивано-
ва бе наказана с предупреждение за уволне-
ние заради гафа в първото новогодишно слово
на Росен Плевнелиев. В него българската
природа бе илюстрирана със снимка от Аспен,
Колорадо. Иванова е поела вината за грешката,
допусната при подготвянето и реализирането на
приветствието. Наложено й е дисциплинарно
наказание според Кодекса на труда, което
след година ще бъде заличено от трудовото й
досие. Президентството първоначално отказа да
коментира гафа. Единствената реакция бе от
БНТ, която по традиция записва новогодишните
обръщения на българските президенти. Според
медията при изготвянето на клипа подборът на
снимковия материал е извършен съвместно от
екипите на БНТ и Пресцентъра на Президентст-
вото. Държавният глава реагира остро чак
седем дни след случилото се. Той изрази
гордост от словото си, а тези, които говорели
за гафове, обвини, че са се отнесли с неуваже-
ние към президентската институция.

Георги Първанов:

СЛЕД ИЗБОРИТЕ
ЩЕ УПРАВЛЯВА
КОАЛИЦИЯ

ПРЕССЕКРЕТАРКАТА
НА ПЛЕВНЕЛИЕВ
НАКАЗАНА ЗАРАДИ
ГАФА НА НОВА ГОДИНА

Н лене” с тези, които са
резервирани към про-
екта или са открове-
но против - Иван Кос-
тов например”, обясни
Първанов. Според
него обаче и дума не
можело да става за
коалиция между БСП
и ГЕРБ, защото твър-
де много неща се слу-
чили между двете
партии. Коалиция
между БСП, ДПС и
Кунева пък много
щяла да напомня на
Тройната. “Допускам,
че ще се посрещне на
нож, в това число и в
медийното, в общест-
веното пространство
като цяло още с
първите си стъпки.
Трябва коалиция, коя-
то да е друго качест-
во. Не просто, която
да навява мисълта за
буквално повторе-
ние”, допълни той.

Първанов опреде-
ли “не”-тата на Бойко
Борисов за проекта за
нова централа като
най-големия гаф на
властта и остро раз-
критикува водената от
кабинета политика.

Депутатите от левицата бяха убедени, че каквото и да правят управляващите
не могат да спрат хората от това да изразят свободната си воля
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кратки

Снимка БГНЕС

Разследването срещу
Жоро Милионера
пред финал

Досъдебното производство
срещу охранителя Георги Енев,
който на 22 юни задигна 1 470
000 лева от инкасо автомобил,
е пред приключване. Предстои
доклад на наблюдаващия про-
курор, който ще има 30 дни за
написване на обвинителен акт.
По неофициална информация
охранителят продължава да
мълчи къде е скрил парите. Не
е ясно и къде се е укривал до
5 юли, когато се предаде сам в
прокуратурата, придружен от
адвоката си Георги Кутрянски.

4987 кучета
заловени в София
през 2012 г.

4987 са заловените безсто-
панствени кучета на терито-
рията на Столичната община
за 2012 г. Това каза Манол Ней-
ков, директор на общинското
предприятие “Екоравновесие”.
Върнатите кучета по место-
залавяне са 3784, а са били
кастрирани 4381 бездомни ку-
чета. Най-малко безстопанст-
вени кучета има в централни-
те райони на София, а най-
много - в крайните.

Подменят
100 капаци
на улични шахти
в столицата

Столичната община възло-
жи аварийно да бъдат поста-
вени капаци на дъждоприемни
шахти на мястото на липсва-
щи или увредени. Дейността
се извършва от фирма ГБС,
която отговаря за състояние-
то на инфраструктурата в
района и се контролира от
Столичния инспекторат. В
списъка с адреси са включени
над 100 проблемни места. Не-
посредствено след приключва-
не на дейността в “Младост 4”
екипите ще се прехвърлят в
район “Студентски”.

Такси и камион на сметопочистваща
фирма катастрофираха пред

Министерския съвет. Ударът между
превозните средства е бил лек, от

страната на шофьора на таксито

Митничари откриха
13 кг кокаин
в джетове

 Митничарите от Варна от-
криха 13 килограма кокаин в
джетове. При оглед на контей-
нер, пристигащ с кораб от Сан-
та Лучия, те установяват, че
в контейнера са натоварени 2
водни джета. След разглобява-
нето на машините в носовите
им части митничарите са от-
крили 12 пакета, съдържащи 13
кг кокаин. Получателят на сто-
ката е физическо лице.

Депутатите стовариха
върху касата ин витро
и ваксини

У
правляващите светка-
вично приеха на вто-
ро четене поправките
в Закона за здравно-

Жена на 36 г. с мозъчен кръвоизлив и в мозъчна
смърт стана донор на черен дроб и бъбреци. Информа-
цията за донора е постъпила в Изпълнителната агенция
по трансплантация на 9 януари от УМБАЛ “Св. Георги”
в Пловдив.

Чернодробната трансплантация е извършена от
екипа на проф. Никола Владов във ВМА-София в нощта
на 9 срещу 10 януари. Присажданията на двата бъбрека
бяха планирани за четвъртък в Университетската бол-
ница “Лозенец”. Двамата реципиенти ще бъдат опреде-
лени сред шестима нуждаещи, като водещи критерии
при избора на експертната комисия ще бъдат процентът
на съвместимост и кръвната група.

Това е първата донорска ситуация от началото на
годината. 2012 г. бе най-слабата по отношение на до-
норство на органи и трансплантации за България и бяха
направени общо 19 присаждания на органи. През 2011
г. операциите бяха 25, докато 2010-а бе най-силната с
68 трансплантации.

Към 1 януари 935 души чакат за нов бъбрек, 47 - за
черен дроб, за сърце 33 души и шестима за бял дроб.

Управляващите
в кратки
срокове смениха
закона - НЗОК
ще преговаря
със себе си

то осигуряване, които поз-
воляват прехвърлянето на
дейности от МЗ към НЗОК.
Предложенията за промени
бяха внесени от управлява-
щите на 15 декември, гла-
сувани на първо четене на
20-и, а вчера влязоха в
дневния ред на парламента
като извънредна точка. Това
стана, след като в средата
на декември Българският
лекарски съюз, несъгласен
с прехвърлянето на ин вит-
ро процедурите, интензив-
ните болнични грижи и вак-
сините от министерството
към касата, отказа да под-
пише рамковия договор за
2013 г. с мотива, че с това
действие държавата пре-
хвърля отговорностите си
към НЗОК.

“Предлаганият законо-
проект на практика слага
край на здравното осигуря-
ване в България, защото от-
варя широко вратата за за-
обикаляне на рамковото до-
говаряне”, категоричен бе
по време на дебата Хасан
Адемов от ДПС. Според него
промените ще доведат до

дебалансирани отношения
между осигурявани, работо-
датели и държава, защото
на практика се прехвърлят
онези 100 млн. лв., които
държавата осигуряваше от-
ново към осигуряващите се.

“Беше ясно, че ще се
стигне до този проблем. Ле-
карският съюз ви предупре-
ди, че ако продължавате да
източвате парите от здрав-
ната каса, ще ви каже едно
голямо “не”, припомни Мая
Манолова от КБ.

Въпреки аргументите на
опозицията бе прието  в слу-
чаите, когато в Закона за
бюджета на НЗОК за след-
ващата година се предвиж-
да финансиране на нови ме-
дицински или дентални дей-
ности, лекарствени продук-
ти и медицински изделия, за
които в действащия рамков
договор не се съдържат изи-
сквания, те да се определят
с решение на Надзорния
съвет на НЗОК по предло-
жение на управителя й.

В сряда кабинетът одоб-
ри основни цени и обеми на
медицинските услуги. Така
стана възможно през 2013
г. да бъдат финансирани от
НЗОК и 4 нови клинични
пътеки: за лечение на буд-
на кома, спешни и внезап-
но възникнали състояния
при деца, първичен имуно-
дефицит, реконструкция на
тъкани. Въпросните пътеки
бяха договорени с БЛС, но
след отказа им да подпишат
НРД за 2013 г.

Д упките и неравностите на пътя са причина за над 1100
катастрофи през изминалата година. Това съобщи коми-
сар Антон Антонов, началник на отдел “Пътна полиция”
при Главна дирекция “Национална полиция”. Статистика-

ДУПКИТЕ ПО ПЪТИЩАТА
ПРИЧИНИЛИ НАД
1100 КАТАСТРОФИ

та на ГДНП сочи, че през 2012 г. заради неравности и дупки на
пътя са станали 1108 катастрофи, или около 1,7% от всички
пътнотранспортни произшествия. При тях има двама загинали и
56 ранени, отчете Антонов.

Владимир Тодоров от Асоциацията на застрахованите и по-
страдали при катастрофи обаче отчете, че броят на катастрофи-
те заради дупки е поне 10 пъти по-голям. “Разликата в данните
се дължи на това какво се записва в констативния протокол. В
повечето случаи полицаите пишат, че причината за катастрофа-
та е несъобразена с пътната настилка скорост, вместо да се
вменява вина на собственика на пътя”, каза Тодоров. Актът
може да бъде обжалван в съда, но е много трудно да се дока-
же, че констатацията на пътните полицаи не е вярна, призна той.

Тодоров отчете, че в страната има около 30 “черни места”,
където всяка седмица стават тежки инциденти заради някак-
ви проблеми на пътя.

ПРАВЯТ ПЪРВИ
ТРАНСПЛАНТАЦИИ
ЗА ГОДИНАТА

Нов сигнал за липса на лекарства е полу-
чен в Центъра за защита на правата в здра-
веопазването, научи ДУМА от пациентската
организация.

С решение на онкологичен комитет от
06.12.2012 г. на пациент с бъбречноклетъчен
карцином е предписан лекарственият продукт
Афинитор. Препаратът не е доставен в бол-
ничната аптека на болница “Св. Марина”-Вар-
на до 9 януари, твърдят от ЦЗПЗ. Медика-
ментът е включен в Приложение 2 на Пози-
тивния лекарствен списък, т.е. той е само за
болнична употреба. Това само по себе си е
необосновано, защото става дума за таблетна
форма, коментират от ЦЗПЗ. Цената на лече-
нието е 7759 лв. месечно.

Това е поредното доказателство, че при-
етата от НЗОК процедура се нуждае от спеш-
на промяна, категорични са от ЦЗПЗ.

ОНКОБОЛЕН ОТ
ВАРНА Е ОСТАВЕН
БЕЗ ЛЕКАРСТВО Има съмнение, че 16 служители

от митница “Свиленград” са с фалши-
ви дипломи, разкриха от БТВ. Про-
верка на агенцията показала, че в
деня на дипломирането си митнича-
рите били на работа. Четирима слу-
жители от Свиленград вече били
уволнени заради използване на фал-
шив документ. “Първите документи,
които получихме, има в един ден 16
служители, които са се дипломирали.
В същия този ден 10 от тях са били
дневна смяна, а останалите са били
нощна смяна. Има случаи, в които
служителите са вземали по 6 изпита
на ден. Ясно е, че тези дипломи са
фалшиви”, коментира шефът на мит-
ниците Ваньо Танов.

През май 2012 г. цяла митническа
смяна бе уличена във вземане на
рушвети, а митница “Свиленград” бе

16 КАЛИНКИ ИЗСКОЧИХА
ОТ МИТНИЦИТЕ

пред закриване заради пълния про-
вал на теста за лоялност. На митнича-
рите бе даден срок да се поправят, а
през това време близо 1/3 от персо-
нала бе уволнена.

Снимка Мариета ТОМОВА

Десислава Атанасова приема с радост освобождаването
на държавата от ангажиментите й
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Букет с цветя очакваше Станишев
при влизането му в залата Социалистите си пожелаха ново правителство през 2013 г.

ГЕРБ отидоха при тези,
които затвориха първите
4 блока на АЕЦ „Козлодуй”,
възмути се Сергей Станишев

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Залата на УАСГ беше пълна със симпатизанти

Анекдот

Преди началото на дискусията присъстващите с интерес
разлистваха брошури с информация за референдума

Пред публиката във ВИАС
Сергей Станишев разказа
следния виц:

Рибар се прибрал доволен
при жена си и заръчал да
слага тигана, защото е хва-
нал голяма и охранена риба.

Съпругата му: “Скъпи, как
да пусна печката, като няма-
ме ток, защото ни го спряха.
Нима забрави, че от 2 г. си
безработен?” Мъжът я посъ-
ветвал да включи газовия
котлон. Отговорът обаче отно-
во бил, че няма газ, защото
нямат пари. След като изчер-
пал всички възможности да
сготви рибата, мъжът се
върнал край реката и ядоса-
но хвърлил улова във водата.

Рибата се показала от во-
дата и извикала: “Да живее
ГЕРБ”.

П
Павлета ДАВИДОВА

оне по 100 гласа в
подкрепа на референ-
дума за ядрената
енергетика трябва да
докара всеки столичен

активист на БСП, поиска лидерът
на партията Сергей Станишев в
речта си пред членове и симпа-
тизанти в сряда вечерта. “Кой
колкото може, но всеки поне по
100 души”, отвърна соцлидерът
на призив от партиец всеки да
мотивира по 300 души. Пред
препълнената зала на УАСГ
Станишев призова за активно
участие на националното допит-
ване.

 “Време е постоянната лъжа
да се смени с предсказуемост.
Без БСП не може да има промя-
на, само ние сме спирачка за
негативното развитие на страна-
та”, надъха председателят на
БСП симпатизантите си. Начало-
то на дискусията на тема “Гласу-
ваме “за” развитието на ядрена-
та енергетика на референдума”
постави бившият икономически
министър Румен Овчаров. Под
бурни ръкопляскания депутатът
пожела на присъстващите нов
късмет през новата година,

ново щастие в лицето
на ново правителство

и ново управление на България.
“Дебатът вече не е “за” или “про-
тив” ядрената енергетика, а “за”
или “против” управлението на
ГЕРБ”, категоричен бе Овчаров.
Според него характеристиките
на ГЕРБ са лъжи, некомпетент-
ност и нахалство, а в последно
време има и четвърта дума -
корупция. Бившият министър от-
беляза, че инвестицията в АЕЦ
“Белене” е щяла да се изплати
чрез експлоатацията й, а след
спирането на проекта сметките
ще плащат българските гражда-
ни. Той допълни, че е крайно вре-
ме българите да се ядосат и да
кажат “не” на престъпното пра-
вителство, подкрепяйки нацио-
налното допитване. Викове “По-
беда” изпратиха Овчаров на
първия телевизионен дебат по
темата.

За постигането на добри ре-
зултати в подкрепа на ядрената
енергетика се обяви и зам.-пред-
седателят на БСП Янаки Стои-

лов. Според него безотговорно-
то поведение на управляващите,
които за пореден път промениха
позицията си по въпроса, в край-
на сметка е изяснило ситуацията
и дори е върнало началния за-
ряд на кампанията. “Този рефе-
рендум е за това в каква държа-
ва ще живеем, а не за един ин-
вестиционен проект. Това е ре-
ферендумът за нашата България.
Да си върнем държавата. Всеки
глас “да” на референдума е “не”
на правителството”, категоричен
бе народният представител. Той
изрази надеждата си, че именно
София ще даде тласък на кампа-
нията за популяризирането на
националното запитване.

Сергей Станишев направи
заявка, че след успешното про-
веждане на допитването БСП ще
се постарае в бъдеще да има
референдуми и по други важни
въпроси, а механизмът да стане
практика. Нека хората да видят,
че могат да повлияят на важните
решения, обясни той. Председа-
телят на БСП определи като ко-
мично поведението на депутати-
те от ГЕРБ, които първоначално
подкрепяха развитието на ядре-
ната енергетика, а след изказва-
нето на Борисов вече са на по-
зиция да се гласува “не”. “Смеш-
на работа”, коментира той.

ГЕРБ отидоха при тези, които
затвориха първите 4 блока на
АЕЦ “Козлодуй”, констатира Ста-
нишев. Според него Иван Кос-
тов, Бойко Борисов и Меглена
Кунева са на една позиция сре-
щу развитието на ядрената енер-
гетика. Станишев припомни, че

след закриването на първите
блокове на АЕЦ “Козлодуй” це-
ната на тока е скочила близо 5
пъти. “Никой не е гарантирал, че
руснаците ще дадат удължаване
с 10 години на живота на блоко-
вете на АЕЦ “Козлодуй”, изтъкна
той и отново подчерта, че

ядрената енергия
е най-евтината

енергия навсякъде по света. Ста-
нишев припомни, че ако АЕЦ
“Белене” бе заработила, цената
от нея щеше да е съпоставима с
тази от “Козлодуй” и дори щеше
да е няколко пъти по-евтина от
тази от ВЕИ.

Соцлидерът подозира, че Бо-
рисов е сменил позицията за “Бе-

лене”, защото не е постигната до-
говореност за комисионите или
пък не се обслужват конкретните
интереси на възобновяемата
енергия. “С какви очи депутатите
от ГЕРБ, които обясняваха във
Врачанско и региона, че са “за”
ядрената енергетика, но против
“Белене”, ще отидат пред изби-
рателите си сега”, попита той.

От изказванията на властима-
щите са проличали и приорите-
тите на ГЕРБ - овцевъдство и
картофопроизводство, смята Ста-
нишев. “Ние искаме индустриал-
на страна, която е конкуренто-
способна, социално ангажирана
и има силна икономика”, изтъкна
соцлидерът. Станишев бе кате-
горичен, че инвеститор за АЕЦ
“Белене” може и ще бъде наме-
рен, но всичко зависи от полити-
ческата воля. Според него стой-
ността на “Белене” е ясна: “4
млрд. евро е стойността на из-
граждането на самата централа
“под ключ”, оставаше да се дого-
ворят индексите на инфлацията”.
Станишев подчерта, че предиш-
ното правителство е

отстоявало
българския интерес

във всички преговори

с потенциалните инвеститори.
Според него ГЕРБ сами са изго-
нили заинтересованите фирми с
непредсказуемостта си и разно-
посочните си позиции за проек-
та. “За БСП “Белене” е българ-
ски проект и имаше намерен
инвеститор. През 2008 г. имаше

опашка от инвеститори, не само
RWE, които спечелиха. В нито
един момент до изборите през
2009 г. RWE не е поставял въпро-
са за напускане на проекта”,
подчерта той.

На предстоящия референдум
ще се решават няколко важни и
ключови за страната въпроси -
кой е “за” и кой “против” наро-
довластието, кой е “за” и кой е
“против” народно допитване,
заяви Станишев. Викове “Побе-
да” и “Долу мафията” сложиха
край на дискусията.

Социалисти:

Всяко „да” на референдума
е „не” на кабинета
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стана ясно от думите на
министър-председателя
Бойко Борисов, с които
той приветства участни-
ците в първата за тази
година среща на Комитет
“Набуко”, състояла се в
София вчера. Според
премиера страната била
готова с всички докумен-
ти и можем да започнем
строителството в средата
на годината. ДУМА при-
помня, че през октомври
в предаването “Панора-
ма” на БНТ Бойко Бори-
сов заяви, че започваме
строежа на 10 януари
2013 г., т.е. той трябваше
да започне вчера.

От думите на директо-
ра на Българския енер-
гиен холдинг (БЕХ) Ми-
хаил Андонов пък стана
ясно, че ще започнем с
изграждането на интер-
конектор. “Това, което ще
започнем да строим, е ин-
терконектор. Ако всички
останали акционери в
Nabucco International са
съгласни да участват,
това ще стане първият
етап от “Набуко Запад”,
заяви Андонов. “Ако не се
съгласят, си имаме интер-
конектор”, добави той,
цитиран от БГНЕС.

Според Андонов по
тръбата на “Набуко” ще

Борисов:

България е един от
моторите на „Набуко”
Започваме строежа на наша територия, дори и да няма газ

Електроразпределителното дружество “ЧЕЗ
България”, което снабдява с ток Западна Бълга-
рия, ще предложи увеличение на цените на
електроенергията за следващия регулаторен
период. Това стана ясно от думите на шефа на
регулаторните дейности в компанията Зорница
Генова. По думите й в края на февруари ще
бъдат оповестени предложенията за ценовите
нива, но какви точно ще са те, ще стане ясно
след решение на Държавната комисия по енер-
гийно и водно регулиране (ДЕКВР). Генова обяс-
ни, че предложеното увеличение ще е леко, но
ще е налице заради икономическите промени
в страната като инфлацията например. Генова отбеляза, че все още не е
ясно дали регулаторният период ще е за три или пет години.

Сред приоритетите на ЧЕЗ за 2013 година е модернизацията на 4, 5
и 6 блок на ТЕЦ-Варна, съобщи още регионалният мениджър на ЧЕЗ за
България Петр Докладал. Предстои избор на изпълнители и подизпълни-
тели по този проект. За тази година се планира и началото на екологи-
зация на 4, 5 И 6 блок на ТЕЦ-Варна, отбеляза регионалният мениджър.

Бензинът отново поскъпна, като най-
масовият - А95, се вдигна с 4 стотинки. От
2,49 за литър, горивото вече се продава
за 2,53 лева. Тази цена се предлага от
бензиностанциите “Лукойл” и “Ромпетрол”.
“Петрол” пък надцакват всички с цена от
2,55 лева за литър.

Цените на горивата вече скочиха още
в първия ден на новата година заради
променените акцизи. От началото на 2013
г. по-висок е акцизът за дизела. Вместо
досегашните 630 лв. на 1000 литра, став-
ката е увеличена на 645 лв. Така още на
1 януари бензиностанциите смениха табе-
лите и започнаха да търгуват нафтата с 3-
4 стотинки по-скъпо - за 2,55 лева на
литър.

Ставката за бензина остава 710 лв. на
1000 л., но въпреки това неговата цена

Да се промени политиката на пътната аген-
ция и вместо винетки водачите да плащат
пътен данък за реално изминатите километри.
Това предложи вчера Красимир Лалов от На-
ционалното сдружение на българските превоз-
вачи, предаде “Дарик”. В края на месеца изти-
ча срокът на годишните винетки за 2012 г.

Превозвачите се оплакаха, че когато се
налага, трудно може с камион да се влезе в
населено място, за да си купи шофьорът вине-
тен стикер.

Винетната система далеч не е най-добро-
то, което може да сполети шофьорите, комен-
тира Лалов. Винетките трябва да са лесно
достъпни, за да може всеки гражданин или
търговец да изпълнява задълженията си към
държавата. Той обясни, че превозвачите сре-
щат трудности с покупката на винетка за ка-
миони. “Когато нямаш винетка, глобяват те с
1500 лева и никой не те пита, че не си могъл
да си купиш. Спират те и: “Сега какво пра-
вим?”, “Ами дай ми 200 лева, иначе актът е

езултатите от идейната част на проекта за изграждане на на-
учно-технологичния парк “София Тех парк” ще са налице още
през настоящата година. Това посочи изпълнителният дирек-
тор на “София Тех парк” Елица Панайотова на подписването в

Б
ългария е един
от моторите га-
з о п р о в о д ъ т
“Набуко” да се
случи. Това

ЧЕЗ иска по-скъп ток

скочи с 5 стотинки по Нова година. От 2,44
лв. за литър най-масовият А 95 се прода-
ваше за 2,49 лв. на литър до преди ден.

транзитираме 3-5 млрд.
куб. м газ, за да “диверси-
фицираме доставките и да
сме независими при кри-
зисни ситуации”. Той обяс-
ни, че ако искаме да има-
ме “Набуко Запад”, тога-
ва вече ще трябва да
строим тръба с диаметър
42 инча, която е нормал-
на за голям газопровод.
На въпрос дали има нуж-
ните количества, той от-

говори, че консорциумът,
който разработва находи-
щето “Шах-Дениз 2”, га-
рантира, че през 2018 г.
ще има 16 млрд. куб. м
газ. “От тях 6 милиарда
ще бъдат за Турция, оста-
налите 10 за Европа”,
обясни Андонов.

Но за тези 10 млрд.
куб.м. газ Nabucco
International ще трябва да
се пребори в доста сери-

озната конкуренция на
останалите газопроводи
от т.нар. Южен газов ко-
ридор. Така че количест-
вата газ все още не са му
гарантирани. По-ясно
развитие по въпроса мо-
же да се очаква едва в
края на юни, когато кон-
сорциумът “Шах Дениз 2”
ще излезе с решение кой
от маршрутите в Южния
газов коридор ще бъде

предпочетен, за да поте-
че “синьото гориво” за
Европа.

Министърът на иконо-
миката, енергетиката и
туризма Делян Добрев
пък заяви, че трябва да
се уточнят детайлите по
придобиването на 50% от
консорциума “Шах Дениз
2” в компанията Nabucco
International. “Това е про-
цес, който приключи с
конкурентния проект
ТАП, така че ние трябва
да направим всичко
възможно да приключим
договорките по това при-
добиване с “Набуко За-
пад”, каза той.

Добрев обясни, че
предстоят пет стъпки
през март, април, май за
подаване на оферти за
закупуване на определе-
ни количества газ, кон-
кретни параметри по
търговските отношения,
свързани с консорциума
“Шах Дениз 2”. Като
председателстваща стра-
на в политическия коми-
тет през следващите
шест месеца ще напра-
вим необходимото да
окажем натиск върху ком-
паниите в съответните
страни-участници, за да
се вземат решенията на-
време, обеща той.

Попитан какво точно
ще строим, министър До-
брев каза: “Премиерът
заяви, че до средата на
годината ще сме готови с

всички разрешителни да
започнем строителството
на българската отсечка
от “Набуко”. Тук Добрев
веднага направи уточне-
нието, че става дума за
развитието на идеята за
изграждане на първа
фаза от Южния газов ко-
ридор, която предвижда
строителството на интер-
конектор между България
и Турция.

Всъщност вчера Набу-
ко Газ Пайплайн Интер-
нешънъл Gmbh и потен-
циалните инвеститори
(SOCAR,BP,Статойл и То-
тал) постигнаха принцип-
но споразумение за
съвместно финансиране
на разходите по развити-
ето на “Набуко-Запад” до
решението за избор на
газопровод за европейска
износна мрежа на “Шах
Дениз” и предоставянето
на потенциалните инвес-
титори на възможност за
участие до 50% като ак-
ционери. Това обаче ще
се случи след положител-
но решение по избора на
газопровод от Консорци-
ума “Шах Дениз” в полза
на “Набуко Запад”.

“Решението за избор
на газопровод за евро-
пейската износна мрежа
на “Шах Дениз” се очак-
ва да бъде взето от кон-
сорциума “Шах Дениз” до
30 юни 2013 г.”, се казва
в разпространената дек-
ларация.

От двете страни на трасето

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

ИДЕЙНИЯТ ПРОЕКТ
ЗА „СОФИЯ ТЕХ ПАРК” ЩЕ
Е ГОТОВ ТАЗИ ГОДИНА

1500 лева”. Въобще стимулираме сивата ико-
номика”, коментира Лалов.

Според шефа на Агенция “Пътна инфраст-
руктура” Лазар Лазаров органите на реда про-
явявали разбиране и давали отсрочка на не-
редовните шофьори да си закупят винетка на
най-близката бензиностанция или пункт за
разпространение на стикерите. По молба на
АПИ контролните органи на “Пътна полиция”
давали гратисна дистанция на шофьорите от
25-40 км до първата бензиностанция.

Р
Министерския съвет на договора за безвъзмездно финансиране на
научно-технологичния парк в столицата, предаде “Фокус”. На съби-
тието присъстваха министърът на икономиката, енергетиката и туриз-
ма Делян Добрев и Реналдо Мандметс, ръководител на отдел “Бълга-
рия” в ГД “Регионална и градска политика” в Европейската комисия.

По думите на Панайотова, още през 2013 година ще започне
развитието на т.нар. “меки мерки”, като съвместно с университетите
и бизнеса ще бъдат организирани редица от събития, които ще са
насочени към предприемачеството, трансфера на технологии и
превръщането на науката в бизнес. Сред основните елементи на
технологичния парк са изграждането на бизнес инкубатор, както и
построяването на лаборатории, където науката ще може да се свърже
с бизнеса.

Общата стойност на проекта е 50 млн. евро - 42 млн. евро по ОП
“Конкурентоспособност” и близо 8 млн. евро национално съфинанси-
ране. 50% от парите ще бъдат предназначени за подготовката на
терена и изграждането на инфраструктурата, 30% ще са за оборуд-
ването в лабораториите, останалите 20% ще отидат за развитието на
т.нар. “меки мерки”.

Превозвачи искат данък за изминати
километри вместо винетки
Превозвачи искат данък за изминати
километри вместо винетки
Превозвачи искат данък за изминати
километри вместо винетки
Превозвачи искат данък за изминати
километри вместо винетки
Превозвачи искат данък за изминати
километри вместо винетки
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Икономика

решенията си само на финансовия ми-
нистър Симеон Дянков. Според спе-
циалистите не е редно да се дава
такава безконтролна власт на ми-
нистър Дянков, който се слави с лоши
решения и абсурдни изказвания. Това
обявиха вчера специалисти от клуб
“Икономисти за нова политика”, учре-
ден в края на миналата година.

Проф. Александър Томов предло-
жи да се премахне плоският данък и
да се въведе прогресивна скала на
подоходно облагане, а корпоративни-
ят данък да бъде основан на принци-
па “колкото повече инвестиции, тол-
кова по-малко плащане”. Икономисти-
те са пресметнали, че приходите от
плоския данък върху доходите на фи-
зически лица е едва 2 млрд. лева и тази “такса”
не стимулира богатите у нас към инвестиции, а
към луксозно потребление.

Според икономистите нараства процентът на
хората под прага на бедността, нуждаем се
спешно от нов икономически модел. Няма друга
страна в света, в която съотношението между
заети и пенсионери да е толкова неблагоприят-
но, смята председателят на клуба проф. Ганчо
Ганчев. Рискът от бедност у нас е по-висок с
повече от 10% в сравнение с Гърция въпреки
кризата, изчислили са специалистите.

В Клуба на икономистите са разработили про-

Експерти:

Дянков има
безконтролна
власт
Нараства процентът на хората под прага на бедност,
нуждаем се спешно от нов икономически модел

България е на 60-
о място по икономи-
ческа свобода в све-
та, сочи индексът за
2013 г. на института
Херитидж Фон-
дейшън във Вашинг-
тон, предаде БГНЕС.

Страната ни е на
29-о място от 43
страни в Европа и
общият й резултат от
65 точки е над сред-
ното за света, но под
средното за региона.
По показателя за ко-
рупцията представянето на страната ни се е влошило с 3 точки
спрямо миналата година. Отстъпление има и по свобода на ра-
ботната ръка с -9,4 точки и свобода на търговията с -0,3 точки.
Имаме напредък по показателите фискална свобода (+0,4 точ-
ки), държавни разходи (+13,9 точки), свобода за бизнес (+0,9
точки) и валутна свобода (+0,8 точки).

България е съответно на 94-о и 84-о място по права върху
собствеността и свобода от корупция. Според института слабо
се спазват конституционните разпоредби относно правата върху
собствеността и независимостта на съдебната система. Съдеб-
ната система не прилага ефективно правата върху собственост-
та, а непоследователното прилагане на законите обезкуражава
частните инвестиции. Създадената през 2011 г. агенция за бор-
ба с корупцията (БОРКОР) не извършва дейност. Корупцията по
високите етажи на властта и организираната престъпност са
заплаха за сигурността по границите, отбелязва институтът.

България е 13-а по фискална свобода и на 97-о място по
държавни разходи. На 11-о място сме по свобода на търговията,
на 79-о - по инвестиционна свобода и на 40-о място по финан-
сова свобода. Според института своеволната бюрокрация е преч-
ка за по-динамични инвестиционни потоци.

Хонконг остава най-свободното място за правене на бизнес.
В топ 10 са още Сингапур, Австралия, Нова Зеландия, Швейца-
рия, Канада, Чили, Мавритания, Дания и САЩ. От големите ико-
номики в Европа Великобритания е на 14-о място, Германия на
19-о, а Франция едва на 62-о. Непосредствено преди България
са Румъния и Албания. В Македония също е по-лесно да се
прави бизнес, отколкото в България. Гърция и Сърбия са назад,
съответно на 117-о и 94-о място. На дъното на класацията са
Северна Корея, Куба, Зимбабве и Венецуела.

грама за ново икономическо възраждане на
българската система, съдържаща 12 точки с
цели и подходи за постигането им. Сред тях ос-
новно място заема намаляване на безработица-
та с 6-7 на сто и достигане на средна работна
заплата от 1700 лв. и средна пенсия от 580 лв.
до 2017 г. Според специалистите това може да
се постигне с приемане на пакет от реформи за
сближаване на финансовата ни система с тази
на ЕС и влизането ни в еврозоната до 2020 г.
Членовете на клуба смятат, че до 2016 г. може
да се свие “сивият сектор” с до 15% чрез промя-
на в механизмите на ДДС и акцизите.

Албания ни изпревари
по икономическа свобода

нистъра на финансите Карина Караиванова на пресконферен-
ция вчера.

Караиванова каза още, че МФ вече e наредило плащане на
879 849 875 евро в полза на държателите на глобални облига-

ции на България
с падеж 15 януа-
ри. В сумата са
включени глав-
ница в размер
на 818 465 000
евро, както и
п о с л е д н и я т
дължим лихвен
купон - за 61 384
875 евро.

Освен това
МФ е наредило
и плащане от
близо 45 млн.
щатски долара
по емисията гло-

бални облигации, деноминирани в щатска валута с падеж 15
януари 2015 година. Така общата сума на направените плаща-
ния по държавния външен дълг е около 914 млн. евро. Така той
се намалява с около 815.5 млн. евро от близо 6.966 млрд. евро
до 6.147 млрд. евро. Караиванова уточни, че това е спад в съот-
ношение дълг към брутен вътрешен продукт от почти 2 процент-
ни пункта, като намалява от 16.72% на 14.75 на сто. След
извършените плащания тази година няма да се налага България
да емитира нови облигации на международните финансови
пазари, заяви още тя.

Приходите от нощувки през
ноември възлизат на 24.3 млн.
лв., показват данните на Наци-
оналния статистически институт
(НСИ). Общата заетост на лег-
ловата база в хотелите, хижите
и другите места за настанява-
не е била 18.2%, като най-ви-
сока е в луксозните хотели. Там
заетостта е била 23.6%, като е
регистрирано увеличение с
2.2% спрямо предходния месец
октомври. В хотелите с една и
две звезди са били заети 13.7%

Оборот от близо
800 млн. лева е напра-
вила Софийската сто-
кова борса (ССБ) през
2012 г. Той е най-голе-
мият от създаването й
преди 22 години. Това
обяви изпълнителният
директор на ССБ Ва-
сил Симов на прескон-
ференция вчера.

Миналата година е
била рекордна и по
броя на сключените
сделки, които са 1359.
Обикновено в годините
на избори оборотите
рязко спадат, допълни

24.3 млн. лв. оставили
в хотелите туристите
през ноември

УВЕЛИЧАВАТ
ВЪТРЕШНИЯ ДЪЛГ
С НАД 1 МЛРД. ЛВ.

от леглата.
Общият брой на отчетени-

те нощувки е 502.7 хил., от
които 360.7 хил. са на българ-
ски граждани, а 142 хил. - на
чужденци. Запазва се тенден-
цията чужденците да предпо-
читат да отсядат в хотели с
всички удобства, като 66.1% от
нощувките им са именно в хо-
тели с четири и пет звезди. В
същото време 69.1% от бълга-
рите са нощували в хотели с
една, две или три звезди.

ВВВВВ
ътрешният дълг на България през тази година ще се уве-
личи с около 1,1 млрд. лева, тъй като Министерството на
финансите (МФ) има намерение да изкупи ДЦК до тази
стойност. Това стана ясно след изявление на зам.-ми-

Софийската стокова
борса с рекорден оборот

Шуменският администрати-
вен съд образува дело по жал-
ба на Мария Илиева, която ата-
кува Наредба за отглеждане
на домашни животни, птици и
пчелни семейства на територи-
ята на община Никола Козле-
во, предаде feremer.bg. Наред-
бата разрешава отглеждането
на до 10 броя пчелини, пчелни
семейства, като се упоменава
и разстоянието, на което тряб-
ва да се поставят кошерите от
съседски имоти в населените
места и вилните зони.
Въпросните текстове от наред-
бата са обжалвани и от Георги
Тодоров, като по неговата жал-
ба е образувано администра-

Симов. Стоковите бор-
си са алтернатива на
сивата икономика, коя-
то си остава доста го-
ляма и цели сектори
нямат желание да ле-
гализират бизнеса, по-
сочи още той.

 Голяма част от
оборота се формира
през Закона за обще-
ствените поръчки. Над
половината от оборота
на борсата се е фор-
мирал през Закона за
обществените поръчки
от държавни и от об-
щински структури. По-
добно било и положе-
нието на фондовата
борса, където привати-
зацията на фирми и на
остатъчни държавни
дялове правят голяма
част от оборота, каза

Васил Симов. Над 90%
от оборота на ССБ се
правел в сектора с не-
хранителни стоки, кое-
то било нормална
практика и по светов-
ните пазари. Най-мал-
ка е търговията със
зърно - има търсене и
предлагане, но самите
сделки са малко на
брой, добави Симов.

Единствената стока
с по-ниска цена през
2012 г. е захарта. По-
евтиняването е между
15 и 20% съответно за
рафинирана и нерафи-
нирана захар по све-
товните пазари, а в
България тя поевтиня
от 1,80 лв. за килограм
до 1,70 лв. Маслодай-
ният слънчоглед е
поскъпнал от 630-670

лв. за тон до 1100 лв. в
края на годината. Оли-
ото е поскъпнало с
16% - от 1,99 лв. за
литър до 2,32 лв. Це-
ната на хлебната пше-
ница се е покачила от
219 на 340 долара за
тон без ДДС. Реколта-
та от пшеница в Бълга-
рия през 2012 г. беше
над 4,2 млн. тона и
цената й остава висо-
ка, защото тя се фор-
мира от страните в
Черноморския регион.
Заради сушата Украй-
на и Русия са с два
пъти по-слаба реколта,
което вдигна цената
на зърното. Царевица-
та е поскъпнала от
300-350 лв. за тон до
нива над 500 лв. през
септември.

Васил Симов

ПЧЕЛАРИ АТАКУВАТ НАРЕДБА,
ОГРАНИЧАВАЩА ДЕЙНОСТТА ИМ

тивно дело през миналата го-
дина. Предвид констатирана
идентичност в предмета на
жалбите, двете дела са съеди-
нени за съвместно разглежда-
не в едно общо, допълват от
Административния съд.

Според жалбоподателите,
приетата Наредба в оспорени-

те части е нищожна, тъй като
противоречи на нормативни
актове от по-висока степен. Те
твърдат, че с наредбата се за-
бранява отглеждането на по-
вече от 10 броя пчелни семей-
ства, каквито ограничения не
се съдържат в Закона за пче-
ларството. Оспорените тексто-
ве противоречат на принципи-
те на свободната стопанска
инициатива, залегнали в Кон-
ституцията на България, се
твърди още от пчеларите. Те
искат съдът да постанови ре-
шение, с което да обяви за
нищожни разпоредбите на на-
редбата или да ги отмени като
незаконосъобразни.

И
кономисти обвиниха преми-
ера Бойко Борисов в пълно
неразбиране на финансови-
те механизми и го порица-
ха за това, че се осланя в
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Предимството на по-бързия растеж
в Източна Европа спрямо развитата
част на континента се стопява, тъй като
дълговата криза на континента се от-
разява на кредитирането и оказва не-
гативен натиск върху търговските
връзки, пише Bloomberg, цитиран от
investor.bg.

Разликата в растежа между Източ-
на и Западна Европа се е свила от над
5%, когато Полша се присъедини към
Европейския съюз (ЕС) през 2004 г., и
вероятно ще се стабилизира около 2%
през тази година, се посочва в прогно-
за на Международния валутен фонд
(МВФ).

Страните от Източна Европа разчи-
тат на пазарите на запад, където изна-
сят над половината от продукцията си.
В същото време затягането на кредити-
рането в еврозоната започва да се

МВФ:

Източна Европа
забавя растежа си
Затягането на кредитирането в еврозоната започва да се усеща на
изток, където западните банки държат около три четвърти от пазара

Почти половината от хра-
ната, която се произвежда по
света - 2 млрд. тона - се
изхвърля, твърди доклад на
британския Институт по инже-
нерна механика, цитиран от
АФП. Причината за това е сла-
бата инфраструктура и складо-
ва база в развиващия се свят
и предложения от типа на “взе-
ми едно, получи едно безплат-
но” и придирчивостта на по-
требителите в развития свят, се
казва в доклада.

Едни от най-сериозните
приносители към тази тенден-
ция са британците, където око-
ло 30% от произведените зе-
ленчуци не се събират заради
недобрия си външен вид, за-
ради което супермаркетите
отказват да ги изкупуват. До-
кладът също така твърди, че

По-малко от 9 месеца преди парламентарните избори в
Германия Ангела Меркел доминира на политическата сцена за
сметка на двамата си опоненти и своите политически партньо-
ри, пише “Файненшъл таймс”. Изследване на общественото
мнение показва, че консервативният блок на Меркел се радва
на най-силна подкрепа, откакто тя стана канцлер през 2005 г.

и Европейския съюз, съобщи Би Би Си.
Заместник държавният секретар по въпросите на

Европа и Евразия Филип Гордън заяви, че за Америка е
важно да има “силен британски глас” в Европейския съюз.
По думите му обаче в резултат на подобни референдуми
страните често “се затварят в себе си”.

Припомняме, британският премиер Дейвид Камерън
под натиска на консерваторите, заяви, че е възможно да
се проведе национален референдум, който да определи
бъдещото развитие на отношенията между Лондон и
Брюксел.

Безработицата в Гърция
се покачи на 26,8% през
октомври спрямо 19,1 през
същия месец на предход-
ната година, съобщи наци-
оналната статистическа
агенция. През октомври в
балканската страна е има-
ло над 1,3 млн. безработни
граждани. Профсъюзите
обаче твърдят, че реално-

МЕРКЕЛ С РЕКОРДЕН
РЕЙТИНГ

САЩ искат
Великобритания в ЕС

Безработицата в Гърция
продължава да расте

половината от храната, която
се закупува в САЩ и Европа,
се изхвърля от потребителите.
Учените посочват, че на го-
дишна база в света се похабя-
ват 550 млрд. куб. м вода за
напояване на култури, които
след това не се събират.

Междувременно стана
ясно, че според индекса на
ФАО цените на хранителните
стоки в света са намалели със
7% през 2012 г. спрямо пред-
ходната година. Отчита се сви-
ване на цените през декември
за трети пореден месец. За
2012 г. индексът се установява
на 212 точки или със 7% по-
малко спрямо 2011 г., уточня-
ва ФАО, изразявайки задовол-
ство, че по този начин е пре-
дотвратен всякакъв риск от
продоволствена криза. то й равнище е далеч по-

високо.
Според данните, зало-

жени в проектобюджета на
парламента в Атина, ико-
номиката на страната ще
се свие с 3,8% през 2013-
а. Министерството на фи-
нансите очаква безработи-
цата да се задържи на
средно 24,7 на сто.

А
мериканският държавен департамент изрази за-
гриженост във връзка с плановете на британското
правителство да проведе референдум за бъдеще-
то на отношенията между Обединеното кралство

усеща на изток, където западните бан-
ки държат около три четвърти от паза-
ра.

Еврозоната ще продължи да се сви-
ва и през настоящата година, преди да
се завърне към растеж от 1,2% през
2014 г., се казва в прогноза на Евро-
пейската централна банка (ЕЦБ) от 6
декември. “Показателно е, че прогно-
зата за регионалния растеж е много
по-ниска от тази в добрите дни преди
глобалната финансова криза”, комен-
тира Тим Аш, главен стратег на
Standard Bank в Лондон. “Развиваща се
Европа определено е изправена пред
перспективата за нов много по-нисък
нормален растеж, който отразява за-
бавената икономическа експанзия на
ключовите западноевропейски пазари,
слабите банки, ниските нива на чужде-
странни инвестиции, фискалната консо-

лидация и усилията за продължаване
на структурните реформи”, допълва той.

Мерките за бюджетни икономии,
прилагани от европейските правител-
ства, допринасят за негативната пер-
спектива пред растежа на изток, тъй
като повишаването на данъците и ог-
раничаването на разходите отслабват
покупателната способност на страните
от Западна Европа.

Икономиките на Чехия, Унгария и
Словения вероятно са се свили през
2012 г., сочат данни на Европейската
комисия (ЕК). Растежът в Полша - най-
голямата източноевропейска икономи-
ка, се очаква да се забави до 1,8% през
тази година от 5,1% преди 5 години.
Най-силен икономически ръст на кон-
тинента през 2013 г. се очаква в трите
прибалтийски републики - Литва, Лат-
вия и Естония.

Кола бомба избухна край автобус в Тел
Авив, в близост до израелското

министерство на отбраната. Най-малко
10 души са ранени. Според полицията е

извършен опит за убийството на
престъпен бос. Говорителят на

полицията Мико Розенфелд заяви, че
се работи по версията за разчистване

на сметки между престъпни групи

Най-лошата снежна буря от 20 години
насам спря движението на градския

транспорт, затвори пътищата и
училища в Йерусалим и Северен

Израел, съобщи Ройтерс. В центъра на
града са се натрупали между 10 и 15

см сняг и още повече в покрайнините.
“Възрастните в Йерусалим не помнят

такава снежна буря от години”, заяви
представителят на местните власти
за извънредни положения Елиша Пелег

ЕЦБ остави лихвата
непроменена

Европейската централна бан-
ка проведе вчера първото си
заседание за новата 2013 г. На
него беше взето решение за
пореден път да се остави непро-
менена основната лихва - 0,75%
годишно, се казва в съобщение
на финансовата институция.
Лихвите на банката по маржи-
налните кредити остана на нива
от 1,5% годишно, а по депозити-
те - 0%. Миналата година ЕЦБ
намали лихвата един път - в
началото на юли, от 1% годишно
на 0,75 на сто.

Британски милионер
получи 33 месеца
затвор

Съд в американския щат Тек-
сас осъди британския милионер
Кристофър Тепин на 33 месеца
затвор заради опит да се сдобие
с компоненти на зенитно-ракет-
ни комплекси с цел по-късно да ги
продаде на Иран, предаде РИА
Новости. Тепин през 2005-2007 г.
се е опитал да се сдобие с някол-
ко сребърно-цинкови акумулато-
ри, които могат да се използват
като компоненти за американски-
те зенитно-ракетни комплекси
“Хоук”, след което да ги предо-
стави на ислямската република.

50% от храната
в света се губи
50% от храната
в света се губи
50% от храната
в света се губи
50% от храната
в света се губи
50% от храната
в света се губи

Грипна епидемия
в Бостън

В Бостън, щата Масачу-
зетс, бе обявено извънредно
положение, след като здравни-
те власти съобщиха, че 18
души са починали от грип.
Болните непрекъснато се уве-
личават и болестта се разра-
зява, съобщи служител на
здравното министерство. 44
американски щата са засегна-
ти от грип. Няма точни данни
за жертвите в цялата страна,
но те са десетки, включително
двайсетина деца.

С плакати “Спрете отнемането на имущество!” и със сведени глави десетки испанци, жертви на непосилните за изплащене
ипотеки, протестираха пред клон на банка UNNIM CAIXA в Барселона. Испанското правителство търси начини да спре

извеждането от жилища заради неплатени ипотеки след самоубийствата на двама испанци в края на миналата година

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС
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ция на солидарността. С
тези думи посланикът на
Република Куба в страна-
та ни Тересита Капоте
призова на пресконфе-
ренция в БТА и българите
да се включат в кампани-
ята за спасяването на “Пе-
тимата кубински герои”.
Това са мъжете, за чието
спасяване Куба води меж-
дународна кампания. Те
са Фернандо Гонсалес,
Антонио Гереро, Херардо
Ернандес, Рамон Лабани-
ньо, Рене Гонсалес. И пе-
тимата са били внедрени
в терористични организа-
ции на кубинската емигра-
ция в Маями с цел да пред-
пазят страната си от сабо-
тажи и атентати. След като
благодарение на инфор-
мациите им се натрупват
достатъчно данни, които
доказват престъпните кро-
ежи на най-радикалните
емигрантски групировки,
Куба алармира представи-

Светът има нужда
от глобализация
на солидарността

Хавана се надява на помощта на
международната общност за спасяването
на Петимата кубински герои

кубинската икономика от
американската блокада
възлизат на 208 милиар-
да долара. Безперспек-
тивността на политиката
“анти” вече се разбира и
в САЩ. Расте броят на
американците, които не
са съгласни с тази поли-
тика (над 60 процента).
Интересен факт е, че рас-
те и броят на американ-
ците, които се солидари-
зират с арестуваните пе-
тима кубинци.

А истината е, че в ре-
зултат на усилията на ку-
бинските сили за сигур-
ност в последните години
на острова атентати не е
имало, а покрай шума
около делото на “Петима-
та” терористичните емиг-
рантски организации са
се поснишили.

Ние, българите, веро-
ятно най-добре можем да
разберем чувствата на ку-
бинците днес. Самите ние

тели на американското
ФБР за агресивните пла-
нове, насочени срещу нея.
Вместо да вземат мерки
срещу терористите обаче,
във ФБР засичат кои може
да са информаторите и
през 1998 г. арестуват
петимата агенти, държат
ги 17 месеца в карцер (ко-
ето е в разрез и с амери-
канските закони), а съд в
Маями им издава през
2001 г. доживотни присъ-
ди за “шпионаж и застра-
шаване на националната
сигурност на САЩ”.

Откакто са издадени
присъдите, адвокатите на
“Петимата” непрекъснато
обжалват. Големи светов-
ни авторитети в правото,
сред които и Рамзи
Кларк, бивш правосъден
министър на САЩ, алар-
мират за драстични нару-
шения в делото и изиск-
ват преразглеждане. Кау-
зата на петимата герои
има хиляди защитници по
света, даже и в Съедине-
ните щати. Днес хиляди
личности, организации и
институции в целия свят

участват в международна
борба за освобождение-
то на петимата. Малко
каузи по света получават
понастящем толкова ак-
тивни прояви на солидар-
ност.

Убедихме се, че по
пътя на закона едва ли
ще успеем да освободим
нашите граждани, заяви
Тересита Капоте. Има
обаче други два пътя -
натиск върху президента
Обама, който има право-
то да амнистира осъдени-
те, или размяна срещу
американския гражданин
Алън Грос, арестуван в
Куба през 2009 г. и осъ-
ден на 15 години затвор
за престъпления срещу
държавната сигурност на
страната. Посланик Капо-
те подчерта, че Хавана е
готова да преговаря за
размяна. В крайна сметка
нито Грос, нито петимата
кубинци би трябвало да
гният в затвора, защото
всички те са жертви на
над 50 години неуспешна
политика на Вашингтон
спрямо Куба. Загубите на

преди няколко години
преживяхме кошмара на
несправедливия процес
срещу нашите сестри в
Либия. И знаем колко е
необходима в такъв мо-
мент подкрепата на це-
лия свят. Може би затова
надеждата на посланик
Капоте е, че България
отново ще постъпи като
приятел на Куба и ще се
солидаризира с битката
на Хавана за свободата
на нейните петима граж-
дани.

А иначе Куба про-
дължава да е “земята,
където животът е праз-
ник”. С пълна сила вървят
реформите в страната.
Разбрахме, че за тези 54
години (от революцията -
бел. ред.) сме допуснали
грешки. Важното е, че ние
честно признаваме това и
се опитваме да ги решим.
В Куба вече са създаде-
ни над 200 кооператива,
при това не само в земе-
делието. Много кубинци

напускат града и отиват
на село, където държава-
та им предоставя земи за
обработване - целта е
островът сам да осигуря-
ва продоволствието на
населението си. В момен-
та расте и броят на стра-
ните, които инвестират в
Куба - Китай, Бразилия и
Виетнам са страните, ко-
ито поддържат най-добър
икономически контакт.

Нямаше да постигнем
всичко това, ако не беше
помощта на приятелите,
подчерта Тересита Капо-
те. Винаги сме били бла-
годарни на България за
помощта й, не го забра-
вяме нито за секунда. Без
подкрепата на България
Куба нямаше да е такава,
каквато е сега, това го
казваме и на децата в
училищата, развълнувано
обяви посланикът. Сърце-
то ми е наполовина раз-
делено, чувствам Бълга-
рия като моята втора ро-
дина, допълни тя.

Галина МЛАДЕНОВА

Н
а света му е не-
обходима не
глобализация
на икономика-
та, а глобализа-

Фиктивни бракове с българки спася-
ват от екстрадиране нелегалните имиг-
ранти в Гърция. Въпросът достигна до
парламента в Атина след реакция на де-
путатите от неонацистката партия “Злат-
на зора”. Министерството на вътрешни-
те работи подготвя промяна в закона за
гражданските бракове на чужденци на
територията на Гърция, разкри БНР. Това
съобщи заместник-министърът Харалам-
бос Атанасио в отговор на парламента-
рен въпрос от страна на депутати от не-
онацистката партия.

“Златна зора” информира парламен-
та за престъпна мрежа, която организи-
ра фиктивни бракове между българки и

Три жени от терорис-
тичната Кюрдска работни-
ческа партия (ПКК) са от-
крити мъртви с огнестрел-
ни рани в главата в сгра-
дата на Кюрдския инсти-
тут в Париж, съобщи из-

„Златна зора” пак скочи
срещу имигрантите

нелегални имигранти от Сирия и Паки-
стан. По информация на опозиционните
депутати за година фиктивните бракове
на българки са се увеличили двойно. По
този начин нелегалните имигранти по-
лучават разрешително за пребиваване
и работа не само в Гърция, но и във
всички страни от Евросъюза.

Полицията провежда проверки по
сключени вече бракове. Само в област-
та Пиериа са установени нарушения в
22 случая и са отнети разрешителните
на имигрантите. На остров Крит се про-
вежда мащабна проверка, защото там в
последната година браковете са се уве-
личили няколко пъти, предаде БЛИЦ.

ТРИ КЮРДСКИ АКТИВИСТКИ
УБИТИ В ПАРИЖ

точник от полицията, ци-
тиран от АФП. “Место-
престъплението кара чо-
век да се замисля дали не
става въпрос за екзекуция.
Но разследването ще оп-
редели точните обстоятел-

ства”, обясни източникът.
Жертвите са идентифи-

цирани като Сакине Джан-
съз, за която се съобщава,
че е сред основателите на
организацията, Лейля
Сьойлемез и Фидан Доган.
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В Централния музей на Вели-
ката отечествена война в Москва
се състоя учредителен конгрес на
обществените организации “За
истината”. Влиятелни представи-
тели на гражданското общество
се обединиха, за да се борят
заедно с корупцията.

Така се получава, че която
и да е болна тема да вземем
при нас, вероятно почти на-
всякъде в “диагнозата на бо-
лестта” ще стои корупцията или
произволът. Рецептата за лече-
ние на болестта, според много
от правозащитниците, е в по-
стоянната рутинна работа на
гражданското общество.

“Ние работим честно и зада-
чата ни е да извадим на показ
кирливите ризи на престъпника,
независимо от ранга и длъжност-
та му - заяви основателят на
движението, ръководителят на
Федералния информационен
център “Аналитика и безопас-
ност” Руслан Милченко. - Ние си
сътрудничим с водещите руски
издания и не просто оказваме
съдействие при много от журна-
листическите разследвания, но
често сами инициираме тези раз-

Стой: кой взима?
Обществените организации ще
правят антикорупционен контрол

Алексей КЕДРОВ

следвания. Сега искаме да обе-
диним онези, които са готови да
воюват или вече се борят с едно-
родната корумпирана маса,
съществуваща в много от сфери-
те в нашия живот. В този съюз е
нашата сила”.

В движението освен Феде-
ралния информационен център
“Аналитика и безопасност” вля-
зоха също така 7 авторитетни
обществени организации. Напри-
мер “РабКрИн” (работническо-
селската инспекция), който за-
щитава правата на хората в сфе-
рата на потребителския пазар и
жилищно-комуналното стопанст-
во. Организацията също така
помага на бивши военнослуже-

щи, които след напускането на
армията са се оказали ненужни
на държавата.

Другият участник в новото
движение “Застрахователен на-
роден контрол” съдейства при
решаването на проблемите на
хора, пострадали от действията
на недобросъвестни застрахова-
телни фирми. За половин година
от учредяването на организация-
та в нея са постъпили близо 1,5
милиона души от цялата страна.

Останалите участници в дви-
жението работят по не по-малко
важни за обществото насоки.
“Златната Лига” си поставя за-
дачата да подкрепя развитието
на детския и младежкия спорт в

цялата страна. Целта е да се
помогне на талантливите деца да
постигнат спортни успехи. “На-
родният екологичен контрол” се
бори за екологията. “Правовата
зона” е за хуманизиране на кри-
минално-наказателната система.
Обществената организация “С
всички сили” помага на автомо-
билистите в Русия. Руският съюз
на ветераните от Афганистан
няма нужда от допълнително
представяне.

“В редиците ни има предста-
вители на силовите структури,
бойни офицери, детективи, опе-
ративни работници - казва Рус-
лан Милченко. - Знае се, че род-
ните корупционери най-много се
страхуват от гласността и загуба-
та на репутацията си. Затова най-
ефективният начин за противо-
действие на корупцията е огла-
сяването на корпуционните
престъпления в медиите”.

Още от първия ден на дей-
ността си организацията ФИЦ
“Аналитика и безопасност” ак-
центира върху събирането и да-
ването на гласност на информа-
циите за корупционни
престъпления на държавни слу-
жители. Например една от съвме-
стните акции, направени от ФИЦ
заедно с “РабКрИн”, е акцията
“Преатестираните”. Веднага след
официалното приключване на

реформата във вътрешното ми-
нистерство представителите на
гражданското общество търпе-
ливо анкетираха близо 2 хиляди
сътрудници на правоохранител-
ните органи дали знаят Закона
“За полицията”. И направиха
съответните изводи.

Както ни каза президентът
на МОО “РабКрИн” Мария Со-
колова, още преди няколко го-
дини тя трудно би си предста-
вила, че ще стане човек, когото
е прието да наричат обществе-
ник. В един момент обаче, как-
то се казва, й дошло до гуша.
“Като майка, като съпруга, като
дъщеря се сблъсках с всички
прелести на това, което е при-
ето да се нарича сфера на об-
служване, система на здравео-
пазване, потребителски пазар
- разказа ни тя. - Детето ми едва
не загина, след като се отрови
с продукти, купени в обикновен
руски магазин. Баща ми не ис-
каха да го лекуват нормално.
Ами опашките за детските гра-
дини? Хората се превърнаха в
ченгелчета, които социалните
работници слагат в отчетите си
за добрите си дела. Хората
обаче не са “кръстчета” и “нули”
и ние, активните представите-
ли на гражданското общество,
сме готови да докажем това”,
подчерта Мария Соколова.

Монти срещу
Берлускони
Кой ще спечели ролята на балансьор на властта в Италия?

Италианската предизборна
кампания се очертава като оже-
сточена битка не между десни-
ца и левица, а между Силвио
Берлускони и сегашния преми-
ер Марио Монти за това кой ще
спечели ролята на балансьор на
властта след изборите през фе-
вруари. Последният щрих беше
положен в началото на седми-
цата, когато Берлускони пожерт-
ва собствената си кандидатура
за премиер, за да спечели важ-
но ново обединение с бившите
си съюзници от Северната лига.
Този алианс цели да блокира
контрола над парламента от
страна на левоцентристите, кои-
то според социологическите про-
гнози практически сигурно ще
спечелят изборите на 24 и 25
февруари. Ако обаче Берлуско-
ни успее, Италия вероятно ще се
изправи отново пред нестабил-
ност и законодателна парализа
и това отново ще я превърне в
най-големия проблем на еврозо-
ната. Италия на косъм избегна
фалит в гръцки стил през ноем-
ври 2011 г., когато Берлускони,
отслабен след сексуалния скан-
дал, беше принуден да подаде
оставка от премиерския пост и
бе заменен от Монти. Ако Берлу-
скони победи в битката за ба-
лансьор на властта, той може да
попречи левоцентристкия лидер
Пиерлуиджи Берсани да
изпълни обещанието си да

продължи проевропейската по-
литика на Монти на икономии,
която донесе на Италия относи-
телна стабилност през измина-
лата година.

Най-голямата спънка за Бер-
лускони в прилагането на стра-
тегията му е Монти, чийто цент-
ристки съюз има същата цел като
него - да спечели достатъчно
места в Сената, за да получи
влияние, далеч надвишаващо
вероятния му дял от гласовете.
Докато левоцентристите почти
сигурно ще спечелят долната
камара, истинското бойно поле
ще бъде далеч не толкова си-
гурният Сенат. Двубоят за тази
награда обяснява защо Берлус-
кони и Монти си размениха едва
ли не лични нападки в блиц кам-
пания от телевизионни интервю-
та, които им навлякоха обвине-
ния, че се възползват нечестно
от телевизионния ефир. Берсани
общо взето оставаше дистанци-
ран от свадата, запазвайки своя
вдъхващ увереност имидж на
спокойна надеждност, докато
Монти и Берлускони се опитваха
да си навредят взаимно.

Но създаването на центрист-
кия фронт на Монти, укрепване-
то на по-широкия десноцентри-
стки съюз на Берлускони и по-
явата на по-малки леви групи-
ровки са все лоши новини за
Берсани, понеже може да под-
копаят неговия дял от вота. Ново
проучване на общественото мне-
ние на Ипсос показа, че избори-
те за Сенат ще бъдат на кантар

в три големи региона, което
може да се окаже решаващо за
февруарския вот. “В Ломбардия,
Кампания и Сицилия изходът от
вота е напълно непредсказуем”,
каза Роберто Д’Алимонте, един
от най-авторитетните експерти в
Италия по изборните нагласи.
Много критикуваният избирате-
лен италиански закон дава бо-
нуси на сенатските избори на
победилата коалиция във всеки
индивидуален регион и затова е
достатъчно Берсани да загуби
само в многолюдната Ломбар-
дия-Венето, за да се размине с
мнозинството в горната камара,
дори и да е спечелил във всички
останали региони на Италия,
обясни Д’Алимонте. Друг пара-
докс вследствие от закона е, до-
бави той, че Монти трябва да се
надява Берлускони да лиши
Берсани от достатъчно сенатски
места в ключови региони, за да
даде на бившия еврокомисар
ролята на балансьор на властта
като патерица за бъдещото ле-
воцентристко правителство.

Въпреки че общо взето се
отказва да се включи в калния
бой, Берсани очевидно е разтре-
вожен от начина, по който се
развиват нещата, откакто Монти
обяви през декември, че ще се
съюзи с други центристки сили
за изборите. Все пак той видя в
Берлускони истинския си враг, а
в Монти само конкурент, и доба-
ви, че е открит за следизборен
съюз с центристите. Тази идея се
поддържа от месеци от умерени-
те в Демократическата партия на
Берсани, включително от него-
вия заместник Енрико Летта.
Според тях това ще успокои ев-
ропейските партньори, че леви-
цата няма да захвърли постиже-
нията на Монти, като същевре-
менно се опитва да стимулира

икономически растеж и да об-
лекчи бремето за пенсионерите
и работниците, които пострада-
ха най-много от политиката му
на съкращаване на дефицита
през последната година.

Макар че Монти рязко нама-
ли натиска над Италия и свали
дефицита до по-поносими равни-
ща, рецесията се влоши. Данни-
те вчера показаха, че младеж-
ката безработица се е повишила
до исторически рекордно равни-
ще от над 37 процента през но-
ември. Според Д’Алимонте, ако
Берсани не успее да победи на
сенатските избори в решаващи-
те региони, той може да се из-
прави пред ситуация, подобна
или дори по-лоша, отколкото
бившият левоцентристки преми-
ер Романо Проди през 2006 г. В
ситуация, която е вечен кошмар
за италианската левица, прави-
телството на Проди рухна и беше
сменено от Берлускони след две
години, понеже му липсваше
жизнеспособно мнозинство в
Сената. Изборите тогава се
състояха съгласно същия изби-
рателен закон като сега.

Съюз между Берсани и

Монти след изборите вероятно
би довел до стабилно прави-
телство, което би могло да е
трайно и да консолидира на-
предъка в прилагането на ико-
номическите реформи. Но го-
лям проблем е упоритото на-
стояване на Монти, че би
влязъл в правителство само ако
е премиер, а Берсани изключ-
ва това. Анализаторите казват,
че ако споразумение между
Монти и Берсани се окаже
невъзможно, третата по голе-
мина икономика в еврозоната
вероятно ще се изправи пред
перспективата за мимолетно
левоцентристко правителство и
период на политически хаос,
опасен за целия регион. Сон-
даж на “Текне” преди ден по-
каза солидна преднина на ле-
воцентристите, на които отреж-
да почти 40% от вота, следва-
ни от десноцентристите на Бер-
лускони с 24,6% и центристите
на Монти с едва малко над 15
на сто. Важните числа обаче
ще бъдат в регионалните из-
бори за Сенат, а не във всички
от тях са известни намерения-
та на избирателите.

Съюз между Берсани и Монти (на снимката) след
изборите вероятно би довел до стабилно правителство,

което би могло да е трайно и да консолидира напредъка в
прилагането на икономическите реформи

Бари МУДИ
и Паоло БИОНДИ

Ако Берлускони победи в битката за
балансьор на властта, той може да
попречи на левоцентристкия лидер

Пиерлуиджи Берсани да изпълни обещанието
си да продължи проевропейската политика

на Монти на икономии



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ПЕТЪК 11 ЯНУАРИ 2013

Интервю
Лъчезар Николов:

Много хора на науката
си тръгнаха от България
Случващото се с научния фонд показва наличието
на изродена йерархия, казва докторантът от Харвард

Интервю на
Светла ВАСИЛЕВА

ЛЪЧЕЗАР НИКОЛОВ е докторант към департамен-
та по организмова и еволюционна биология на
университета в Харвард, САЩ. Освен, че консулти-
ра авторката на бестселъра “Езикът на цветята”
Ванеса Дифенбо, младият учен изследва растение-
то с най-големия цвят в света - рафлезия. Работа-
та му го отвежда в Австралия, Панама, Коста
Рика, Бразилия, Мадагаскар, Тайланд. Един от много-
то учени в чужбина, подписали отворено писмо до
българските институции с искане за разследване
на сканадала във фонд “Научни изследвания”.

Îáùåñòâîòî â ÑÀÙ â
íèêàêúâ ñëó÷àé íå ãëåäà
íà ó÷åíèòå ñè êàòî
íà ïàðàçèòè ‘
‘

 Занимавали ли сте се
с наука в България. Върху
какво работихте и къде?

- Около година и полови-
на работих в Института по мо-
лекулярна биология на БАН
в лаборатория, която изучава
процеса на гликирането -
некатализираното взаимо-
действие на захари с биоло-
гични молекули, като белтъ-
ци и ДНК. Реакцията е с ог-
ромно значение и е свърза-
на със процесите на старее-
нето, с широк спектър забо-
лявания, като диабет, възпа-
ления от различен характер,
невродегенеративни заболя-
вания като паркинсон, и т.н.
Не на последно място, реак-
цията протича при готвене -
тя образува вкусната кафява
коричка на запечената хра-
на. Ръководителката ми в тази
лаборатирия е водещ експерт
по проблемите на гликиране-
то. Аз лично работих върху
метод за количествено опре-
деляне на продукти на глики-
рането.

 Ако трябва да сравни-
те условията за работа в
България и САЩ - какви са
плюсовете и минусите на
всяка от страните?

- Работя в университет,
където освен научната рабо-
та, преподавам спорадично.
За мен лично плюсовете за
работа в САЩ са наличието
на добре свързана научна
общност, мотивирани студен-
ти, адекватно заплащане на
научната работа и достъп до
финансиране на широк
спектър от проблеми от раз-
лични области - природо-ма-
тематически, хуманитарни,
технически, фундаментални и
приложни. Сигурен минус е
това, че САЩ е далеч от
вкъщи, но това не е свързано
с работата само по себе си.
От близо 10 години не съм
работил в България и мнени-
ето ми вероятно е неактуал-
но. Обаче от фрагментарните
ми контакти смятам, че в
българските ученици и сту-
денти има много потенциал и
това е огромен ресурс за
хората в науката и образова-
нието като мен. Би било чу-
десно, ако този потенциал се
развива и използва подоба-
ващо. Със съжаление комен-
тирам, че минусите са много
повече. Липсата на финанси-
ране и адекватно заплащане
в последните години е дове-
ла до значително изоставане
в материалната база и край-
но е редуцирала вазможнос-
тите за общуване и обмяна
на опит с колеги в чужбина.
Много хора на науката си
тръгнаха от България и науч-
ната общност става все по-
рехава - неефективно е да се
работи така. Не на последно
място, случващото се с ФНИ
показва наличието на една
изродена йерархия в наука-
та. Ако липсата на финанси-
ране омаломощава развити-
тето на науката и образова-
нието, неадекватното управ-
ление унищожава системата
отвътре.

 Как държава като
САЩ привлича и задържа
млади учени?

- Преди всичко - с осигу-
ряване на условия за растеж
и развитие и с опитите да се

премахнат всички пречки,
които биха спрели или
задържали този процес. За
младите учени е важно да
получат добра подготовка и
широк опит, а институциите в
САЩ са се специализирали в
това да използват енергията
и потенциала им най-пълно-
ценно. Това е взаимноизгод-
на ситуация. Обществото в
САЩ в никакъв случай не
гледа на учените си като на
паразити.
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Нобелови лауреати са под-
писали открито писмо до
Европейския парламент сре-
щу намаляването на пред-
ложените от Европейската
комисия средства в размер
на 80 млрд. евро за наука в
периода 2014-2020 г. Поли-
тиците, от една страна,
говорят за конкуретоспо-
собност, иновации, високи
технологии, а от друга -
съкращават парите за на-
учни изследвания. Това ми се
струва лицемерно. Вие как
бихте го коментирали?

- Разбира се, че е лице-
мерно. Както и да коменти-
рам това обаче, очевидна е
пристрастността ми по казу-
са. Обществото като цяло
трябва да заяви на политици-
те, които го представляват,
какви са приоритетите му. И
ако обществото мисли за
бъдещето, то би трябвало да
се вслуша в гласа на хората,
които са посветили живота си
с поглед именно в бъдещето.

 Парите, отделяни за
наука в България, са обидно
малко. Направо подигравка с
труда на учените. Ако тряб-
ва да убеждавате общест-
вото и правителството в
необходимостта от повече
средства, какво ще им ка-
жете?

- Предполагам, имате
предвид средствата, отделя-
ни за финансиране на науч-
ните изследвания, но не за
възнаграждения на самите
учени? Науката и образова-
нието са неразривно свърза-
ни. При липса на наука, обра-
зованието е неадекватно и
продуцира невежество. Неве-

жите хора не взимат логични
и информирани решения. А
просперитетът на общество-
то зависи именно от такива.

Иначе клиширано е да
казвам, че всички ние имаме
нужда от по-добри и евтини
лекарства, от повече техно-
логии, от алтернативни източ-
ници на енергия, от решения
за околната среда, които да
забавят последиците от гло-
балното затопляне, от експло-
атацията на ресурси и
замърсяването. Имаме нужда
от по-качествена и здраво-
словна храна. Ако това са
приоритетите ни, трябва да
отделяме пари за наука. Си-
гурно бихте попитали защо
малка държава като България
трябва да отделя пари за

това? Защото в дългосрочен
план това би било по-евтино.
Защото не бихме искали да
изоставаме. И защото про-
гресът на идеи и решения се
корени в разнообразието.

 Върху какво работи-
те в момента и каква ще е
ползата за обществото от
труда ви?

- Въпросът ви ме кара да
споделя мнението си за
връзката между ползите и
науката. Занимавам се с био-
логия на растенията и по спе-
циално с генетичните меха-
низми, които определят раз-
нообразието в устройството
на цветовете. Кои са гените,
които участват в изграждане-
то на цвета? Как са се проме-
нили те в процеса на еволю-
цията, за да генерират без-
крайното разнообразие от
цветове, което ни заобикаля?
Растението, което изучавам,
се казва рафлезия и има най-
големия цвят в света - повече
от метър в диаметър и тежи
10 килограма. Рафлезията е
рядко растение от тропични-
те гори на Югоизточна Азия,
което не може да бъде култи-
вирано, и за което знаем
много малко. Например 200
години след откриването му
ние все още не знаем как е
устроен цветът на рафлезия-
та. Това е чисто фундамента-
лен въпрос, който сякаш няма
директно приложение. Но
без да знаем какво е устрой-
ството на рафлезията, не бих-
ме могли да разберем как е
станала толкова голяма. Кои
са механизмите, които са
довели до този феномен и как
бихме могли да ги използва-
ме в наша полза. И ако рабо-
тата ми няма да донесе на
масата ви десеткилограмови
домати, ще ни насочи поне
стъпка в тази посока. Науката
прогресира с малки количе-
ствени натрупвания, които
водят до огромни качествени
скокове за човечеството. И
даже да не виждаме директ-
на полза от дадена научна
разработка сега, това не я
прави излишна.

 В плановете ви съще-
ствува ли вариант за

връщане в България и при
какви условия?

- Разбира се, бих желал
за работя и живея в Бълга-
рия. Ще се върна, когато ра-
ботата и усилията ми биха се
ценили в морален и във фи-
нансов аспект (не само като
заплащане, но и като ресур-
си, отделяни за образование
и научна работа). А индика-
тор за това е как се цени
работата на колегите ми в
България в момента.

 Защо в България има
неразбиране и неглижиране
на хората, които са се по-
светили на науката, според
вас?

- Образованието и наука-
та не са били приоритет на
България за дълго време.

Няма да коментирам липсата
на средства, отделени за на-
ука, средства не достигат на-
всякъде. Събитията напос-
ледък обаче показват, че
това, което наистина не до-
стига в България, е политиче-
ска воля за диалог и жела-
ние за промяна в сферата на
науката и образованието.
Това е унизително и, разбира
се, се отразява на образа на
хората на науката в общест-
вото. Осъзнавам също така,
че и ние не проявяваме до-
статъчно присъствие и се
налага да станем по-видими
в обществото, най-малко в
медийното пространство. За-
това ви благодаря за възмож-
ността да поговорим.

 Как мислите, докога
ще продължи процесът на
“изтичане на мозъци” от
страната и кое е онова,
което ще го спре или поне
намали темпото му?

- Докато не бъде осъзна-
то, че общесвото ни има нуж-
да от млади хора, които не са
обременени от грешките на
миналото, които могат да
мислят и притежават необхо-
димата квалификация на доб-
ри специалисти. Отглеждане-
то на такива хора изисква
качествено образование и
наука, които струват пари.
Това не става за една нощ,
общество с интелектуални
ценности се гради бавно.
Виждам обаче липса на воля
и реални стъпки в тази насо-
ка.

 Можете ли да опише-
те какви са условията, при
които работите?

- Тук е лесно да се рабо-
ти. Не ми се налага да се
тревожа за достъпа си до
информация, университетът
има практически неограни-
чен абонамент до всякаква
научна периодична литерату-
ра. Библиотеката е много
богата, аз често заемам кни-
ги с най-новата българска
литература, които току-що са

публикувани в България.
Въпросът ви обаче ме връща
години назад, докато учех.
Тогава, за да си набавя важ-
на статия, пишех на приятели
в чужбина, за да ми я пре-
пратят. Сега и аз го правя от
време на време. Никога не
съм чувствал подобен глад за
литература тук. Не на послед-
но място, мога да си позволя
да си купя книга, която ми е
нужна. В България не можех.

Работя в малка лаборато-
рия в Катедрата по организ-
мова и еволюционна биоло-
гия. Сигурно не изглежда
приоритетно отстрани. И
въпреки това операционният
ни бюджет е 1/10 от целия
бюджет за наука, разпреде-
лен наскоро по най-сканда-
лен начин в България. По-
големи лаборатории наемат
лаборанти за техническа по-
мощ, в този момент при нас
работят само докторанти и
специализанти. Много разчи-
там на междукатедрени не-
зависими звена, където всич-
ки могат да ползват апарату-
ра и техническа помощ от
специалисти. Такива са зве-
ната по електронна микро-
скопия, КАТ сканиране, ге-
номно секвениране, криста-
лография, а за тяхното полз-
ване се плаща скромен член-
ски внос.

А иначе няма ограниче-
ния в достъпа до лаборато-
рията. Напротив, съществува
култура, която поощрява ра-
ботата извън работно време.

 Защо подписахте от-
вореното писмо до българ-
ската общественост?

- Защото съм солидарен
с колегите си в България,
защото се вълнувам какво
се случва в българското об-
щество и бих искал да за-
явя своята ангажираност
въпреки разстоянието. И не
на последно място, защото
бих искал един ден да се
върна да работя и живея в
България.
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1567 - В ЛОНДОН СА ИЗТЕГЛЕНИ ПЕЧАЛ-
БИТЕ ОТ ПЪРВАТА ДЪРЖАВНА ЛОТАРИЯ.

Въпреки че данни
за подобие на ло-
тарии съществуват
от 205-187 г. пр.Хр.,
когато средствата
от тях били използ-
вани от китайските
династии за фи-
нансиране на го-
леми проекти като Великата китайска стена,
официално през 1566 г. кралица Елизабет I в
Англия благославя начинанието. Постъплени-
ята от лотарията са използвани за изгражда-
не на убежища, защитни съоръжения и др.
начинания. Всеки притежател на билет е пече-
лил, а общата стойност на наградите се е
равнявала на събраните средства. Наградите
били под формата на сребърни съдове и дру-
ги ценни стоки.

1862 - УМИРА ДИМИТЪР МИЛАДИНОВ,
ВЪЗРОЖДЕНСКИ ПРОСВЕТИТЕЛ (Р. 1810
Г.). Книжовник, фолклорист и

борец за национална независи-
мост. Основната му заслуга е
събирането и издаването на
сборник с автентични българ-
ски народни песни от Маке-
дония под заглавието “Бъл-
гарски народни песни” (юни
1861 г., Загреб, заедно с брат
си Константин Миладинов). За-
ради родолюбивата си дейност
е преследван от гръцкото духо-
венство. Обявен за “царски душманин” и аре-
стуван от турските власти. Лежи в затворите
в Охрид, Битоля, Солун и Цариград, където
умира.

1918 - РАЖДА СЕ ЕДУАРД МЪРФИ, АЕРО-
КОСМИЧЕСКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА 1990 Г.).

Става световноизвестен с
формулирането на Закон на
Мърфи. Според него между две равно
вероятни събития по-вероятно е онова,
което би довело до по-неблагоприятен
резултат за наблюдаващия. Класичес-
ката му формулировка гласи:
“Всичко, което може да се
повреди, се поврежда.”
Съществуват многобройни
формулировки на подобни “закони” - законът
за сандвича (“вероятността той да падне с
маслото надолу е право пропорционална на
цената на килима”), законът на велосипедис-
та (“всеки път води нагоре и срещу вятъра”)
и т.н. Често те биват наричани събирателно
“закони на Мърфи”.

1960 - В СССР Е СЪЗДАДЕН ПЪРВИЯТ
В СВЕТА ЦЕНТЪР ЗА ПОДГОТОВКА НА
КОСМОНАВТИ. В

края на 1959 г. е взето
решение за създаване
към ВВС на специален
Център за подготовка на
космонавти. На 11 януа-
ри 1960 г. е обособена
специална армейска
част 26266, натоварена с тази задача. Впос-
ледствие тази част е преобразувана в Център
за подготовка на космонавти. От 1995 г.
центърът носи името на първия космонавт в
света Юрий Гагарин.

2001 - РАЖДА СЕ ПЪРВАТА ГЕННОМОДИ-
ФИЦИРАНА МАЙМУНА АНДИ. Експериментът

е осъществен от Регионал-
ния изследователски център
за изучаване на примати в
щата Орегон. Макакът бил
получен от специално моди-
фицирана яйцеклетка, в коя-
то бил внедрен “оцветен” ген.
Според учените подобна технология може да бъде
използвана за откриване на различни по-сериоз-
ни изменения и разпознаване на болести. Името
на маймуната Анди (Andi) е всъщност абревиату-
ра от четири английски думи, прочетени отзад
напред, означаващи въведена ДНК (Inserted DNA).

2008 - УМИРА СЪР ЕДМЪНД ПЪРСИВАЛ
ХИЛАРИ, НОВОЗЕЛАНДСКИ АЛПИНИСТ (Р.
1919 Г.). Той и шерпът

Тенсинг Норгей са първи-
те хора, които се изкачват
на вр. Еверест и се завръ-
щат благополучно - по-
двиг, който те осъществя-
ват на 29 май 1953 г. Два-
мата прекарват на върха 15 мин. Хилари (на
снимката вляво) прави снимка на Тенсинг,
който оставя шоколади в снега като дар към
боговете, и забива четира флага - на Велико-
британия, Непал, Нова Зеландия и ООН. Сним-
ка на Хилари няма поради неумението на Тен-
синг да борави с фотоапарата.

СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

ЛОЗАН
ТАКЕВ

В многотиражен сед-
мичник за пенсионерите
несменяемият директор
на НИМ, иначе известен и
с раздвоението си между
агентите Телериг и Кар-
дам, започна предизбор-
ната кампания. Божидар
Димитров недвусмислено
поръча да изберем ГЕРБ,
ако сме умни... И добави:

“Мисля, че българският
народ е достатъчно зрял,
за да избере отново ГЕРБ.
Това е единствената пар-
тия, която казва “Искаме
цялата власт, за да носим
отговорност за нея при
неуспех. Каквито и пред-
сказания да правят соци-
олозите, сигурно е, че
БСП няма да вземе пове-
че от 16 процента”. Край
на цитата от Божидар Ди-
митров.

Вярно е наистина, че
БСП е люпилня на кадри
за ГЕРБ. Божидар беше
ръководител на съветни-
ците от БСП в СОС. Друг
общински съветник от
БСП сега е областен уп-
равител на София. Сигур-
но така мислят кметовете
на Варна и Плевен, мини-

стри - бивши партийни се-
кретари, и прочие. Но това
е друга тема.

НИМ е музей на всич-
ки - национален, не на
партия ГЕРБ, за да си поз-
волява директорът му да
е пръв политически про-
пагандатор на една пар-
тия. И аз мисля, че българ-
ският народ е достатъчно
зрял и умен да помисли,
преди да гласува отново
за Симеон Дянков, Искра
Фидосова, Лъчезар Ива-
нов, Цветан Цветанов,
Бойко Борисов и остана-
лите...

Драги Кардам, драги
Телериг, другарю Димит-
ров, дано повечето бълга-
ри не се окажат умни кол-
кото ги съветват такива
като теб, та да изберат

отново ГЕРБ да ги тласка
към бедността, безработи-
цата, новите заменки, ко-
рупцията, престъпността,
мизерията. Това изтърпя-
ха особено пенсионерите
на мускули през целия
мандат на на едо
всъщност малцинство, ко-
ето носи отговорност за
апартаментите на Цвета-
нов, за стажа на Андрей
Иванов, за дюните, за Ка-
линките, за Мозъците в
парламента, за безобра-
зията на управляващите и
т.н. Да не си зариваме гла-
вите като щраусите в
пясъка при очевадните ис-
тини.

А иначе, само един
вампир край Созопол за
един мандат очевидно
не стига...
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Електроразпредели-
телното дружество “ЧЕЗ
България”, което снабдя-
ва с ток Западна Бълга-
рия, обяви вчера, че ще
предложи увеличение
на цените на електрое-
нергията за следващия
регулаторен период.
Това се налагало зара-
ди инфлацията. Ех, дожи-
вяхме основният фактор
за инфлацията - цената
на тока, да се вдига...
заради себе си! Оксимо-
рон, къса памет, или са-
мозабравила се на-
глост?

Нека припомним, че
вдигането на цената на
тока стана причина за
повишението на цените
във всички сектори,
включително комунални
услуги. Това предизвика
редица протести на раз-

лични групи и предста-
вители на основни сек-
тори, включително осно-
вателни притеснения
сред хората заради
очаквано поскъпване на
хляба и други основни
стоки.

Реално шоковото
поскъпване на тока през
юли 2012 г. (с 13,2%) до-
веде до поскъпване на
живота с 3,1% на годиш-
на база, а на месечна -
с 1,5%, след като през
предходния месец има-
ше дефлация от 1%. Oби-
чайно през летните ме-
сеци се отчита дефла-
ция, а от началото на
кризата досега за първи
път беше отчетена тол-
кова висока месечна ин-
флация. През юли 2009
г. НСИ регистрира деф-
лация от 0,6%, през
същия месец на 2010 г.
поскъпването на живота
беше с едва 0,4%, а през
юли 2009 г. беше отче-
тена нулева инфлация.

Основният аргумент
на държавния регулатор
за вдигане цената на
тока беше недопустимо
голямото количество
присъединени ВЕИ към
мрежата, тъй като енер-
гията от тях се изкупува

на преференциални це-
ни. Така потребителите
трябваше да платят за
нещо, за което отговор-
ност носи ДКЕВР, тъй
като тя контролира кол-
ко ВЕИ-та да допусне в
мрежата. Същевремнно
комисията драстично
понижи новите цени на
ВЕИ. “Как така цените
ни падат, a токът рас-
те?”, запитаха тогава
ВЕИ-производителите.
Освен това регулаторна-
та комисия вдигна так-
сата за присъединяване
към мрежата на произ-
водителите на ВЕИ с до
40%. Производителите
на зелена енергия за-
явиха, че такава “такса
за достъп”, освен че
противоречи на евро-
пейските регламенти,
няма аналог в ЕС, и се-
зираха Европейската
комисия.

В крайна сметка се
оказа, че за увеличена-
та зелена енергия в
мрежата плащат еднов-
ременно и потребители-
те (с по-скъпия ток), и
нейните производители
(с драстично висока
такса за достъп). Къде
потъват тези пари,
чии интереси обслужва

ДКЕВР и какво регули-
ра, са въпроси, които
останаха без отговор.

Без обяснение е и
другото дежурно оправ-
дание за искането за
по-скъп ток - големите
инвестиции, които ЧЕЗ
прави в електроразпре-
делителната мрежа.
Ръководството на друже-
ството вчера заяви, че
от 2004 г. досега е ин-
вестирало над 1,7 млрд.
лв., като 640 млн. от тях
са били за “поддръжка,
развитие и модерниза-
ция на мрежата” в За-
падна България. За тази
модернизация май раз-
бираме само от прес-
съобщенията на ЧЕЗ.

Подобрения в мрежа-
та означава токът да не
спира в десетки села
при първия по-сериозен
сняг и мрежата да не
“гърми” при всяко по-го-
лямо потребление, как-
то се случва летните ме-
сеци в десетки населе-
ни места. И това да се
повтаря всяка година.

Докато не видим ре-
ални резултати, не чуем
логични обяснения, ще
се чувстваме измамени -
и от монополисти, и от
държава.
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Не е възможно да се случва

това, което се случва в Бълга-
рия. Хиляди учени протестират
срещу последната конкурсна
сесия на фонд “Научни изслед-
вания” на МОМН и никой във
властта не се впечатлява. Ака-
демици, професори, доценти,
асистенти, млади учени и воде-
щите научни институции пишат
десетки становища - всичките
остро критични към резултатите
от конкурса, и никой не им
обръща внимание. Няма нито
един учен, подкрепящ фонда.
Стотици научни проекти са
шкартирани предварително от
чиновници. Семейни фирми без
никакъв научен капацитет, на-
учни кадри и научна база полу-
чават оскъдните пари за наука
и си наемат изследователи, ра-
ботещи в същото време в
държавни институции, да
свършат като шерпи работата -
в същата държавна научна база.
Фирми, регистрирани в послед-
ния ден за кандидатстване в
конкурса, се оказват носители
на “водещи научни постижения”.
Очеизвадни приятелски кръго-
ве осмукват парите от фонда.
Бунтари са уволнявани със съоб-
щение в сайт, вместо със запо-
вед. Всичко - на тъмно, без дори
да се обявяват резултатите и
класирането, рецензиите и ко-
мисиите, които са оценявали. А
начело на тази вакханалия е на-
значен лъжепрофесор, който
никога не е публикувал нищо в
сериозно научно издание, ши-
роко известен с псевдонаучни-
те си гадания! И след цялото
това безобразие властта се реп-
чи: няма проблеми.

Няма основание да бъде от-
страняван който и да било шеф
на фонда, повтаря министър
Сергей Игнатов. Лъжепрофе-
сорът Рангел Гюров, видите ли,

имал много добри
организаторски

качества!

Очевидно ги има, щом успя
да пробута парите на обръчи от
приближени, вместо на науката.
Отскачайки паралелно едва ли
не през месец до имението си
на Азорските острови. Трети
месец валят обещания да се
провери очевидното. За послед-
но проверката се отлага до 25
януари, така бил наредил Бой-
ко Борисов. Както на тъмно ра-
боти фондът, така на тъмно ще
го проверяват... инспектори на
МС. Властта проверява себе си.
Да бяха включили учени в про-
верките поне от кумова срама.
Срам ли? Невъзможно понятие,
ако се съди по приказките на
министър Игнатов и управителя
на фонда Христо Петров пред
учените и пред депутатите в
просветната комисия на НС.

Не е възможно в демокра-
тична и правова държава да се
случва това, което се случва в
България. Уравляващото мно-
зинство да отхвърля в пленар-
ната зала създаването на ан-
кетна комисия за скандалните
факти с аргумента, че ще из-
слушат министъра в комисията,
а сетне въпросното изслушва-
не да се проваля, първо, с от-
лагане на заседанието, сетне с
елементарно... бягство (“изсул-
ване “, както го нарече Лютви
Местан) на депутатите от ГЕРБ.
При продължението на “из-
слушването” завчера невъз-
можното стигна своя връх.
“Пълен цирк беше днешното
изслушване” - коментираха
след това в интернет форумите.

Не е възможно управляващи-
те депутати с гласуване в коми-

Океан от наглост

Велиана ХРИСТОВА

Поведението на властта след безобразията
в научния фонд би рекордите по безочливост

сия да променят правилника на
парламента и да приложат в
работата на комисия разпоред-
бите за пленарната зала, вмес-
то тези, които се отнасят специ-
ално за комисиите. И чрез тази
врътка да наложат цензура на
опозиционните депутати и да ги
лишат от право на глас. За по-
следните 23 години никой със
сигурност подобно безреце-
дентно обезсмисляне на парла-
мента не е видял. С диктат бе
отхвърлено създаването дори
на работна група от депутати,
която да вникне в сигналите за
драстичните нарушения във
фонда. Така българските депу-
тати, а чрез тях - и българските
избиратели, бяха лишени от
правото им да надникнат в да-
лаверите на една държавна ин-
ституция, разпределяща дър-
жавни пари, т.е. парите на бълга-
рите. Затова пък от думите на
управителя Петров се разбра,
че дори хора от... американско-
то посолство били идвали да
проверяват какво се случва във
фонда! Моля? Американското
посолство може, българските
депутати - не?!

Невъзможно!
На фона на тези драстични

невъзможности какво да гово-
рим за дреболии като нелепи-
те твърдения на Христо Пет-
ров, че не се отнасят за случая

идеологически изявления и ма-
нипулации. Та, нека напомним
какво точно питаха депутатите.

Въпроси
без отговор

Валентина БОГДАНОВА (БСП)
Коментарът не е за това кой

не е спечелил в тази сесия, а за
това кой и защо е спечелил.

Кому са нужни два месеца,
за да получат учените достъп
до рецензиите си?

Как прочетохте регламент
800 на ЕС, където за новооб-
разувани предприятия се иска
“одит на текущия фискален пе-
риод, заверен от външен оди-
тор”? Как при наличието на
това изискване дадохте пари
на фирми, регистрирани в по-
следния ден за кандидатства-
не в конкурса? Да ми кажете
как проучихте еднодневната
история на тези фирми и къде
са заверените одити?

Според чл.37 на регламента
“временно изпратеният научен
персонал не трябва да замест-
ва друг персонал, а трябва да
бъде назначен на новосъздаде-
ни длъжности в предприятието
получател”. Задавам ясни въпро-
си, включително за готовността
ви да представите документ, че
това е спазено.

Как точно преценихте науч-

на (б.а. - плащанията не само не
са прекратени, а са завършени
в същия ден, 19 декември).

Защо системно не изпълня-
вате чл.7 от закона? А той гла-
си, че до два месеца преди из-
тичането на сроковете за съста-
вяне на държавния бюджет за
съответната година министърът
внася за одобряване от МС го-
дишен доклад за състоянието и
развитието на научните изслед-
вания в научните организации
и висшите училища. В срок до
два месеца след това ми-
нистърът публикува доклада по
подходящ начин. Аз питам:
Съставен ли е, внесен ли е в МС
докладът за 2011 г., одобрен ли
е, къде е публикуван? Къде е
докладът за 2012 г.?

Второ. Защо, господин ми-
нистър, системно не изпълня-
вате задължението си по чл.7а
с нова редакция, приета от уп-
равлението на ГЕРБ: “Ми-
нистърът издава правилник за
наблюдение и оценка на науч-
ноизследователската дейност,
осъществявана от висшите учи-
лища и научните организации,
както и на дейността на фонд
“Научни изследвания”. Къде е
правилникът?

Не ми казвайте, че ще се
случи оттук нататък. Защото тези
разпоредби, които чета, са дей-
стващи. Да ви припомня, че по
този закон задълженията ви по
чл.7 и по чл.7а трябваше да
бъдат извършени в срок до три
месеца от влизането му в сила.

Крайният срок за кандидат-
стване тази година в конкурса е
16 юли. Кога според вас се е
събрал Изпълнителният съвет,
за да назначи комисиите за
оценяване, рецензентите? Гла-
сувани ли са съставите на тези
временни оценяващи комисии?
Как са определени?

В действащия правилник е
записано, че резултатите и кла-
сирането се обявяват на сайта.
А сте обявили само спечелили-
те. Какво става с тези, които не
са спечелили? Защо не сте
обявили точките, които са полу-
чили и с които са класирани
проектите?

Казахте, че за да уволните
някого, трябва да има наруше-
ния, които са констатирани от
проверяващите органи. Да ка-
жете по кой текст на чл.11 от
Правилника беше освободена
госпожа Кортенска от Изпълни-
телния съвет, с какъв документ?

Катя ЧАЛЪКОВА (ГЕРБ)
Публикациите, които бяха

като сигнали във вестниците
“Труд”, ДУМА, “Сега”, в преда-
ването “Факторът Кошлуков”,
да не изреждам всички, които
са описани, проверени ли са и
какви са резултатите от про-
верката?

Огнян СТОИЧКОВ (“Атака”)
Понеже стана въпрос за

фирми, които са регистрирани
буквално в 5 без 5. Е, този фи-
нансов одит, който изисква рег-
ламента, между 5 без 5 и 5 часа
няма как да се извърши. Тези
фирми с този предмет на дей-
ност са регистрирани в три раз-
лични точки на София. Те имат
абсолютно еднакъв предмет на
дейност - копи пейст. Трима
различни учени, управители,
предприемачи, търговци, както
искате ги наречете, в различни
точки на София в един и същи
час и минута са решили да си
направят тези три фирми и са си
копирали помежду си предмета
на дейност. Разбира се, те пе-
челят различни проекти. Фор-
мално законът не е нарушен, но
ми се губи житейската логика. Г-
н Петров, аз не знам как може
да е направен финансов одит
на текущата дейност на една
фирма, при условие че тя е ре-
гистрирана в Търговския ре-
гистър в деня, в който приключ-
ва срокът за подаване на доку-
ментите.

Когато твърдите, че регла-
мент 800 е приложен, отгово-
рете ми още веднъж. Твърдите
ли, че тези фирми - 17 на брой,
ако не бъркам, са назначили
на трудов договор във фирмата
учени, тъй както изисква рег-
ламентът. Това е изискване.
Другото е посредническа дей-
ност на фирмите. И ние можем
да продължим да питаме, да
ми кажете как строителна фир-
ма проучва геотермалната
енергия, фирма с предмет на
дейност “Покупка на стоки с
цел да ги препродаде” ще сле-
ди опазването на сгради при
подземно строителство, а фир-
ма с предмет на дейност “Про-
изводство и търговия със сто-
ки, строеж и обзавеждане на
недвижими имоти с цел про-
дажба” ще прави ранна диа-
гностика на туморите?

“Става дума за целенасоче-
на криминална операция. Тук
тази операция се извършва с
политическа подкрепа”, заяви
пред депутатите проф. Лъчезар
Аврамов, ръководител на лабо-
ратория “Биофотоника” в БАН. И
съобщи, че ще бъде подаден
сигнал до главния прокурор за
престъпления при разпределя-
нето на средствата от фонда и
съзнателно нанасяне на щети
чрез сключване на неизгодни
сделки.

Главният прокурор на ГЕРБ
Цацаров ли...

с фонда изричните предписа-
ния на Глава VII от задължи-
телния еврорегламент 800/
2008, която постановява кога е
разрешено на фирми да се
дават държавни пари за науч-
на и развойна дейност.

Въпросният регламент из-
рично посочва, че за да се да-
дат пари от хазната на фирми
за заемане на научен персонал
от други институции (например
от ВУЗ-ове и БАН), се изисква
въпросният персонал да преми-
не на работа във фирмата за
времето на договора. А “кухите”
фирми, на които фондът е дал
пари, наемат научен персонал
от ВУЗ-овете и БАН, който оба-
че не преминава на работа във
фирмите, а си седи паралелно
на държавната заплатка. Тъкмо
това не се допуска от регламент
800. Да не говорим, че на засе-
данието на комисията на 19 де-
кември м.г. Христо Петров гово-
реше обратното - също толкова
лъжливо - наетите от фирмите
учени били подписали деклара-
ции, че минават на работа в
съответната фирма. Човек немее
пред такава наглост.

Завчера министър Игнатов
заяви, че не му били зададени
конкретни въпроси и чул само

ния капацитет, научната база на
фирмите? Иначе говорим за
фирми посредници, чието учас-
тие в конкурса вие сами сте
забранили.

Въпрос към министър Игна-
тов - защо не се спазва изисква-
нето в закона два месеца преди
внасянето на държавния бюд-
жет за всяка година вие публич-
но да оповестявате доклад за
научно-развойната дейност в
България, в това число и за
работата на фонд “Научни из-
следвания”?

Лютви МЕСТАН (ДПС)
Eдин много конкретен

въпрос - има ли фирми, регист-
рирани в последния ден за по-
даване на документите, как са
успели да отговорят на критери-
ите, колко са тези фирми, на
каква стойност проекти са спе-
челили? Отговор няма. И дока-
то мълчите, създавате непреодо-
лимо усещане, че цялостната
конкурсна процедура е тотално
опорочена, проведена в грубо
нарушение и на закона, и на
правилника на фонда. Затова е
искането за това конкурсът да
бъде прекратен, да не се
извършат плащания, докато не
се установи безспорната исти-

Трите месеца от приемането на
този закон изтекоха далеч пре-
ди края на 2010 г. Сега сме в
края на 2012 г. Защо не е
изпълнено това задължение?

Още. Къде е Националният
съвет за наука и иновации, кой-
то трябваше да създадете спо-
ред закона? Близо преди две
години трябваше да има и пра-
вилник за дейността на този
съвет. Това е системно не-
изпълнение на закона. Аз пра-
вя тази констатация с огромно
неудоволствие, с огромно огор-
чение, че е възможно в Бълга-
рия да се случи това. Защото,
когато ликвидирате всичките
тези колективни органи, есте-
ствено е, че се стига до произ-
вола на личната преценка. И
това поражда и скандала в на-
учната общност във връзка с
тази сесия.

Ивелин НИКОЛОВ (БСП)
Съгласно закона и действа-

щия правилник в състава на
Изпълнителния съвет на фонда
се спазва баланс между науки-
те, доколкото е възможно. Какъв
е балансът на науките в момен-
та в състава на Изпълнителния
съвет, тъй като това е прерога-
тив на министъра?

Игнатов убеждава шефа си, че не дължи отговор на учените
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H
Най-високопоставени бъл-

гарски политици често се хва-
лят, че благодарение на тях-
ната мъдра политика народът
ни живеел добре въпреки най-
голямата световна криза. До-
казателство за това били ог-
ромните спестявания в банки-
те, които растели ежегодно.
Българите живеели все по-до-
бре и спестявали все повече.
Вярно ли е това? Аз се пре-
кланям пред езика на числа-
та, а не пред думите на поли-
тиците. Нека чуем езика на
числата.

Общият размер на спестя-
ванията е един от показатели-
те за добро качество на живо-
та само в нормални условия. В
България обаче няма такива.
Първо, в кризисна ситуация и
несигурно бъдеще открай вре-
ме се заделят “бели пари за
черни дни”. Хората пестят не
поради благоденствие и от
пресищане, а от

страх за утрешния
ден

Това са отложени покупки
за задоволяване на бъдещи
потребности, когато животът
може да е още по-труден от
днешния. Така е навсякъде по
света при подобни условия на
несигурност. Така е сега и у
нас. Второ, в такива условия на
несигурност около 1,8-2,0 млн.
пенсионери късат от залъка си
да спестяват за погребение, за
да не тежат на своите мизерст-
ващи близки (безработни и/
или работещи бедни), когато
настъпи фаталното събитие.
Дори и сега, към края на своя
изстрадан жизнен път, тези
възрастни хора по стара
българска традиция се грижат
за децата си. Това е един от
главните мотиви на спестите-
лите в най-ниската депозитна
група. Трето, обобщените и
осреднените величини трябва
да се приемат предпазливо,
защото много често подвеж-
дат. Това е известно на всички,
които притежават дори елемен-
тарни знания по статистика.
При големите контрасти в до-
ходите и спестяванията зад
такива величини се крият и
съжителстват оскотяваща бед-
ност на няколко милиона хора
и неописуем разкош на някол-
ко хиляди преситени свръх
богати. То, изглежда, не е из-
вестно на нашите министри и
на придворните икономисти,
които не се уморяват да полз-
ват обобщените и осреднени
числа за демагогски цели.
Четвърто, след няколкогодиш-
на стагнация и на границата
на рецесия десетки хиляди
малки и средни фирми фали-
рат или са пред прага на фа-
лит. Те отчаяно търсят по-си-
гурно убежище на останалите
им пари. Други продават имоти
и също търсят убежище за па-
рите си, защото знаят, че е
икономическо самоубийство
да започват днес бизнес с тях.
Трети - предприемчиви хора с
финансови възможности, биха
започнали свой бизнес при
нормални условия, но не го
правят сега поради несигурна-
та среда, и също търсят на-

Кой спестява
в България?

Около 60% от българите нямат
спестявания. От тези, които имат,
9,2 млн. депозита са със среден
размер 114 лв., а 625 депозита със
среден размер 2 410 658 лв.

Проф. Иван
АНГЕЛОВ
Член-кор.
на БАН

деждно убежище за парите си.
Немалка част от средните и
особено от големите спестява-
ния се дължат и на това.

Българските граждани
трябва да знаят истината за
спестяванията, за да не се под-
дават на некомпетентни или
демагогски оценки за “големи-
те спестявания” на домакинст-
вата. Обект на настоящия ана-
лиз са депозитите на физичес-
ки лица и други вложители.
Анализът би бил още по-точен,
ако тази статистическа вели-
чина съдържаше само физиче-
ски лица от домакинствата, но
я използвам, поради липса на
по-еднородна статистическа
групировка на спестителите от
домакинствата. Всички данни в
настоящия анализ са от сайта
на БНБ. За краткост ги нари-
чам депозити на домакинства-
та, понеже те преобладават.
Таблицата дава най-обща кар-
тина за техните спестявания.

Какви изводи могат да се
направят от анализа на общия
размер и структурата на спес-
тяванията на домакинствата в
края на септември 2012 г.?

Първо, Общият брой на де-
позитите им е бил 12,2 млн. с
33,3 млрд. лв. или средно по
2775 лв. на депозит. Очевидно,
спестовният потенциал на на-
шите домакинства е повече от
скромен, поради мизерните
доходи от заплати, пенсии и
други източници. Това е още
по-трагично, като се има пред-
вид, че за разлика от западно-
европейските страни,

традиционните
банкови влогове

са преобладаваща форма на
спестявания у нас. Поради
ниската финансова култура в
страната спестяването в раз-
лични форми на ценни книжа
все още не е развито и е
въпрос на бъдещето. За по-
купка на имоти пък е нужен
солиден критичен минимум от
пари, с какъвто преобладава-
щата част от хората у нас не
разполагат. За спестяване в
злато е необходима още по-
висока финансова и спестов-
на култура, мрежа от посред-
ници, а и този пазар все още
не е развит у нас. Следова-

телно, българите почти нямат
избор и продължават да спе-
стяват в банки. Не броя тези,
които по примитивен стар
навик съхраняват парите си в
буркани или под дюшеците
си. При общ брой на населе-
нието ни около 7 млн. души,
домакинските депозити са
над 12 млн. Така е, защото
някои спестители притежават
по два-три и повече депози-
та. Това са предимно хора със
средни и големи възможнос-
ти. Причините са много, но тук
не е мястото да ги анализи-
рам.

Второ. Много важно е раз-
пределението на спестявания-
та според размера на депози-
тите. 9,2 милиона депозита
(75,3% от общия им брой) в
най-ниската депозитна група
(до 1000 лв.) съдържат 1,05
млрд. лева или 3,1% от общия
им размер. На другия полюс
625 депозита (0,00...% от об-

щия им брой) в най-високата
депозитна група (над 1 млн.
лв.) съдържат 1,50 млрд. лв. или
4,5% от всички спестявания.
Средният размер на един де-
позит в първата група е 114
лв., а във втората 2 410 658 лв.
Това е зашеметяваща поляри-
зация на спестителите, непод-
лежаща на изчисляване. Някой
може да възрази, че подбирам
двете крайности, за да дока-
жа, че има екстремна поляри-
зация. Това не е вярно, защото
обхващам над 75% от общия
брой на депозитите, а не про-
изволно избрана малка група,
и прилагам общоприетите пра-
вила за анализ.

И все пак, за да успокоя
съмняващите се, ще обединя
четирите групи на единия и на
другия полюс на спестителите.
В ниските четири групи (до 10
хил. лв.) са 94,2% от всички
депозити, които съдържат 9,5
млрд. лв. или 28,5% от спестя-
ванията. Средният размер на
един депозит в тази група е
825 лв. На другия полюс в по-
следните четири групи (над
100 хил. лв.) са 0,24% от об-
щия брой на депозитите, които
съдържат 6,9 млрд. лв. или
20,7% от спестяванията. Сред-
ният размер на един депозит в
тази група е 232 175 лв. и пре-
вишава средния размер на

депозитите в първата окрупне-
на група 281 пъти.

Това е чудовищна
поляризация

Трето, разделям общия раз-
мер на спестяванията на две
приблизително равни групи.
97,8% от депозитните сметки в
ниските спестовни групи прите-
жават 50% от спестяванията.
Останалите 50% принадлежат
на 2,2% от депозитите във ви-
соките групи. И тук установява-
ме страхотна поляризация. Като
имаме предвид, че всеки реа-
лен спестител във високите де-
позитни групи има по няколко
влога, някои - десетина и дори
повече, може да се предпола-
га, че 0,5 или 1% от вложители-
те в тази група притежават 50%
от всички спестявания. Забеле-
жете, един процент от спести-
телите у нас притежават толко-
ва спестявания, колкото остана-
лите 99%. Това прави поляри-
зацията още по-чудовищна.

А каква е динамиката на
спестовните процеси?

Първо, Общият брой на де-
позитите на домакинствата на-
раства от септември 2011 г. до
септември 2012 г. с 22 199 или
с 0,2%, а общият размер на
спестяванията с 3,8 млрд. лв.
или с 12,9%. Средният размер
на един депозит нараства от
2419 лв. на 2775 лв. Тези ос-
реднени числа са подвеждащи,
но управляващите политици и
придворните икономисти ги
използват за демагогски изво-
ди с пълното съзнание, че не
казват истината.

Второ, промените в относи-
телния дял на спестяванията по
групи показват, че намалява
делът на най-ниската депозит-
на група (до 1000 лв.) и расте
делът на най-високата (над 1
млн. лв.). Изразителна е промя-
ната и в окрупнените ниски и
високи депозитни групи. Общи-
ят дял на спестяванията в чети-
рите ниски групи, изразен в
левове, е бил 31,6% през сеп-
тември 2011 г. и намалява на
28,4% през септември 2012 г.
Делът на високите групи нара-
ства от 18,4% на 20,6%. Увели-
чението на общата сума на
спестяванията с 3,8 млрд. лв. се
дължи на изпреварващото на-
растване на големите депози-
ти. Групата на най-малките де-
позити (до 1000 лв.) намалява с
1,5%, а на най-големите (над 1
млн. лв.) нараства с 18,0%.

Бедните спестители (с
94,2% от всички депозити) при-
тежават все по-малък дял в
спестяванията, а богатите - все
по-голям. Това е тревожна тен-
денция. Докъде ще стигне
България, ако тези процеси
продължават с такава динами-
ка и през следващите 10-15-20
години?. Ами ако се ускорят?
Ще може ли нашето уморено,
бедно и изнервено общество
да понесе нарастващото соци-
ално натоварване на поляри-
зационните процеси, които се
дължат на все по-голяма не-
справедливост? Какви ще са
деструктивните последствия от
това и кой ще поеме отговор-
ността за тях?

(следва)



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

23 ПЕТЪК 11 ЯНУАРИ 2013

Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

ака започват думите
на големия писател
Максим Горки: “Няма
нищо по-прелестно от

това да видиш майка с дете
на ръце.” Затова толкова
велики художници са нари-
сували своите “мадони”, за-
това едва ли някой би
дръзнал да опровергае това
изречение, затова то буди
разсъждения за често недо-
оценяваната роля на майка-
та в отглеждането и възпи-

Т

От дума на дума, та в... ДУМА

Няма нищо
по-прелестно...

Няма нищо
по-прелестно...

Няма нищо
по-прелестно...

Няма нищо
по-прелестно...

Няма нищо
по-прелестно...

Няма нищо
по-прелестно...

Йонко
БОНОВ

танието на онези, които ще поемат щафетата на
живота от нашите ръце и ще я пренесат в бъдеще-
то... Бъдещето, което според логиката ни се иска
да е по-добро и по-красиво, по-лесно за живот и
по-извисено, едва ли ще е такова на практика.

Откъде ли ми идват тези нерадостни мисли?
Натискам едно копче в компютъра си и интернет
ме информира с тревожното заглавие “България
на последно място по бедност на децата”. Натис-
кам второ копче и там прочитам заглавието “7000
деца имат нужда от подкрепа, за да завършат
основно училище”. Разбира се, това не са единст-
вените идващи до нас негативни сигнали за отно-
шението на държавата ни към децата.

Когато някаква случка, на която съм бил свиде-
тел, или изречение, което съм прочел някъде, ста-
нат повод да напиша нещо, обикновено си зада-
вам въпроса има ли смисъл и дали не съм писал
вече на тази тема. Единствено неизчерпаема ми се
струва, и не е грях да я повтарям безкрайно, темата
за малчуганите. Винаги се ядосвам, когато министър
Симеон Дянков пак ни излъже за нещо, но особе-
но ме възмути говоренето за увеличаването на
надбавките за децата и отказването от това увели-
чаване, защото държавата сега нямала възмож-
ност. А има пари да купи суперлуксозен, суперскъп
автомобил за премиера, за да се превозва той
супербързо към поредната завършена част от
нещо, на което да отреже лентичката. И въпросна-
та супербронирана машина ще го пази от всена-
родната любов. Но премиерът ни поне е един. Ами
новите супермерцедеси за депутатите? Те кило-
грамите на Фидосова ли ще пазят?

Ето какво пише и под цитираните вече загла-
вия.

Под първото: “България е на четвърто място в
света по процент на бедни деца, показва доклад
на Детския Фонд на ООН (УНИЦЕФ), обхващаш
периода 2009-2012 г.” И завършва с извода, че
56,6% от българските малчугани са лишени от
повечето необходими за развитието им неща (здра-
вословни храни, подходящи книги, предмети за
спорт, пари за екскурзии, дрехи, обувки...).
    Под второто: “Съгласно информация на Нацио-
налния статистически институт над 7000 деца в
България не ходят на училище”. А като причини за
това се изтъкват непосилните разходи и трудности-
те за достъп до училищата в някои селски райони,
липсата на финансови средства за закупуването на
училищни пособия и др. В това отношение в съвре-
менното ни общество е смешно да се говори за
равен старт, когато едни деца гордо демонстрират
(със смартфони, айфони, таблети и др.) неограни-
чените възможности на родителите си, а други я са
закусили, я не.

Далеч в миналото остана времето, когато
българският селянин е продавал една от двете си
ниви, за да изучи детето, обаче то, завършвайки,
поне си е намирало работа. Но да не се връщаме
толкова назад! Преди петнайсетина години кмет
на малко градче ни се оплакваше от беднотията и
даде пример как някои деца се оправдавали, че не
ходят на училище, защото нямали какво да обуят.
Общината им купила по едни гумени ботуши и те
тръгнали редовно да учат Абевето...

В една от цитираните информации уместно се
споменава и ролята на днешните родители за от-
ношението на децата им към знанието. Без подце-
няващото отношение на мама и татко не би имало
този стряскащ процент на неграмотни в една стра-
на като нашата, която се е славела с образова-
ността и интелигентността на населението си. Може
би тук е мястото да припомня, че образование и
възпитание вървят ръка за ръка и те за съжаление
еднакво не процъфтяват в днешна България. Пак
тук е мястото да кажа и за щастливите изключения,
защото доста често срещам в градския транспорт
и прекрасно възпитани културни млади хора. Сва-
лям шапка на родителите им!

Мисля си за пренебрегнатите от съдбата (и едва
ли само от нея) деца у нас и се сещам за изисква-
нията на Европейския съюз за интелигентно от-
глежданите прасета и щастливите кокошки. Оби-
чам животните. Може би донякъде затова съм и
вегетарианец. Но повече обичам децата - не само
моите (общо седем на брой заедно с внуците), а
всички по света и ми се иска, както са по-красиви,
да бъдат и по-щастливи от нас. Затова ще завърша
пак с една мисъл на Максим Горки: “Ако децата не
са с нещо по-добри от тебе, то ти напразно си се
родил, а и живял си също напразно.” Ако се съди
по “топлите” грижи и чиновническите решения на
нашите управници, те, за разлика от мен, не са
съгласни с големия писател и хуманист.

Снимка Мариета ТОМОВА

Поредната “реформа” в БА предизвика протести сред военните. През октомври м.г. стотици излязоха на
патриотично шествие под наслов “За България, за Българската армия”

Жалка армия -
жалка държава

Снимка БГНЕС

А
рмията ни добива все по-
конкретно форми и колорит
на декоративна рибка. Гла-
вата й е отворила уста и се
стреми хищнически да на-

Щом Големият брат иска,
ще имаме декоративна рибка
вместо въоръжени сили

лапа едра и солена стръв - бракувано
въоръжение, останало от миналия век
в хангарите на някоя авторитетна за-
падноевропейска страна. Само че, за
да задоволи помиярския си глад, тряб-
ва да откъсне няколко стотици мили-
она лева от държавния бюджет. На-
пук на апетита за старо желязо, тяло-
то й постоянно се смалява, генери-
райки нови и нови съкращения на лич-
ния състав, зареждайки свободния па-
зар на труда всяка година с хиляди
безработни. В началото на новата
2013 г. се оказва, че около хиляда
души напускат и без това символич-
ните вече редици на Българската ар-
мия. По неволя тях ги очаква

ново поприще -
реката

на безработните

Излиза, че цялата сила и достойн-
ство на тази декоративна рибка е
събрана в опашката й. Тя се развява,
богато колорирана, на плавни вълни-
сти дипли. Всъщност в опашката й е
нейната най-голяма войнишка чест.
Днес този разкошен накрайник сим-
волизира нашата стара бойна слава,
нашето героично минало, което оче-
видно все по-малко вдъхновява съвре-
менните военни чиновници от парад-
ната чета на магистрално шумния
Бойко Борисов.

Новините от Министерството на
отбраната, които стимулират висши-
те служители от това ведомство, за
да носят с гордост лъскавите си уни-
форми, звучат все по-тъжно и
изпълват със сивота и песимизъм и
без това отчаяния и обезверен
български народ. Министерският
съвет например дал мандат на воен-
ния ни министър Аню Ангелов да

бъдат водени преговори за
закупуване на изтребители от
Португалия, които, видите ли,
били... трета употреба. От тази
слънчева западноевропейска
страна, на брега на океана,
пък купили въпросните ма-
шинки от презокеанските си
братя янките, както споменах-
ме по-горе, още през мина-
лия век - през 1999 г., като
покупката на 25 броя изтребители им
струвала 268 милиона долара. Чети-
ринадесет години по-късно бедна, но
братска България се оказва в състо-
яние да плати за това въоръжение
седемстотин милиона долара, пове-
че от два пъти и половина спрямо
предишната сделка. Правителството
ни е готово да отдели от бюджета си
тези пари за тридесетгодишни изтре-
бители, експлоатирани здраво пре-
ди това от Военновъздушните сили
на САЩ, а по-късно и от Португалия.
За тези самолети имало уверения,
че ако им се сменят през две-три
години двигателите, както и след
обилни порции от регулярни ремон-
ти, щели да изкарат още двадесет и
пет години. Каква отбранителна на-
деждност могат да ни дадат такива
машини - очевидно морални и техни-
чески развалини? Те по-скоро биха
кристализирали още повече паро-
дийния образ на горката ни армия,
създаван коварно и последователно
вече от години някъде далече извън
граничните ни предели.

Властимащите у нас се грижат
безпрекословно и с безропотно ста-
рание на първи чиновнически отреп-
ки за поддържането на този имидж.
За това говорят конкретните статисти-
чески факти. Напусналите и съкрате-
ните от армията ни от миналата годи-
на досега са над 2400 души. Вместо
този излишен човешки фактор пред-
стои да бъдат внедрени

изтребители
трета употреба,

произведени
през миналия век

И ако това не е пародиен образ
на декоративна рибка, пусната в ак-
вариума на Големия брат, то какво е
друго? Би трябвало да бъдем благо-
дарни на този Голям брат, че ни създа-
де армия във форма на декоративна

рибка. Я си представете за миг, че на
величието му беше хрумнало да фри-
зира военното ни достойнство във
форма на бяла мишка и я беше пус-
нал на общо основание сред гъмжи-
лото от други хищни гризачи? Какво
би останало тогава от войската ни?
Сигурно едно голямо нищо.

Затова, уважаеми сънародници,
гледащи в сиво, радвайте се, че за
Българската армия е отредена
пъстрата форма на декоративна риб-
ка, плуваща в спокойни води, макар
и в аквариум. За това бъдете благо-
дарни само на милостта на Големия
презокеански брат. Все пак е по-до-
бре безобидна рибка, размахваща
славното си минало във форма на
пъстра, богато декорирана опашка,
отколкото наръфана бяла мишка.

Ще попитате: що за армия е това,
нима ни е необходима армия деко-
ративна рибка? Та това си е

живо предаване
без бой

Мълчете, уважаеми сънародни-
ци, на вас може и да не е необхо-
дима декоративна рибка, и то в ак-
вариума на Големия брат, но тя е
много потребна на тези, които ни
управляват, които демонстрират
мъжеството си. Ако Големият брат
иска всички ние тук да бъдем стра-
ната на малките хора, то нашите
големи мъже в своето престарава-
не ще ни превърнат дори в декора-
тивни рибки, ще ни натикат вкупом
в един аквариум и ще ни предадат
даром на Големия брат. Мислите,
че не биха стигнали дотам, че да го
направят ли? Нали още преди го-
дини Бойко Борисов ни беше на-
рекъл публично, и то на Запад, “не-
качествен материал”? Е, на човек с
такова мислене за нашите родите-
ли едва ли би му мигнало окото, за
да ни превърне в каквото си поиска
Големият брат.

Министър
Аню

Ангелов
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Култура
очаквайте

Т

Детската постановка с че-
тири награди от международ-
ния фестивал за спектакли
“Вълшебната завеса 2010” ще
представи обновената си по-
становка пред работилничка
“Сръчковци” на етаж III в Сити
център София.

Колко жаби трябва да це-
луне едно момиче, за да
срещне истинския принц? На
този въпрос едва ли някой
може да отговори еднозначно.
Но пък в приказките всичко е
възможно!

Представяме ви по-различ-
на история, вдъхновена от при-
казките на братя Грим. Поста-
новката “Жабокът цар” на те-
атър “Дани&Деси” ще бъде
представена тази събота,
12 януари. Началото е от 11 ч.,
достъпът е свободен за малки
и големи, съобщиха от екипа.

Това е приказка както за
децата, така и за техните ро-
дители. Сценографията и кук-

Директорката
на музея „Роден”
пристига у нас

На двудневно посещение в
България ще пристигне дирек-
торката на световноизвестния
музей “Роден” Катрин Шевийо -
по покана на министъра на кул-
турата Вежди Рашидов. Г-жа
Шевийо идва у нас заедно с ку-
раторката на музея Надин Лени,
за да се запознаят на място с
уникалното изкуство и култур-
ното наследство на страната
ни, научи ДУМА от пресцентъра
на МК. През януари миналата
година, по време на посещение-
то си в Париж, министър Раши-
дов се срещна с г-жа Шевийо и
договори за първи път прочути-
ят музей “Роден” да експонира
българска изложба. Проектът за
българска експозиция ще бъде и
началото на реализиране на нова
концепция - музеят “Роден” да се
отвори за чуждестранно изку-
ство. Министър Рашидов отпра-
ви покана специална колекция от
музея “Роден” да гостува в една
от националните галерии в Со-
фия. По време на посещението
си у нас на 16 януари г-жа Ше-
вийо ще се срещне с директора
на НХГ Слава Иванова, която ще
й представи експозиционните
пространства в Княжеския дво-
рец и Криптата на храм-памет-
ник “Св. Александър Невски”. На
17 януари гостенката ще има
официален разговор с министър
Рашидов, след което ще посети
Музея за съвременно изкуство,
Музея за социалистическото
изкуство, Боянската църква и
Националния исторически музей.
Тя ще се срещне и с посланика
на Франция у нас Филип Отие.

Кристофър Нолан
се захваща с научна
фантастика

Кристофър
Нолан вероят-
но ще режиси-
ра и продуцира
научно-фанта-
стичния филм
“Interstellar”. Ре-
жисьорът на
“Черният ри-
цар” води пре-
говори да огла-
ви новия холи-
вудски проект
за група изсле-
дователи, кои-
то откриват, че пътуват във
времето през алтернативни из-
мерения. Според източници на
“Холивуд рипортър”, сценарият
е дело на Джонатан Нолан - брат
на Кристофър, който черпил
вдъхновение от теоретичен
физик, гравитационен специа-
лист и астрофизика Кип Торн.
Макар че “Interstellar” е продукт
на “Парамаунт пикчърс”, про-
ектът ще бъде осъществен с
партньорството на “Уорнър
Брос”. Именно с тях Кристофър
пренесе на големия екран всич-
ките си три филма за Батман,
както и “Генезис” и “Опасно безсъ-
ние”, припомня БГНЕС.

Музеят “Роден”

Ще целувате ли  жаби,
за да намерите принца?
Това ще стане ясно от популярната приказка
на братя Грим, поставена от „Дани&Деси”
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лите ще ви пренесат в XVII век.
А историята е за приятелство-
то, любовта и това колко е
важно да оценяваме човека

до себе си. Ще видите как ис-
креността на дружбата между
един жабок и хубавата прин-
цеса ще развали магията на

злата магьосница Гьола. И как
грозната жаба се превръща в
чаровен принц. И както става
във всяка приказка - героите
заживяват честити и щастли-
ви. Сценарият на пиесата е
дело на Веселин Бойдев и
Таня Евтимова, която е и ре-
жисьорка на постановката.
Сценографията и куклите са
дело на инж. Атанас Евтимов,
а музиката и стиховета са на
Деси Димова. Екипът е отли-
чен в четири категории на
международния фестивал за
спектакли за деца “Вълшеб-
ната завеса 2010”, който се
състоя в Търговище. Призове-
те на театър “Дани&Деси” са
за прецизно измислени и осъ-
ществени декор и кукли; кла-
сически издържано актьорско
изпълнение; театрална техни-
ка, звук и авторска музика в
спектакъла “Жабокът цар”.

Следващата безплатна
постановка в Сити център Со-
фия ще бъде на 26 януари.
Тогава Илкова театър ще
представи постановката
“Ъ-ъ, елхата”.

Театрално-музикалният продуцентски център Варна - Дра-
матичен театър “Стоян Бъчваров”, ще гостува в София от
1 до 4 февруари с 4 от най-добрите си постановки: “Ричард
III” - с 3 награди “ИКАР 2012”, “Вуйчо Ваньо”, “Дон Жуан, или
Любовта към геометрията” и “Паметта на водата”. Спектакли-
те ще се играят в Сатиричния театър “Алеко Константинов”
и на голямата сцена на Учебния театър на НАТФИЗ, научи
ДУМА от Виолета Тончева.

“Вуйчо Ваньо” от Чехов, реж. Пламен Марков, сценограф-
ка Мира Каланова, музика Калин Николов, ще се играе на
1 февруари от 19 ч. в Сатирата. Отново там на 2 февруари
- “Ричард III” от У. Шекспир, реж. Пламен Марков, сценограф-
ка Мира Каланова, музика Калин Николов.

“Паметта на водата” от Ш. Стивънсън, реж. Стоян Радев
Ге. К., сценографка Мира Каланова, ще бъде представена на
3 февруари от 16 и 19.30 ч. на голямата сцена на Учебния
театър. На следващия ден от 19 ч. пак там ще се играе “Дон
Жуан, или Любовта към геометрията” по М. Фриш, реж. Ге-
орги Михалков, сценограф Петър Митев, музика Иван и Ве-
селина Драголови, хореография Ива Караманчева.

Билети от 8 до 20 лв. се продават на касата на Сатирата
на ул. “Ст. Караджа” 26 и на касата на Учебния театър на
бул. “Г. С. Раковски” 108-А. Билети може да се купят и онлайн
чрез www.rio.bg.

Варненският театър
идва в София
с четири спектакъла

“Ричард III”
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Тибетският танцов те-
атър “Мелодия от небесата”
ще бъде представен на
21 февруари в зала 1 на
НДК от 19 ч. Грандиозното
танцово шоу се играе за
първи път в България, след
като е било показвано на

С „Мелодия от
небесата” започва
Китайската
нова година
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сцените по цял свят, научи
ДУМА от Вера Банчева.
“Мелодия от небесата” раз-
казва за изкуството на Из-
тока, като представя тради-
ционните за Тибет танцови
носии, музика и цветове.

Гост-изпълнители на спек-

такъла са артистите от танцо-
вата формация на провинция
Гандзъ, Тибет. На сцената ще
излязат над 30 участници от
трупата, основана през 1958
г., в която играят общо близо
200 артисти. С над 1000
представления в Азия, Евро-

па и Африка и над 400 музи-
кални награди за 50 години,
танцовата формация е успя-
ла да добие популярност като
една от най-добрите в Тибет.

Танцовият театър “Ме-
лодия от небесата”  ще
бъде представен в Бълга-
рия по повод настъпването
на Китайската нова година
(Чун Дзие) ,  която през
2013-а започва на 10 фев-
руари и е под знака на
змията.  Продуцент на
събитието е Националният
дворец на културата и по-
солството на Китайската
народна република в
България.

Билетите се продават на
билетните каси на НДК и в
мрежата на Eventim.bg. Це-
ните са от 15 до 50 лева.

Пенко Господинов и Анастасия
Лютова се завръщат с „Паякът”
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рез деня с продължаващото затопляне на
места в страната ще има слаби превалявания
от дъжд, в планините - от сняг. В източните
райони ще духа до умерен югозападен вятър,

който след обяд ще отслабне. Минимални температу-
ри - между минус 4o и 1o, в София - минус 2o. Макси-
мални - между 3o и 8o, в София - около 4o. Атмосфер-
ното налягане е по-ниско от средното за януари и ще
продължи да се понижава. Над планините ще бъде
предимно облачно, по високите била и мъгливо. На
места, главно в планините на Западна България, ще
превалява слаб сняг, но през деня над Рило-Родоп-
ската област ще има и краткотрайни разкъсвания на
облачността. Ще духа умерен и силен западен, вре-
менно югозападен вятър. Максимална температура
на 1200 метра - около 4o, на 2000 метра - минус 2o.
По Черноморието ще има значителна облачност и на
места по-късно през деня ще превали слаб дъжд.
Преди обяд ще бъде все още с до умерен югозапа-
ден вятър. Максимални температури - между 5o и 10o.
Температурата на морската вода е от 2o по северното
до 5-6o по южното крайбрежие. Вълнението на морето
ще бъде 2-3 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50310

GBP
2.40777

CHF
1.61746

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В събота вятърът ще се усили, в ДунавскатаВ събота вятърът ще се усили, в ДунавскатаВ събота вятърът ще се усили, в ДунавскатаВ събота вятърът ще се усили, в ДунавскатаВ събота вятърът ще се усили, в Дунавската
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–ÓÏ‡ÌÚËÍ‡, ˘‡ÒÚ-
ÎË‚Ë Ô˙ÚË˘‡ Ë
ÔÓ‰‡˙ˆË. ◊Ó‚ÂÍ
ÓÚ Ô˙Ú ˘Â ‚Ë Ì‡-

Œ¬≈Õ
Õ‡ÚÓ‚‡‚‡ÌÂÚÓ Ò
ÏÌÓ„Ó ÌÓ‚Ë ‡Ì-
„‡ÊËÏÂÌÚË ˘Â
‚Ë Ì‡Í‡ ‰‡ ÒÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÕÂ ÔÂÍ‡Îˇ‚‡ÈÚÂ
Ò ‡ÎÍÓıÓÎ‡. ¬ÌË-
Ï‡‚‡ÈÚÂ Ë Ò ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË Ò ˜Ó-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡
ËÁˇÒÌËÚÂ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËˇÚ‡ Ò ‚‡  ̄ ÔË-
ˇÚÂÎ ËÎË ÔËˇÚÂÎ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕÂ ÒÂ ËÁÎ‡„‡ÈÚÂ Ì‡
ËÒÍÓ‚Â. ¬‡¯‡
·ÎËÁÍ‡ ìÔËˇÚÂÎ-
Í‡î ˘Â ÒÂ ÔÓÏ˙˜Ë

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ÒÂ ‡‰‚‡ÚÂ
Ì‡ ‰Ó·Ë Ï‡ÚÂ-
Ë‡ÎÌË ÔÓÍË-
ÚËˇ, Í‡ÍÚÓ Ë Ì‡

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÂÁ ÚÓÁË ‰ÂÌ
Ó·˙ÌÂÚÂ ÔÓ-„ÓÎˇ-
ÏÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡
Û˜ÂÌËÂÚÓ ÒË. ¬ÌË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë
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–Ó‰ÂÌËÚÂ ÔÂÁ
ÌÓÂÏ‚Ë Úˇ·‚‡
‰‡ ÒÂ Ô‡ÁˇÚ ÓÚ
„Î‡‚ÓÁ‡Ï‡È‚‡ÌÂ,

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë
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Œ˜‡Í‚‡ ‚Ë ÏÌÓ„Ó
ÔËˇÚÌ‡ ÒÂ˘‡.
ÃÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡ÌËÂ ÒÂ
ËÁËÒÍ‚‡ ÓÚ ÚÂÁË,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Œ˜‡Í‚‡ ‚Ë Ò·Î˙Ò˙Í
Ò ÍÓÎÂ„‡. –Ó‰ÂÌË-
ÚÂ ÔÂÁ ÙÂ‚Û‡Ë
˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ‚ÌË-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÒËÎÌË Ë ÒÚ‡·ËÎÌË.
”ÒÔÂ¯ÂÌ ‰ÂÌ.

Í‡ (ÌÂ ËÌÚËÏÌË). Œ˜‡Í‚‡ ‚Ë
ÏÌÓ„Ó ‡·ÓÚ‡.

‰‡ ‚Ë ‡Á‰ÂÎË ÓÚ ˜Ó‚ÂÍ, ÍÓÈÚÓ
ÌÂ Á‡ÒÎÛÊ‡‚‡ ÚÓ‚‡.

Ï‡‚‡ÈÚÂ Í‡Í‚Ó „Ó‚ÓËÚÂ ÔÂ‰
Œ‚ÂÌ Ë  ÓÁËÓ„.

ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÂ‚˙ÌÂ
‚ÒË˜ÍÓ ‚ ‡‰.

‚ÂÍ, ÍÓÈÚÓ Ó·Ë˜‡ ‰‡ ÒË ÔÓÔËÈ-
‚‡ Ë ÌÂ ÁÌ‡Â Í‡Í‚Ó „Ó‚ÓË.

ËÌÚËÏÌË ÔÂÊË‚ˇ‚‡ÌËˇ.
œÛÒÌÂÚÂ ÚÓÚÓ.

ÍÓËÚÓ ËÏ‡Ú ÔÓ·ÎÂÏË Ò ÔÓÎÓ-
‚ËÌÍ‡Ú‡ ÒË.

Ï‡‚‡Ú Ë Ò˙Ò Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË Ë ‚
‰ÂÎÓ‚‡Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ.
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¬˙ÁÏÓÊÌË Ò‡ ÌÂ-
ÔËˇÚÌÓÒÚË ‚ Û˜Ë-
ÎË˘Â ÔÓ‡‰Ë ÌÂ-
‰Ó‡ÁÛÏÂÌËÂ, ‚

Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ ‚ÒË˜ÍÓ ˘Â ÒÂ
ÓÔ‡‚Ë.

 Œ«»–Œ√
–Ó‰ÂÌËÚÂ ÔÂÁ ‰Â-
ÍÂÏ‚Ë ÏÓÊÂ ‰‡
·˙‰‡Ú ËÁÏ‡ÏÂÌË.
¡˙‰ÂÚÂ ÂÚË˜ÌË, ‡ÍÓ

ËÒÍ‡ÚÂ ‚˙ıÛ ‚‡Ò ‰‡ ÒÂ ËÁÒËÔÂ
Ó„˙Ú Ì‡ ËÁÓ·ËÎËÂÚÓ.

Ô‡‚Ë ˘‡ÒÚÎË‚Ë, ÌÓ ÚÓ‚‡ ÌÂ
ÁÌ‡˜Ë, ˜Â Ú‡·‚‡ ‰‡ ÒÚÂ ‰˙ÁÍË.
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Магистратът

Филмите до 17 януари

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

007 Координати:
Скайфол

¬ „Î‡‚Ì‡Ú‡ ÓÎˇ - Ú‡ÁË Ì‡ ‚Î‡ÒÚÂÎË‚Ëˇ
Ï‡„ËÒÚ‡Ú œÓÒÍÂÚ, ÁËÚÂÎËÚÂ ̆ Â ‚Ë‰ˇÚ ƒÊÓÌ
ÀËÚ„ÓÛ. –‡ÏÓ ‰Ó ‡ÏÓ Ò ÌÂ„Ó Ë„‡Â Õ‡ÌÒË
 Â˙Î Í‡ÚÓ Ò˙ÔÛ„‡Ú‡ ÏÛ ¿„‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÔÂ‰-
ÔÓ˜ËÚ‡ ‰‡ ÍËÂ ÌÂ Ò‡ÏÓ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË
„Ó‰ËÌË, ÌÓ Ë ‚˙Á‡ÒÚÚ‡ Ì‡ ÒËÌ‡ ÒË. œÓ-
ÒÎÂ‰ÌËˇÚ Ó·‡˜Â ËÁ‰‡ÈÌË˜ÂÒÍË ÔËÂ, ÔÛ¯Ë,
ÔÓÔËÎˇ‚‡ Ô‡ËÚÂ ÒË Ì‡ ı‡Á‡Ú Ë ÔÓ˘ËÔ-
‚‡ ÊÂÌË˜ÍËÚÂ... » ÌËÍÓÈ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÔÓ-
‚ˇ‚‡ ‚ Ú‚˙‰ÂÌËÂÚÓ, ˜Â Â Ò‡ÏÓ Ì‡ 14.
ÕÂÛ‰Ó·ÌËÚÂ ‚˙ÔÓÒË, ÒÏÂ¯ÌËÚÂ ÒÎÛ˜ÍË Ë
‰‡Ï‡Ú‡ ‚ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ò‡ ËÏÂÌÌÓ ÓÍÓÎÓ
ÚÂÁË Ú˙Í‡ÌËˇ Ë ÌÂ‰ÓÏÎ˙‚ÍË, ‚˙ıÛ ÍÓËÚÓ
Â ËÁ„‡‰ÂÌ ˆÂÎËˇÚ Ò˛ÊÂÚ Ì‡ ìÃ‡„ËÒÚ‡Ú˙Úî.
¡ËÎÂÚËÚÂ Á‡ ‰ËÂÍÚÌÓÚÓ ËÁÎ˙˜‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ 17 ˇÌÛ‡Ë ‚Â˜Â Ò‚˙¯Ëı‡,
ÌÓ ‚ÒÂ Ó˘Â ÏÓÊÂ ‰‡ ÒË Á‡Ô‡ÁËÚÂ ÏÂÒÚ‡ Á‡
ÔÓ‚ÚÓÂÌËÂÚÓ Ì‡ 23 ˇÌÛ‡Ë.

ПРЕМИЕРИ

ƒ‡ÌË˙Î  ÂÈ„ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Â Ì‡È-‚ÂÎË-
ÍËˇÚ ¡ÓÌ‰ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ‚ÂÏÂÌ‡, ÌÓ ÓÔÂ‰Â-
ÎÂÌÓ Â Ì‡È-ÊË‚ËˇÚ ¡ÓÌ‰. » ÌÂ Á‡˘ÓÚÓ,
Í‡ÍÚÓ ˘Â ˜ÛˇÚ ÁËÚÂÎËÚÂ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡, ıÓ·ËÚÓ
ÏÛ Â ‚˙ÁÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ. ¿ ÔÓÌÂÊÂ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
ÚË ‡ÁÍ‡Á‡ Á‡ 007 ÔÓÍ‡Á‚‡Ú, ÓÒ‚ÂÌ ÂÍ¯˙Ì,
ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ Ë ÏÓ‡ÎÌÓÚÓ ÎËˆÂ Á‡‰ ÍÓ-
·‡ÎÚÓ‚ËÚÂ Ó˜Ë. ì007  ÓÓ‰ËÌ‡ÚË: —Í‡ÈÙÓÎî
Â Í‡ÒË‚Ó Á‡ÒÌÂÚ‡ ÂÍ¯˙Ì ‰‡Ï‡, ÔÂÎË‚‡-
˘‡ ÓÚ ÎÛÍÒÓÁÂÌ ·‡Ì‰ËÌ„ Ë ‚ÒÂ Ô‡Í ÓÒÚ‡-
‚ËÎ‡ ÏˇÒÚÓ Á‡ ÏÓÏÂÌÚË Ì‡ ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍË
„ÏÛÍ‡ÌËˇ ‚ ÒÔÓÏÂÌËÚÂ Ì‡ „ÂÓËÚÂ.

Арго

Cinema City 20:40; Арена The Mall
12:30, 17:40, 22:30; Арена Запад
12:10, 15:00, 17:30, 20:00, 22:30;
Арена Младост 12:10, 15:00, 17:30,
20:00, 22:30

Cinema City 17 януари (четвъртък),
20:45; 23 януари (сряда), 19:00

Cinema City 21:15; Арена Запад
14:20, 19:40; Арена Младост 14:20,
19:40

»ÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ ÙËÎÏ‡ ‚˙˘‡ ÁËÚÂÎËÚÂ ‚
Â‚ÓÎ˛ˆËÓÌÂÌ »‡Ì ‚ Í‡ˇ Ì‡ 70-ÚÂ - Í‡ˇ
Ì‡ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÔÓÒÚ‡‚ÂÌËˇ ÓÚ —¿Ÿ Ì‡
‚Î‡ÒÚ ¯‡ı Ë ‚˙ÁÍ‡˜‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Î‡ÒÚ Ì‡ ÂÎË-
„ËÓÁÌËˇ ÎË‰Â ‡ˇÚÓÎ‡ı ’ÓÏÂÈÌË. “Ó‚‡ Ò‡ Ë
„Ó‰ËÌË Ì‡ ÓÚÍËÚ‡, ÚÓÚ‡ÎÌ‡ ÓÔÓÁËˆËˇ Ì‡
‚ÒË˜ÍÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍÓ ‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, ÍÓÂÚÓ
‚Ó‰Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ ‰Ó ÏÂÊ‰ÛÔ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÂÌ‡ ÍË-
Á‡, ÌÓ Ë ‰Ó ÓÚÍËÚ‡ ‡Ú‡Í‡ (·ÂÁÏ˙Î‚ÌÓ ÔÓ‰-
ÍÂÔˇÌ‡ ÓÚ ÌÓ‚ËÚÂ Ë‡ÌÒÍË ÛÔ‡‚ÌËˆË) Ì‡
‡Á„ÌÂ‚ÂÌ‡ Ú˙ÎÔ‡ Ì‡‰ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍÓÚÓ ÔÓÒÓÎ-
ÒÚ‚Ó ‚ “ÂıÂ‡Ì, ÔË ÍÓˇÚÓ Ó„ÓÏÌ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ
‰ËÔÎÓÏ‡ÚË˜ÂÒÍËˇ ÍÓÔÛÒ Ë ÒÎÛÊËÚÂÎË Ò‡
‚ÁÂÚË Á‡ Á‡ÎÓÊÌËˆË. “ÓÁË ÙËÎÏ Ó·‡˜Â ÌÂ Â
Á‡ Úˇı, ‡ Á‡ ÓÌÂÁË ¯ÂÒÚËÏ‡ ÓÚ ÔÓÒÓÎÒÚ‚ÓÚÓ,
ÍÓËÚÓ ÛÒÔˇ‚‡Ú ‰‡ ÒÂ ËÁÏ˙ÍÌ‡Ú ÓÚ Ú˙ÎÔ‡Ú‡ Ë
ÒÂ ÛÍË‚‡Ú ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ ÏÂÒÂˆË ‚ Â-
ÁË‰ÂÌˆËˇÚ‡ Ì‡ Í‡Ì‡‰ÒÍËˇ ÔÓÒÎ‡ÌËÍ ‚ »‡Ì.
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Пътешествия
с „Керван сарай”

Филми на
авантюристи,
отдали се на
околосветските
пътувания,
може да се видят
на София менар
филм фестивал “Джанапар”

“Вземи красивото с теб”

“Дневник от Сахара”

Снимки “ПОЗОР”

ние на която членовете пътуват по све-
та, като отсядат в домовете на други
каучсърфъри. Авторката на филма Ева
Стоц посещава интересни хора по це-
лия свят, които открива чрез онлайн
мрежата за домакини. Те безвъзмездно
й предлагат не само домовете си, но
споделят с нея и начина си на живот.
Едно междукултурно пътешествие, кое-
то представя музикален туарег от Мали,
любител на дивата природа в Токио,
еколог от Западния бряг, танцов
маниак в Турция и мечтател в САЩ.

През април 2009 г. Брайс Лемън и
сестра му Алиса продават цялото си
имуществото и заминават на околосвет-
ско пътешествие, надявайки се за тях
това да бъде едно духовно пътуване по
целия свят.  От Щатите през Южна Аме-
рика, Европа и Африка, заснет в 27
държави в продължение на година,

О
“Вземи красивото с теб” носи послани-
ето, че най-важното за всички нас е да
намерим вътрешната красота.

“Дневник от Сахара” проследява
една невероятна група пътешествени-
ци, които пътуват до Сахара. Филмът
изследва сблъсъка на културите, раз-
крит в светлината на Арабската пролет.
Сниман на фона на невероятните пей-
зажи от Мароко, Тунис, Алжир и Либия,
този документален филм показва Саха-
ра по начин, рядко изобразяван на го-
лям екран.

София менар филм фестивал ще се
състои в салоните на “Люмиер”, Евро
синема, Червената къща и Дада
кълчърал бар в София, както и във Вар-
на, Бургас и Пловдив. Организатор на
събитието е “Позор” със съдействието
на посолствата на ИР Иран, на Палес-
тина, на АР Египет, на Кралство Маро-
ко и Френския институт - София.

Менар (произнася се и манар) на
арабски означава фар, пътеводна свет-
лина, светило. Производна е на думата
нур, която на арабски означава светли-
на. В български език е влязла от осма-
нотурски под формата на думата мина-
ре или кула, която осветява пътя.

Остават няколко дни до началото на
София менар филм фестивал - от 16 до
31 януари в рамките на събитието пъте-
шествениците ще могат да посетят нови
дестинации благодарение на секцията
“Керван сарай”, в която са включени
филми на авантюристи, отдали се на око-
лосветските пътувания, научи ДУМА от
Здравко Григоров и Ангел Хаджийски.

В “Джанапар” 23-годишният брита-
нец Том Алън изоставя подредения си
живот на Острова и предприема триго-
дишно пътешествие с велосипед, по
време на което преминава над 20 000
километра на три континента - Европа,
Азия и Африка. Сред вълнуващите сре-
щи го очаква и една, която ще промени
завинаги живота му - в Ереван той сре-
ща бъдещата си съпруга.

“Глобален дом” представя интернет
платформата каучсърфинг, благодаре-

БНТ ще излъ-
чи документал-
ния филм на жур-
налистите Петя
Тетевенска и
Олег Ковачев за
големия българ-
ски актьор Геор-
ги Калоянчев.
“ Н е з а в ъ р ш е н
разговор с Кала-
та” може да бъде
гледан в рубри-
ката “В кадър” от
19 ч. на 13 януа-

БНТ показва филма
„Незавършен разговор
с Калата” енителите на те-

атралното изкуст-
во ще могат да
гледат на 6 фев-
руари постанов-

„Апокалипсис кога” в града на Майстора
ката “Апокалипсис кога”.
Актьорите Мариан Бачев,
Дияна Любенова, Орлин
Горанов и Вяра Зайкова,
режисьорът Борис Пан-
кин, както и авторите Ми-
рослав Милков, Йордан

Колев и Тодор Карагяу-
ров са екипът, който ра-
боти по постановка на
Кюстендилския драмати-
чен театър, написана
специално за него. Три-
мата автори са от екипа

на сценаристите на “Шо-
уто на Слави”. Билетите
вече са пуснати в про-
дажба на касата, а инте-
ресът е изключително
голям, съобщават от те-
атъра.

Николая ИВАНОВА

Ц

Режисьорът на “Лабиринтът на
Фавна” Гилермо дел Торо, който е
съсценарист на “Хобит: Неочаква-
но пътешествие” и “Чудната петор-
ка”, приема ново професионално
предизвикатекство като изпълните-
лен продуцент в свръхестествения
трилър “Мама”. Главната роля във

Гилермо дел Торо разказва историята на две
деца, оцелели пет години сами в гората

филма е поверена на скорошното
откритие на Холивуд Джесика Час-
тейн, участвала в отличените фил-
ми “Дървото на живота” и “Беззако-
ние”, както и в “Южнячки”, за който
получи номинация за “Оскар”. В
главната мъжка роля е датчанинът
Николай Костер-Валдау, познат на

българската публика като Джейми
Ланистър от сериала на HBO “Игра
на тронове”, за който миналата го-
дина беше отличен от Гилдията на
американските екранни актьори.

“Мама” на реж. Анди Мушети
разказва историята на две деца,
оцелели по чудо сами в гората след
убийството на родителите им. Цели
пет години след изчезването на се-
стрите Виктория и Лили, чичо им
Лукас (Николай Костер-Валдау) и
приятелката му Анабел (Джесика Ча-
стейн) ги откриват живи в порутена
колиба. След като ги приютяват при
себе си обаче, двамата откриват, че
момичетата не са единствените гос-
ти, които са приели в дома си. Всяка
нощ сестрите са посещавани от ня-
кой или нещо, което иска да бъде
част от живота им.

Анабел се опитва да приобщи
децата към нормалния живот, но
все повече се убеждава, че това е
невъзможно, тъй като в дома им
има злонамерено присъствие.
Дали сестрите изживяват травма-
тичен стрес или идва да ги посе-
щава дух? Как момиченцата са
оцелели съвсем сами през петте
години? Докато търси отговори на
тези тревожни въпроси, новата
майка открива, че шепотът, който
чува вечер, идва от устните на
смъртоносно присъствие.

“Мама” ще излезе в кината у
нас в деня на световната му пре-
миера - 18 януари, научи ДУМА от
Ина Пенкова.

Снимка “ФОРУМ ФИЛМ БЪЛГАРИЯ”

ри, съобщи БТА.
До този момент за големия български артист Геор-

ги Калоянчев не е правен документален филм, освен
издание на поредицата “Умно село”, посветено на
Калата. Не е лесно да се обхване неговото огромно
творчество - кино, театър, телевизия, естрада, радио.
В архива на БНТ и БНР има стотици часове с изпълне-
ния на актьора и интервюта за различни предавания.

“Започнахме да снимаме този филм от рубриката
“В кадър”, за да зарадваме Калата за рождения му
ден. На 13 януари той трябваше да навърши 88 г.
Искахме да направим филм, който да покаже обикно-
вения, човешки път на един необикновен актьор. Да
покажем как хората, които случайно го срещат на
улицата, му благодарят и му целуват ръка като на
патриарх. Това е най-голямата награда за един жи-
вот, отдаден на изкуството. Но се случи така, че не
успяхме да завършим разговора си с него”, споделят
авторите на филма.

В него зрителите ще видят последните интервюта,
които са направени с актьора и със семейството му -
толкова, колкото екипът е успял да запише, почти без
да монтира и съкращава. Ще видят и “парчетата жи-
вот” от великите му роли - парчета от легендарните
му образи в “Смъртта на Тарелкин” и “Старчето и
стрелата” с режисьор Методи Андонов, “Големанов” с
режисьор Нейчо Попов и “Бай Ганьо” с режисьор
Иван Ничев, “Криворазбраната цивилизация” на Хачо
Бояджиев, “Вълчицата”, “Езоп” и “Инспекторът и нощ-
та” на Рангел Вълчанов, “Най-дългата нощ” с режись-
ор Въло Радев, малко познатите “Невероятна исто-
рия” на Владимир Янчев и “Джеси Джеймс срещу
Локум Шекеров” - отново Рангел Вълчанов.
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След успеха на един от
най-вълнуващите исторически
трилъри - “Тайната на Тюдори-
те”, сега издателство “Ентуси-
аст” публикува втори роман от
Кристофър Гортнър - “Призна-
нията на Катерина Медичи”.
Книгата е не само вълнуващ
разказ за една жена,
превърнала се в легенда, но и
разкрива много непознати фак-
ти за най-противоречивата кра-
лица в историята на Франция.
Авторът развенчава историче-
ския мит за властолюбието на
Катерина Медичи и разкрива
трагичната й любов с протес-
танта Колини.

Италианка по произход,
Катерина е последната закон-
на наследница на рода Меди-
чи, съвременница на Елизабет
и свекърва на Мария Стюарт,
шотландската кралица. Тя ос-
тава вдовица с малки деца и
се изправя пред един от най-

Кратката поема “Похищението
на къдрицата” (ИК “Изток-Запад”) на
един от майсторите на поетичното
перо в просвещенска Англия - Алек-
зандър Поуп, връща известния още
от времето на Омир жанр “комичен
епос” на мода през XVIII век.

Алекзандър Поуп (1688-1744) е
един от най-прочутите английски
литературни творци в историята
след Уилям Шекспир и Алфред Те-
нисън. Утвърдил се като майстор на
героическия куплет, през 1711 г.
творчеството на Поуп поема по-раз-
личен (ра)курс, който е следствие
от екзотична приумица на младия
лорд Питър. Младежът не се съоб-
разява с общоприетите норми и
нарушава правилата на благопристойното по-
ведение, отрязвайки къдрица от косите на нищо
неподозиращата красавица Арабела Фърмор.
Нанесената обида води до вражда между две-
те семейства, като дори се говори за дуел. След
намесата на общия приятел господин Карил,
който предлага на Поуп “да напише поема и да
обърне работата на шега”, Поуп приема пре-
дизвикателството и за по-малко от две седмици
създава първия вариант на “Похищението на
къдрицата”, който се състои само от две песни.

В крайна сметка прагматичната цел е по-
стигната - двете семейства прекратяват враж-
дата. Някои твърдят, че Арабела е поласкана
от творбата на Поуп, тъй като показва стихове-
те на свои приятелки. Други пък са на коренно
различно мнение, включително и самият Поуп,
който отбелязва в едно писмо, че “възпяваната

По целия свят хората намират
начини, с които да осмислят съще-
ствуването си, малки тайни, които
правят живота по-лесен и по-при-
ятен. Като например да се осво-
бождаваме от
дребните неща на
Фестивала на фе-
нерите в Тайланд.
Или да се научим
да приемаме пре-
ходността на живо-
та, като правим
пясъчни мандали в
Тибет. Излезте от
черупката си с ита-
лианската тради-
ция passegiata, или
празнувайте плодо-
вете на труда си
като барбадосците
по време на коло-
ритния Фестивал за края на рекол-
тата. Книгата “Happy” събира тези
тайни и ви показва как да ги при-
ложите у дома, за да внесете мал-
ко щастие и в своето всекидневие.
А и в целия си живот! Така предста-
вят новото си издание от “Вакон”.

“Съчетавайки пътуване и тради-
ции, книгата описва обичаите, фе-
стивалите и традициите, които се
практикуват в различни части на
света. Целта е да се насърчи поло-

Списание “Нешънъл
джеографик”, връстник на
Националното географ-
ско дружество, отбелязва
своя 125-и рожден ден с
поредица статии през ця-
лата година, обединени
под общата тема “Нова
ера на открития”.

На страниците на яну-
арския брой читателите
ще намерят галерия от
смайващи фотографии, за-
пазена марка на издание-
то, илюстриращи различ-
ни сфери на човешките ди-
рения - от повърхността
на Луната през най-висо-
ките планини до морско-
то дъно.

Централно място в
броя заема статията на
Тим Фолгър, посветена
на междузвездните по-
лети. Авторът разказва за
стари и нови проекти, От семейството

Нека всички, които я познават
си спомнят за нея.

Поклон пред светлата й памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

√¿Õ ¿ “¿Õ≈¬¿
◊≈Ãÿ»–Œ¬¿

На 9 януари 2013 г. се навършват
10 ГОДИНИ от смъртта на

Семейството

ПОМНИМ, ЛЮБИМ, ТЪГУВАМЕ!
ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ËÌÊ. ¡Œ–»— ¿À≈ —≈≈¬»◊
ÿ≈¬◊≈Õ Œ

01.01.1936-11.01.2004

ДЕВЕТ ТЪЖНИ ГОДИНИ
без незабравимия

СправочникНационалното
географско дружество
чества 125 години

които биха могли някой
ден да отведат човека
отвъд Слънчевата систе-
ма. Своя дебют прави и
новата рубрика “Хора на
риска”. Тя ще представя
учени и изследователи,
които излагат живота си
на опасност по пътя към
новите познания - пре-
следват отровни змии в
джунглите, оцеляват
седмици на 7000 м висо-
чина или лекуват епиде-
мии в конфликтни зони.
Нова рубрика в списани-
ето е и “Ръководство по
оцеляване”, която всеки
месец ще представя на
читателите интригуващ
разказ за преживявани-
ята на младите изследо-
ватели на “Нешънъл
джеографик” по време
на рискованата им рабо-
та на терен.

Катерина Медичи
жената от плът и кръв, отвъд легендата
Кристофър Гортнър написа интригуваща и провокативна книга
за една от най-противоречивите кралици в историята на Франция

Кристофър У. Гортнър получава
магистърската си степен по творческо
писане със специализация в истори-
ческите проучвания от Ню колидж в
Калифорния. Автор е на историческия
роман “Последната кралица”, който
досега е преведен на 12 езика. В
момента работи по роман, посветен
на ранните години от владичеството
на Исабел Кастилска, както и върху
поредица от загадки, в които дейст-
вието се развива в Англия по време-
то на Тюдорите. Израснал в Малага,
Испания, Гортнър е наполовина
испанец по произход и сега живее в
Калифорния.

жестоките конфликти на време-
то си, борейки се да спаси
Франция и династията си от
унищожение. Акцентът на ро-
мана е върху живота на Кате-
рина във Франция, която тя
обича като своя родина, върху
способността на едно момиче
да се задържи в двора сред

клюки и присмехулни погледи,
за една жена, която посвеща-
ва живота си на опазването на
трона за своите синове.

Книгата започва с детство-
то на малката Катерина в Ита-
лия, която, като богата наслед-
ница на голям род, трябва да
последва съдбата на почти

всички кралици. След кратък
престой при монахините тя
трябва да напусне Флоренция
и да стане жена на френския
престолонаследник Анри II.
Катерина ражда десет деца -
трима крале: Франсоа II, Шарл
IХ и Анри III. Майка е и на не
по-малко скандалната кралица
Марго. Катерина е покровител-
ка на Нострадамус, често се
допитва и до личния си астро-
лог, а самата тя също е прите-
жавала ясновидска дарба.

В историята е обвинена в
какво ли не - от убийството на
собствения си син до изтребва-
нето на хугенотите. Всъщност в
книгата Катерина дори не знае
за плана за клането през Вар-
толомеевата нощ. Подписва
смъртната присъда на някои
свои врагове, сред които и бив-
шият й любовник Колини -
също протестант, но всичко е с
цел да не се разгори кон-

фликтът. Накрая умира удовле-
творена, защото, макар и про-
гонени от Париж, синът й Анри
ще се върне на трона.

“За да обрисувам Катерина,
трябваше да проникна отвъд
историческия архетип на обле-
чена в черно вдовица, посто-
янно съзаклятничеща с цел да
твори зло. От нея, както и от
съвременниците й са запазени
достатъчно писма, за да
запълнят томове. Освен това се
консултирах с най-различни
съвременни и исторически из-
точници, за да разбера по-до-
бре и нея, и времето, в което е
живяла”, споделя Гортнър.

Водете си дневник с нещата,
за които сте благодарни

жителната нагласа към живота и да
се увеличи нивото на лично щас-
тие” - такива са  отзивите за книга-
та на нейните първи читатели.

Част от идеите в книгата са: за-
писвайте целите си,
обръщайте по-мал-
ко внимание на ма-
териалните придо-
бивки, не бъдете
дребнави, водете си
дневник с нещата,
за които сте благо-
дарни. Това, което
прави книгата ори-
гинална, е начинът,
по който тези идеи
са свързани с тра-
диции по света. Че-
тейки тази книга,
можете да се само-
усъвършенствате и

да научите много за света.
Книгата е разделена на три

части: Ум, Тяло и Дух. Всяка от тях
предлага различни идеи за щас-
тие, вдъхновени от традициите по
света. Всяка идея е структурирана
по следния начин: Тайна: за какво
става въпрос; Традиция: от коя тра-
диция идва идеята; Дата: по кое
време на годината се отбелязва
традицията; Празнува се в: в коя
страна се спазва традицията.

АЛЕКЗАНДЪР ПОУП - ОЩЕ ЕДНА ПЕРЛА В
АНГЛИЙСКАТА ЛИТЕРАТУРНА КОРОНА

дама е обидена”. За да оправи не-
щата, авторът пише посвещение към
втория вариант от 1714 г., в което
цели да обезоръжи с извинения и
любезности своята героиня. Новият
вариант е двойно по-дълъг от първо-
началния.

Кратичката поема разкрива три-
виалността на избраната тема и ней-
ното комично свръхоценностяване.
Самото заглавие препраща към по-
хитената от Парис Елена, както и към
друг известен античен сюжет - похи-
щението на сабинянките. В рамките
на пет песни, или канта, авторът Поуп
съвсем по шекспировски съумява ед-
новременно да запази способността
си за съчувствие и да поддържа пер-

спективата на комическия трансцендент. Удържа-
ни в изискан героически куплет, човешките и
свръхчовешки мотиви и деяния в “Похищението
на къдрицата” завихрят пространство на оспо-
рени, но и шеговито препотвърдени бляскави
видимости, в което ефирните силфи (духове на
въздуха) съжителстват мирно с непристойни
шеги, а моралът е въпрос на репутация в едно
лишено от съдържание общество. Едновремен-
но критик, но и негов продукт, Поуп елегантно
се забавлява с чудатостите му, като с лекота
предава и на читателя своето удоволствие.

“Похищението на къдрицата” поставя нача-
лото на нова поредица на издателство “Изток-
Запад” - “Шедьоври на английската поезия”,
която ще представя върхови достижения на по-
етичния гений на Албион, научи ДУМА от Еми-
лия Николова.
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Коста Рика получи
първия лек
многоцелеви
вертолет MD600N

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

Обективът не се шегуваУКРАЙНА СЪЗДАВА
ВОЕНЕН РЕЧЕН ФЛОТ

Mинистерството на отбраната на Украйна е създало в Одеса управление на
дивизион речни кораби на ВМС. Той ще се базира в Западната военноморска
база на ВМС, като неговото формиране се очаква да завърши напълно до края
на 2014 г. Корабите на речния дивизион ще носят служба в граничните реки

Катерът
проект

58155
„Гюрза-М"

и езера, както и в крайбрежната акватория. Командир на дивизиона ще бъде капитан
3-ти ранг Роман Кодимский. В момента се извършва окомплектоването на дивизиона

с личен състав и се уточнява тактиката на него-
вите действия. Тази година се очаква да бъдат
получени и първите два артилерийски катера от
проект 58155 "Гюрза-М", строителството на които
започна през октомври 2012 г. в киевския завод
"Ленинская кузница".

Катерът от проект 58155 има водоизмести-
мост 50,7 тона, дължина 23 м, ширина 4,8 м и
дълбочина на газене 1 метър. Максималната
скорост достига до 25 възела, като при икономи-
чен ход има далечина на плаване до 700 мили
и автономност до 5 денонощия. Екипажът на
кораба е от пет човека. Въоръжението включва
два дистанционно управляеми морски бойни мо-
дула БМ-5М.01 „Катран-М”. Всеки модул има 30-
мм автоматично оръдие ЗТМ1, 30-мм автомати-
чен гранатомет и 7,62-мм картечница КТ, както
и два ПТУР „Барьер” с лазерна система за на-
сочване. Катерът е снабден с електронна систе-
ма за управление на огъня и комплект ПЗРК.

ОТРК „Искандер" ще бъдат
въоръжени със свръхточни
ракети
Ще се създават
комплекси от
ново поколение
с далечина на
стрелбата повече
от 200 километра

Р
уските оперативно-тактичес-
ки ракетни комплекси "Ис-
кандер", стоящи на въоръже-
ние в Сухопътните войски, се
планира да бъдат снабдени с

Оперативно-тактически ракетни комплекси "Искандер"
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нови ракети със свръхточни самона-
сочващи се бойни глави. Както съоб-
щава ИТАР-ТАСС, цитирайки предста-
вителя на СВ полковник Николай До-
нюшкин, вече се работи по създаване-
то на новите глави. Пред журналистите
Донюшкин е разказал също за възмож-
ността за създаването за Сухопътните
войски на нови реактивни системи за
залпов огън (РСЗО) с далекобойност
равна или надвишаваща задгранични-
те аналози. "Сред руските РСЗО най-
голям модернизационен потенциал при-
тежава модернизираната система „Тор-

надо-С”. Предприятията от ОПК прите-
жават научно-технически резерв, който
позволява да се реши задачата по
създаването на нейната основа на
РСЗО от ново поколение с далечина на
стрелбата на повече от 200 километра",
е пояснил събеседникът на агенцията.

Ракетните комплекси "Искандер" по-

разяват цели от 50 до 300 километра.
Пределното отклонение на балистич-
ните ракети на "Искандер, по думите
на Донюшкин, е 15 метра, а на крила-
тите ракети два-три метра. На въоръ-
жение в комплекса могат да стоят ра-
кети както с обикновени, така и с ядре-
ни бойни глави.

В
оенното министерство на САЩ сключи договор с аме-
риканския консорциум Bell Boeing за доставка на 21
конвертоплана V-22 Osprey, събщава Defense Aerospace.
Сделката е на стойност 1.4 милиарда долара и пре-

движда до 2016 година американският Корпус на морската
пехота да получи 17 конвертоплана MV-22, а ВВС - четири
конвертоплана в модификацията CV-22. В сумата се включват
и средствата за закупуване на материали, необходими за
производството на още 18 конвертоплана MV-22 и три CV-22.
Договорът за тяхното производство ще се сключи през фис-
калната 2014 година.

Досега американските въоръжени сили са получили общо
167 конвертоплана МV/CV-22 на стойност 10.6 милиарда
долара.

Конвертопланите V-22 имат максимална скорост до 565
км/ч и боен радиус - 722 км. Може да превозват до 32 воен-
нослужещи или товар с обща маса до 9 тона. Въоръжен е с
7,62 и 12,7 мм картечници.

ИЗРАЕЛ УВЕЛИЧИ ПОРЪЧКИТЕ
ЗА БПЛА HERMES 900

В

лужбата за въздушно
наблюдение (SVA) на Коста
Рика е получила първия
лек многоцелеви вертолет

MD600N, производство на амери-
канската компания MD Helicop-
ters, съобщава Jane's. Достав-
ката на вертолета е извършена
в средата на декември миналата
година. Общо Коста Рика трябва
да получи две такива машини,
втората MD600N ще бъде преда-
дена на клиента през май т.г.
Контрактът за доставката на
новите вертолети бе подписан в
началото на 2012 г. Сумата по
сделката е 7,3 милиона долара.
Освен самите машини в съглаше-
нието също са били включени
още 28 опции, сред които са
доставката на прожектори за
издирване, товарни лебедки,

инфрачервени системи за наблю-
дение и система за изхвърляне
на вода с обем от 605,6 л при
потушаване на пожари. По думи-
те на министъра на обществената
безопасност на Коста Рика Замо-
ра Кордеро, новите вертолети ще
бъдат използвани за медицинска
евакуация, при издирвателно-
спасителни операции, а също
и за борба с организираната
престъпност. MD600N ще допъл-
нят парка на другите два много-
целеви вертолета MD500E, купе-
ни от Коста Рика в средата
на 90-те години. MD600N е с
един двигател, развива скорост
до 282 километра в час и из-
вършва полети на разстояние
до 430 километра. Той е пред-
назначен за превоз на осем
човека или товар с обща маса
до 700 килограма.

MD600N
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оенновъздушните сили на Израел са поръчали на
компанията Elbit Systems допълнителна партида
безпилотни летателни апарата Hermes 900, съоб-
щава Flightglobal.

Сумата на сделката възлиза на 90 млн. долара. Не е
известно колко безпилотни апарати са били поръчани.
Доставката им ще се извърши в продължение на близки-
те три години. Освен това израелските ВВС са подписали
и осемгодишен контракт за тяхното обслужване.

Първият контракт за доставка на безпилотни апарати
Hermes 900 ВВС на Израел подписаха през май 2010
година. Сумата на първоначалната вноска по тази сдел-
ка възлизаше на 50 млн. долара, но по-късно контрактът
беше разширен с повече от 200 млн. долара. Доставките
по този контракт приключиха през 2012 година.

ПЕНТАГОН ЗАКУПИ
ОЩЕ 21 КОНВЕРТОПЛАНА
V-22 OSPREY

Снимка AF.MIL

CV-22 Osprey

Снимка ELBIT SYSTEMS

БПЛА Hermes 900

Японските
ВВС могат
да се гордеят
с такива
красиви
пилоти...
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Търкулнала се медената питка,
срещнала глобуса и му казала:

- Ей, пич, страшни татуировки
имаш!

11
Св. преподобни Теодосий Велики

(† 529). Св. Теодосий Антиохийски
(† ок. 412)

Преминало различни форми в своето
развитие, християнството дължи на пре-
подобни Теодосий Велики (424-529 г.)
създаването и образцовото устройство на
първите общежителни манастири. Той
управлявал многолюдното си братство,
като се ръководил от манашеските пра-
вила на съотечественика си св. Василий
Велики. В своето мъдро ръководство
великият духовен отец благодатно обеди-
нявал кротостта със строгата справедли-
вост. Всички ревностно практикували
социалното добротворство и се грижели
за бедните, странниците и болните, които
прибягвали до помощта на многобройни-
те манастирски благотворителни заведе-
ния. Сам великият Теодосий измивал
раните на страдащите в неговите болни-
ци и помагал за обслужването на разно-
образните просители и поклонници.
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АТАНАС ЯНКУЛОВ,
музикален продуцент
ЕМИЛ ДИМИТРОВ,
народен представител
МИОДРАГ ИВАНОВ,
шоумен, тв водещ
НАДЕЖДА КАБАКЧИЕВА,
журналистка, издателка
НАТАША МАНОЛОВА, писателка
САВА САВОВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Кърджали
РУМЕН ДУНЕВ, автомобилен пилот
ЮРИЙ ДАЧЕВ, драматург,
писател, преподавател
ЯСЕН ГЕОРГИЕВ, учредител на
клуба “Приятели на ДУМА” в Русе
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Балет “Тодес” ще върне българската
публика 201 години назад, като напра-
ви зрителите съпричастни на едно от
най-големите сражения в световната
история - Бородинската битка. На сце-
ната с ожесточеност ще се сблъскат
френската армия на Наполеон Бонапарт
и руските войски, водени от ген. Михаил
Кутузов. Танцът, посветен на двувеков-
ния юбилей от Бородинската битка, за
първи път бе представен през 2012 г. в
Санкт Петербург.

В разнообразната програма, която у
нас ще може да се види в 3 града, както
ДУМА писа, освен драматизъм има и
няколко хумористични, театрално-танцо-
ви постановки с участието на зрители от
публиката. Всеки миг в представлението
е своеобразен кратък разказ със собст-
вена история. За любителите на високи-
те скорости и високия клас автомобили
е включена постановка, подготвена спе-
циално за закриването на Формула 1,
научи ДУМА от Светла Русева.

Въпреки успеха на новата програма
“Attention”, главният хореограф на бале-
та Алла Духова е запазила 4 емблема-

В Краснодарската краеведска на-
учна библиотека “Александър Пушкин”
сравниха действията на героите от
приказките с текстове от Наказател-
ния кодекс, съобщи “Новолитика”. Ше-
гата за подсъдните постъпки на някои
известни образи е дело на служители-
те от правния отдел на институцията.

По тяхно мнение действията на
Баба Яга например могат да бъдат на-
казуеми по параграфите за “отвлича-
не” и “държавна измяна”. Оказва се,
че съгласно законодателството по
първото обвинение тя може да бъде
осъдена на до 12 години затвор, а по
второто има вероятност да получи до
две десетилетия. Известният руски
приказен герой Иван Царевич пък би
могъл да бъде обвинен в “кражба или
в присвояване от особенно големи
размери”. Според законодателството
за това престъпление се полага до 10
години затвор. А за това, че скрил
Елена Прекрасна, Иван Царевич спо-
койно може да отнесе поне 5-годишна
присъда по обвинение в “незаконно
лишаване от свобода”.

ър Елтън Джон стана баща за втори път
благодарение на същата сурогатна
майка, която през 2010 г. го дари със
сина му Закари. Заедно с Дейвид
Фърниш - съпруга на изпълнителя,
звездната двойка е на върха на щасти-
ето, съобщи “Дейли мейл”. Средствата
за масова информация обаче не са
научили никакви други подробности за
новороденото бебе, като не се знае
дори полът му.
Явно Елтън и Дейвид успяват добре да
запазят тайните около семейството си.
Едва през ноември стана ясно, че
очакват второ дете от сурогатна майка
и най-вероятно то пак ще е момче.
Самоличността на жената, дарила ги
отново с отроче, също не се разкрива.
“Двамата я обичат като сестра и смятат,
че са й задължени за цял живот. Тя,
разбира се, получи добро възнагражде-
ние. Но самоличността й никога няма
да бъде разкрита. Те са на седмото
небе от щастие”, уточни запознат
източник.
65-годишният Джон харесва ролята си
на родител и преди време изрази
съжаление, че толкова дълго не е имал
дете. “Бащинството променя всеки, това
е най-прекрасното нещо, което може да
се преживее. Малко съжалявам, че
нямах деца по-рано, но Закари промени
живота ни. Сега всичко е насочено към
него. Той е прекрасен, много обича
хората и изпълва живота ни. Закари е
глазурата на тортата”, сподели певецът.

Легендарният китарист Слаш направи спе-
циално обръщение към родните фенове, което
пусна на официалната си страница във фейсбук,
при това на чист български език. Само час по-
късно постът бе харесан от над 700 човека.

“Хей, България, идвам за моя първи концерт
във вашата страна на 4 февруари в зала “Фести-
вална”. Елате и преживейте едно страхотно
Rock`n Roll шоу!!!”, може да се чуе в обръщени-
ето, което е публикувано на интернет адрес
h t t p : / / w w w. f a c e b o o k . c o m / S l a s h / p o s t s /
10151339805087439.

Музикантът пристига със соловия си проект
Slash feat. Myles Kennedy & The Conspirators.
Междувременно беше потвърдена още една
дата от предстоящото турне, промотиращо по-
следния солов албум на Слаш “Apocalyptic Love”
(Roadrunner/Орфей мюзик). Става дума за шоу-

Мъжете и жените с кафяви очи
вдъхват най-голямо доверие, а си-
неоките хора са най-ненадеждни,
показва чешко изследване. Но мом-
четата и момичетата със сини очи
да не бързат да се втурват за цветни
контакти лещи, защото резултатите
може да се дължат само на формата
на лицето на хората с кафяви очи.

Изследователите използвали
снимки на 80 мъже и жени и помо-
лили близо 250 доброволци да ги
оценят. Като цяло жените и лицата с
кафяви очи били сметнати за заслу-
жаващи по-голямо доверие от сине-
оките. Възприетите като привлека-
телни също били нарочени за за-
служаващи доверие, показва из-
следването. Дамите с кафяви очи

“Òîäåñ” òàíöóâà ó íàñ
Áîðîäèíñêàòà áèòêà
Всеки миг в представленията на прочутата руска трупа
е своеобразен кратък разказ със собствена история

тични и любими на публиката по света
и у нас танца от старата програма. Един
от тях е “Тодес танго” - неподражаема
интерпретация на пламенния танц, при-
зната дори от аржентинските балетмай-
стори като отделен вид танго. В ретро-
спекцията на творчеството на прочутата
трупа публиката ще види “Увертюра” -
танц, в който за първи път се съчетават
класически балет и ъндърграунд хип-
хоп, “Самая опасная” (най-опасната),
където солистката е на земята едва 30
секунди, докато през останалото време
“лети” във въздуха, уникален танц, по-
светен на Краля на поп музиката Майкъл
Джексън.

Благодарение на “Дегрис ивентс”,
публиката има възможност да се насла-
ди на майсторските изпълнения на ба-
лет “Тодес” на 28 февруари в София, на
1 март - в Пловдив, на 3 март - във Вар-
на. Билети на цени от 30 до 60 лв. се
разпространяват на касите на НДК в
столицата, в Двореца на културата и
спорта в морския град, в Централната
каса и касата на Панаирна палата под
тепетата, както и в мрежата на Ивентим.

Елтън Джон стана
баща за втори път

С

Слаш пусна обръщение към
родните фенове на български

то на бандата в Дубай на 31 януари, като веднага след това музикантът
застъпва с 21 концерта в цяла Европа.

Ограничено количество билети за спектакъла в София все още могат
да бъдат закупени на цени от 60 и 70 лв. от касите на НДК, в мрежата на
Тикетпро в цялата страна и онлайн. Фен зоната пред сцената, за която
пропуските бяха на цена 80 лв., вече е напълно разпродадена.

КАФЯВИТЕ ОЧИ ВДЪХВАТ
НАЙ-ГОЛЯМО ДОВЕРИЕ

оценили снимките на синеоки жени
по-ниско, отколкото на тези със зе-
лени или кафяви очи.

След това цветът на очите на
снимките бил променен, за да се
види дали това се отразява на
възприятията. При мъжете промяна-
та нямала значение, което дава ос-
нование да се смята, че нещо във
формата на лицата с кафяви очи
говори за честност. Представители-
те на силния пол с кафяви очи на
снимките имали по-големи очи, нос
и по-широка брадичка. По-малките
черти на лицето правят мъжете да
изглеждат по-малко мъжествени и
следователно не толкова надеждни,
твърдят учените от Карловия универ-
ситет в Прага.

Принадлежалият на
покойния Фреди Мер-
кюри “Ролс-Ройс” ще
бъде продаден на търг
в събота, в Бирмингам,
в рамките на организи-
ран там автосалон,
съобщи аукционната
къща “Coys”. Очаква се

Действията на
приказни герои
били подсъдни

за колата да платят
между 9000 и 11 000
паунда (11 000-13 000
евро). Сребристосивият
Rolls-Royce Silver
Shadow, произведен
през 1974 г., е бил ку-
пен през 1979 г. от ком-
панията на певеца

“Goose Productions”. По-
чиналият през ноември
1991 г. фронтмен на ле-
гендарната британска
група “Куин” е бил во-
зен от шофьор. Самият
Фреди Меркюри не е
имал правоспособност
за управление на МПС.

Продават „Ролс-Ройса”
на Фреди Меркюри
Продават „Ролс-Ройса”
на Фреди Меркюри
Продават „Ролс-Ройса”
на Фреди Меркюри
Продават „Ролс-Ройса”
на Фреди Меркюри
Продават „Ролс-Ройса”
на Фреди Меркюри
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ПО НОВА СПОРТ
21.45 Уулвърхемптън

- Блекбърн
ПО ТВ +

22.30 Атлетик -
Райо Валекано

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ

12.45 СК за жени в Санкт Антон
(тренировка)

БИАТЛОН
19.45 СК в Руполдинг

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ

18.30 СК в Копър маунтин
СНОУБОРД

19.30 СК в Бад Гащайн
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
10.30 Турнир в Сидни (жени)

Световната вицешампионка по борба
Тайбе Юсеин бе избрана за спортист

№1 на Русе за 2012 г. Тя спечели и
наградата “Златен Олимп”, която се

връчва всяка година за най-добър
спортист от председателя на

федерацията по борба Валентин
Йорданов. За треньор №1 на Русе бе

награден Георги Божков, наставник на
баскетболния Дунав 8806

Снимки БГНЕС

амо Лудогорец и Левски остават в топ 450 на Светов-
ната клубна ранглиста за годината. Шампионите па-
дат с 24 позиции до №333 със 71 т., а “сините” скачат
с 18 до №413 с 62 т. Първите 2 отбора в родната “А”

Треньорът на Лудогорец Ивайло Петев (вляво) представи
новото попълнение Неманя Милисавлевич (Сър)

С
ЛУДОГОРЕЦ Е 333-ТИ
В СВЕТА, ЛЕВСКИ 413-И

група са и единствените български в ежемесечната класа-
ция. Разградчани разделят позицията със Сахел (Тун) и Шан-
лом (ЮКорея). Левски пък е с еднакъв брой точки с Каляри
(Ит), Аустрия Виена (Ав), Терек Грозни (Рус), Нанси (Фр) и
Ресифе (Браз).

Убедителен лидер остава Барселона с 307 т. На 2-ра
позиция се изкачва еврошампионът Челси, който прогреси-
ра с 2 места и има 279 т. В топ 10 са още Бока Хуниорс (Арж)
и Атлетико М (Исп) с по 278, Коринтианс (Браз) 272, Байерн
М (Гер) 270, Реал М (Исп) 259, Ювентус (Ит) 231, Борусия Д
(Гер) 226 и Лион (Фр) 224. От отборите, в които играят бълга-
ри, най-напред е Твенте (Хол) с Ники  Михайлов -  17-и с
208,5 т. ПСВ Айндховен и Станислав Манолев са 34-и със
189 т., а Фулъм на Димитър Бербатов е 287-и със 76.

аставникът на Лу-
догорец Ивайло
Петев обяви име-
ната на двете нови
попълнения през

В Разград взеха
сърбин

Н

Шампионите чакат
колумбиец в Турция

зимния трансферен прозо-
рец. Само сърбинът Неманя
Милисавлевич обаче бе
представен на  пресконфе-
ренцията на разградчани в
софийския комплекс “Царско
село”. Лявото крило преми-
нава като свободен агент от
румънския Васлуй и беше
гласен да подсили ЦСКА.
Колумбийският младежки на-
ционал Себастиан Ернандес

Мехия пък ще се присъеди-
ни направо в лагера на тима
в Турция.

При представянето Петев
заяви, че селекцията на тима
е приключена на 90%, но на
100% бил сигурен, че от-
борът му ще защити титлата
си от миналия сезон. Настав-
никът обяви още, че има
реални оферти към футболи-
сти на Лудогорец, но за да
се разделят с някои от тях,
предложението трябва да
устройва както клуба, така и
самия играч.

В щаба му е привлечен

Тодор Киселичков, който
беше досега помощник в
Нефтохимик Бс.

“Това ще са хората, с
които ще продължим през
пролетния сезон. Нашият
отбор е доста окомплектован,
боеспособен, с тези момче-
та, които имаме до момента,
сигурен съм, че ще успеем
да защитим титлата. Ние сме
нов отбор, нормално е да
направим този преход до
момента, не са нужни пове-
че. Надявам се, че съм на-
правил правилния избор. Не
мога да кажа дали всичко е
приключило в селекцията.
Отворен е трансферният про-
зорец, не мога да кажа окон-
чателно, може по всяко едно
време да вземем нов футбо-
лист, но може и да не взе-
мем”, обяви Петев, който ог-
леждал и много юноши от
школата. “Следя селекцията

на преките ни конкуренти, но
не искам да я коментирам. В
почти цяла Европа доста от
шампионите в следващите 6
месеца са по-надолу в кла-
сиранията, радвам се, че ние
не сме. Аз съм наясно с
грешките, допуснати досега,
ще работим върху тях, за да
не ги повтаряме през пролет-
та. Имаше моменти с греш-
ки, но футболистите не са
роботи. Но ще работим, за
да сведем грешките до ми-
нимум.

За турнира в Марбея из-
брахме този по-дълъг лагер,
ще участваме в два турнира,
за мен беше важно срещу
какви отбори ще се изправим.
През пролетта очаквам теж-
ка битка, и исках да се под-
готвим със стойностни отбо-
ри. Иначе на 26-и играем с
Шериф, на 28-и с Екранас от
Литва”, поясни Петев.

евски отказа да продаде звездата си Базил де
Карвальо. “Сините” са отхвърлили оферта на тур-
ски клуб за сенегалеца. Кандидатите за голмай-
стора на “А” група предлагали само 250 000 евро

Новият наставник на ЦСКА Миодраг Йешич ще заве-
де 25 футболисти в Алания, Турция, където ще се про-
веде първият подготвителен лагер. Тимът лети днес в
10.00 часа от аерогара София. В групата липсва наци-
оналът Костадин Стоянов. Дълго време защитникът беше
извън терените заради контузия, но вече е възстановен
и дори присъства на първото за годината занимание в
началото на седмицата. Той обаче още не е готов за
тежките занимания, на които Йешич ще подлага игра-
чите. Сред избраниците на сърбина са включени 4-ма
юноши - Юлиян Илиянов, Петър Витанов, Васил Попов
и Григор Долапчиев. За южната ни съседка заминава и
Илиас Кириакидис (Гър), за когото се смята, че ще бъде
освободен.

Групата: Томас Черни, Благой Макенджиев, Анатоли
Господинов, Иван Бандаловски, Венцислав Василев,
Пламен Крачунов, Апостол Попов, Ангел Грънчов, Ва-
сил Попов, Юлиян Илиянов, Михаил Венков, Лукас
Саша, Анисе, Илиас Кириакидис, Петър Витанов, Ивай-
ло Чочев, Нджонго Присо, Себастиян Скиорили, Сержи-
ньо, Серж Нюаджи, Мишел Платини, Мартин Камбуров,
Станко Йовчев, Григор Долапчиев, Марсиньо.

Л
„СИНИТЕ” ОТКАЗАХА ДА
ПРОДАДАТ ЗВЕЗДАТА СИ

и изпълнителният директор Иво Тонев отрязал турците.
Треньорът Илиан Илиев не искал и да се продума за
продажба на Де Карвальо. Тъмнокожият нападател вкара
общо 14 гола през есенния полусезон и с 13 в “А” група
е едноличен лидер при голмайсторите. Ако Илиев беше
съгласен на раздяла с Де Карвальо, щеше да върне Шурд
Арш на “Герена”, а не да го пуска в НАК Бреда. Настав-
никът много държал на 31-годишния национал на Гвинея
Бисау, заради когото португалецът Жоао Силва, пристиг-
нал от Евъртън, е резерва цяла есен. Тази зима Левски
се раздели със Симеон Райков, който подписа с Черно
море, и с Александър Башлиев, преминал в Черноморец
като част от сделката за привлечения на “Герена” мла-
дежки национал Пламен Димов. В Левски пристигнаха
още Стефан Велев (от Берое), Милен Василев (от Миньор)
и вратарят Михаил Иванов (от Ботев Вр). “Сините” работят
и по привличането на чуждестранен полузащитник.

Тодор Христов приключи уча-
стието си в рали “Дакар”.
Българският представител при
АТВ-тата получи повреда в дви-
гателя и не можа да стартира в
172-километровия V етап от Аре-
кипа (Перу) до Арика (Чили).
АТВ-то на българина, който се
състезава под флага на Маке-
дония, се счупи фатално след
края на IV етап и така той за 2-
ри път в кариерата си отпада
преди финала на “Дакар”.

Останалите 2 български еки-
пажа продължават състезание-
то при автомобилистите. Петър
Ценков с Опел Антара завърши
102-ри с общо време 8:33,00
часа, а Орлин Алексиев - 118-и
за 8:41,00 ч. Най-бърз в етапа
при автомобилистите бе Нани
Рома (Исп) с Мини с време

ЙЕШИЧ ВОДИ 25-ИМА
ОТ ЦСКА В ТУРЦИЯ

Тодор Христов отпадна
преди V етап на „Дакар”

1:49,40 ч, пред съотборника си
Стефан Петерханзел (Фр) на
1,23 мин., Роби Гордън (САЩ) с
Хамър на 1,41, и др. В генерал-
ното класиране води Петерхан-
зел с общо време 10:55,32 ч,
пред Насер Ал-Атиях (Катар) на
9,54 мин., Жиниел Де Вилиер
(ЮАР) на 33,50 и др. VI етап  от
Арика до Калама на територия-
та на Чили завърши снощи.

2-ма души пък загинаха при
тежка катастрофа с 3 автомоби-
ла в Перу извън състезателното
трасе на ралито. Поддържащ ав-
томобил се е сблъскал челно с
такси на 10 км от границата с
Чили и 2-ма от пътниците в ко-
лата са загинали. Второ такси с
6-има души в него се е пре-
обърнало няколко пъти след
опит да избегне инцидента.

Локо Сф започна
със 7 нови

Зимна подготовка със 7 нови
футболисти започна Локо Сф. Но-
вите имена са Крум Бибишков, Ис-
крен Писаров, Ивелин Янев, Божи-
дар Митрев, Бранимир Костади-
нов, Румен Трифонов, а последният
новопривлечен футболист е цент-
ралният бранител Ники Николов,
който ще подпише за 1,5 г.

Етър само
с 8 в Анталия

Само 8 футболисти заминаха от
Велико Търново за Анталия на под-
готвителен лагер. 4-ма от тях иг-
раха за Етър през есента. Това са
Николай Петров, Красен Трифонов,
Ивайло Русев и Дормушали Саидхо-
джа. В микробуса, с който играчите
изминаха 1270 км, се качиха и води-
лите подготовка, без картотеки,
французин Жак Флей и сърбин Не-
над Филипович. В групата бяха вклю-
чени и 2-ма състезатели, дошли на
проби - нападателят Орлин Орли-
нов и халфът Бирсент Карагарен.

Бразилецът Неймар позира с наградата “Футболен
крал на Америка” за 2012 г. Звездата на Сантош

заслужи за 2-ра поредна година приза на испанския
вестник “Ел Паис”. Той бе награден на церемония в

Монтевидео, Уругвай
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Авария спря
Тодор Христов
преди V етап
на „Дакар”

гледайте

ПО БНТ 1
РАЛИ “ДАКАР”

00.15 (репортаж)
ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

17.45 СК в Закопане
20.45 Рали “Дакар”

алшанс попречи на Владимир Зо-
графски да влезе в историята като
най-добре представилият се българ-
ски ски скачач в старт за Световна-
та купа. 19-годишният самоковец бе
четвърти след първия опит на състе-
занието от голямата шанца във Вис-
ла (Пол) със скок от 123 м. Неблаго-
приятни атмосферни условия и леко
пренавиване обаче обърнаха късме-
та за Влади във втория опит и той се
провали, като прелетя само 104 м.
Така с 205,9 т. единственият бълга-
рин - световен шампион в зимни
спортове, зае предпоследното 29-о
място във финала. Победител стана
Андерс Бардал (Нор) със скокове от
130 и 128 м и актив от 264,4 т.  Така
норвежецът записа пета победа за
СК и общо 22-ри подиум. Състеза-
нието във Висла бе дебютно за ку-
рорта в Световната купа и бе изгле-
дано на живо от полския президент
Бронислав Комаровски.

Част от елита в ски скока про-
пусна старта във Висла и си даде
почивка след най-престижните
състезания за “Четирите шанци”.
Отсъстваше водачът за Световната
купа Грегор Шлиренцауер (Ав), кой-
то преди дни триумфира във вери-
гата “Четирите шанци”, както и тре-
тият в подреждането Зеверин
Фройнд (Гер). Въпреки отсъствието
си австриецът продължава да води
в генералното класиране с 808 т.
Зографски пък запази 25-ото си
място, като взе само 2 т. и вече има
98. Световната купа продължава
със стартове пак в Полша - в Зако-
пане днес и утре.

Провал за
Зографски

Цвети отпада в Хобарт,
Гришо с Шарапова в Мелбърн

Самоковецът 4-ти след първия скок, остава 29-и накрая

Норвежецът Андерс Бардал вдига
триумфиращо ските, след като скочи 128 м и

си осигури победата на нощното състезание
в полския курорт Висла за Световната купа

МММММ

Първата ни тенис ракета при
жените Цветана Пиронкова отпад-
на в 16-ия си четвъртфинал в тур-
нир на WTA. В Хобарт 25-годишна-
та пловдивчанка отстъпи пред
миналогодишната шампионка в
турнира Мона Бартел (Гер) с 3:6,
3:6. Цвети отстъпваше видимо във
всички компоненти на германката,
която продължава защитата на
единствената си титла от турнир
на WTA. Българката обаче заслу-
жи 70 т. за ранглистата, но ще
добави само 40, след като защити
30 от достигането си до II кръг през
2011 г. Пиронкова отлетя за
Мелбърн, където ще се готви за
Australian Open. Жребият за първия
турнир от Големия шлем за годи-
ната беше теглен нощес.

В Мелбърн пък вече е първата

Мария Шарапова отпива вода по време на
първата си тренировка в Мелбърн

ни ракета при мъжете Григор Ди-
митров, който тренира вчера с
бившата №1 в света Мария Шара-
пова (Рус). Така се  подсилиха
спекулациите за връзка между
двамата. 21-годишният хасковлия
и 4 години по-опитната Маша са
тренирали заедно на централния
корт “Маргарет Корт Арина”, съоб-
щи в социалната мрежа туитър
кореспондентът на “Таймс” Нийл
Хармън. “Мария Шарапова трени-
ра на Маргарет Корт Арина с Гри-
гор Димитров. Само съобщавам
фактите...”, написа той, цитиран от
БГНЕС. Негов колега от американ-
ския спортен канал ESPN разкри
наскоро, че двамата са гаджета,
но и двамата тенисисти отричат
връзката си с нежелание да ко-
ментират личния си живот.


